

ဝတ်ပြုရာကျမ်း

1 ထာဝရဘုရား သည် ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော်ထဲက အသံကို လွင့်လျက် မောရှေ ကို ခေါ်တော်
 မူ၍ ။ 2 သင်သည် ဣသရေလ
 အမျိုးသား တို့ကို ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင် တို့တွင် တစုံ
 တယောက်သောသူသည် ထာဝရဘုရား
 အား ပူဇော် သကုကာကို ပြုလိုလျှင် ။ ယဉ်သော
 တိရစ္ဆာန် တည်းဟူသောနွား ။ သိုး ။ ဆိတ်ကို ဆောင် ခဲ့၍
 ဆက်ရမည်။ 3 နွား ကို မီးရှို့ ရာယဇ် ပြုလိုလျှင်၊ အပြစ်
 မပါသော အထီး
 ကို ဆောင်ခဲ့၍၊ ထာဝရဘုရား
 စိတ် တော်နှင့် တွေ့ခြင်းငှါ ။ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော် တံခါး အနားမှာ ဆက် ရမည်။ 4 ပူဇော် သော
 နွား၏ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ
 လက် ကို တင် ရသဖြင့် ။ သူ ၏အပြစ် ကို ဖြေ
 မည်အကြောင်း လက်ခံ တော်မူမည်။ 5 ထာဝရဘုရား ရှေ့
 တော်၌ ထိုနွား ကိုသတ် ပြီးလျှင် ။ အာရုန် ၏သား ယဇ်
 ပုရောဟိတ်တို့သည် အသွေး ကိုယူ ၍၊ ပရိသတ်စည်းဝေး
 ရာ တဲ
 တော်တံခါး အနားယဇ် ပလ္လင်အပေါ်၌ ပတ်လည် ဖြန်း
 ရမည်။ 6 ပူဇော် သောသူသည် ထိုအကောင်၏ အရေ

ကို ချွတ်၍ အပိုင်းပိုင်း ဖြတ် ရမည်။⁷ အာရုန် ၏သား
၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်တို့သည်၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ကိုထည့် ၍ မီး ပေါ်မှာ ထင်း ကိုခင်း ပြီးမှ၊⁸ ထင်း
ပေါ်မှာ ခေါင်း ၊ ဆီဥ ၊ သား တစ်များကို တင် ရမည်။

⁹ ခြေထောက် နှင့် အအူ အစရှိသည်တို့ကို ရေ
နှင့် အရင်ဆေး ရမည်။ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ ထိုယဇ်

တကောင်လုံး ကို ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး
ရှို့ ရမည်။ မီးရှို့ရာယဇ် ဖြစ်သတည်း။ ထာဝရဘုရား

အား မီးဖြင့် ဆက်ကပ်၍ မွှေးကြိုင် သော ပူဇော်သက္ကာ
ဖြစ်သတည်း။¹⁰ သိုး ၊ ဆိတ် ကို မီး

ရှို့ရာယဇ်ပြုလိုလျှင်၊ အပြစ် မပါသော အထီး
ကို ဆောင် ခဲ့၍၊¹¹ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ယဇ်

ပလ္လင်မြောက် ဘက်နား မှာ သတ် ပြီးလျှင် ၊ အာရုန်
၏သား ယဇ် ပုရောဟိတ်တို့သည်၊ အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်

အပေါ်၌ ပတ်လည် ဖြန်း ရမည်။¹² ပူဇော်သောသူသည်
အပိုင်း ပိုင်းဖြတ် ၍ ခေါင်း နှင့် ဆီဥ ကို စုထားပြီးလျှင်

ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်၌ ရှိသော ထင်း
မီး အပေါ်မှာ ခင်း ရမည်။¹³ ခြေထောက် နှင့် အအူ အစ

ရှိသည်တို့ကို ရေ
နှင့် အရင် ဆေး

ရမည်။ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် တကောင်လုံး ကို
ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ မီး

ရှို့သော ယဇ်ဖြစ်သတည်း။ ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့်ဆက်ကပ်၍ မွှေးကြိုင် သော ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။¹⁴ ထာဝရဘုရား အား ငှက် ကို မီး

ရှို့ရာယဇ်ပြုလိုလျှင် ၊ ခို ဖြစ်စေ ၊ ချိုး ကလေး ဖြစ်စေ ဆောင်ခဲ့၍ ဆက် ရမည်။¹⁵ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ ယဇ် ပလ္လင်သို့ ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ခေါင်း ကို လိမ် ဖြတ်ပြီးလျှင် ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်နား မှာ ညှစ် ရမည်။¹⁶ စာလုတ် မှစ၍စာလုတ်၌ ရှိသောအရာကို ချွတ် ပြီးလျှင် ၊ ပြာ စုထားရာအရပ် ၊ ယဇ် ပလ္လင်အရှေ့ ဘက်နား ၌ ပစ် ထားရမည်။¹⁷ အတောင် ပါလျက် ငှက်ကောင်ကိုခွဲ ဖွင့်၍ ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် ၌ရှိသောထင်း မီး အပေါ် မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ မီး

ရှို့သောယဇ် ဖြစ်သတည်း။ ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့် ဆက်ကပ်၍ မွှေးကြိုင် သော ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။

2

¹ ထာဝရဘုရား အား ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ပြုလိုလျှင် ၊ မုန့်ညက် ကို ဆက် ရမည်။ မုန့်ညက် အပေါ်မှာ ဆီ ကိုလောင်း ၍ ၊ လောဗန် ကိုလည်း ထည့် ပြီးမှ၊² အာ ရုန် ၏သား ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် မုန့်ညက် တလက် ဆွန်း၊ ဆီ

အချို့၊ လောဗန် ရှိသမျှ ကို ယူ
၍ ၊ ထိုအတွက် အတာကို ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး
ရှို့ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ဆက်ကပ်၍၊ မွှေးကြိုင် သော
ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။³ ကျန် ကြွင်းသော ဘောဇဉ်
ပူဇော်သက္ကာ မူကား ၊ အာရုန် နှင့် သူ ဧါသား တို့အဘို့
ဖြစ်ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီး
ဖြင့် ပြုသောပူဇော်သက္ကာထဲက အလွန်သန့်ရှင်း သော
အရာ ဖြစ်၏။⁴ မီးဖို ဌာ ဖုတ် သော မုန့်ကို ဘောဇဉ်
ပူဇော်သက္ကာ ပြု လိုလျှင် ၊ ဆီ နှင့် မုန့်ညက် ဖြင့် လုပ်
သော တဆေး

မဲ့ မုန့် ပြားသော်၎င်း၊ ဆီ
လူး သော တဆေး

မဲ့ မုန့် ကြွပ်သော်၎င်းဖြစ်ရမည်။⁵ သံ ပြားပူနှင့်လုပ်
သော မုန့်ကို ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ပြုလိုလျှင် ၊ ဆီ ရော
၍ တဆေး

မပါသော မုန့်ညက် နှင့် လုပ် ရမည်။⁶ ထိုမုန့် ကို ချိုးဖဲ့
၍ ဆီ ကို လောင်း ရမည်။ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်
သတည်း။⁷ အိုး ကင်းနှင့် ကြော်သောမုန့်ကို ဘောဇဉ်
ပူဇော်သက္ကာ ပြုလိုလျှင် ၊ ဆီ ရောသော မုန့်ညက် နှင့်
လုပ် ရမည်။⁸ ထို ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ အမျိုးမျိုးတို့ကို၊
ထာဝရဘုရား

အထံ တော်သို့ ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် အား

ဆက် ပြီးမှ ၊ သူသည် ယင် ပလ္လင်သို့ ဆောင် ခဲ့ရမည်။
9 ထိုဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ထဲက အတွက်အတာကို နှိုက်
ယူ၍ ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီးဖြင့် ဆက်ကပ်၍ မွှေးကြိုင်သော ပူဇော်သက္ကာ
ဖြစ်သတည်း။ 10 ကျန် ကြွင်းသော ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ
မူကား ၊ အာရန် နှင့် သူ၏သား တို့အဘို့ ဖြစ်ရမည်။
ထာဝရဘုရား

အား မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာထဲက အလွန်သန့်ရှင်းသော
အရာဖြစ်၏။ 11 ထာဝရဘုရား အား ဆက်သော ဘောဇဉ်
ပူဇော်သက္ကာ ၌ တဆေး

မပါရ။ ထာဝရဘုရား

အား မီးဖြင့် ပူဇော်သက္ကာပြုသောအခါ၊ တဆေးကို မီး
မရှို့ရ။ ပျားရည် ကိုလည်း မရှို့ရ။ 12 အဦး သီးသော
အသီးအနှံကို ပူဇော်သော အမှုမှာ၊ တဆေးနှင့် ပျားရည်
ကို၊ ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော်ရသော်လည်း ၊ မွှေးကြိုင်ရာဘို့ ယင် ပလ္လင်
ပေါ်မှာ မီး

မရှို့ရ။ 13 ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ပြုလေရာရာ၌ ဆား
ခပ်ရမည်။ သင် ပြုသောဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ၌ ၊ သင်
၏ ဘုရား

သခင်ပဋိညာဉ် ဆားကို မခပ်ဘဲမနေရ။ 14 အဦး သီး
သော အသီးအနှံကို၊ ထာဝရဘုရား

အား ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ပြု လိုလျှင် ၊ စပါးနှံကို အရည်စစ် အောင် မီး

နားမှာ ထား ၍၊ စပါးစေ့ကို ပွတ်ယူပြီးမှ၊ ¹⁵ ဆီ ကို လောင်း ၍ ၊ လောဗန် ကိုတင် လျက် ၊ ပူဇော်သက္ကာကို ပြုရမည်။ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။ ¹⁶ ပွတ် ယူသော စပါး စေ့အချို့၊ ဆီ

အချို့၊ လောဗန် ရှိသမျှ တည်းဟူသောထိုဘောဇဉ် ပူဇော်သက္ကာအတွက် အတာကို၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် မီး ရှို့ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။

3

¹ နွား ကို မိဿဟာယ ယဇ်ပြုလိုလျှင် ၊ အပြစ် မပါ သော အထီး

အမ တကောင်ကောင်ကို၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဆက်ရမည်။ ² ပူဇော် သော နွား၏ ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကို တင် ၍ ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး နားမှာ သတ် ပြီးလျှင် ၊ အာရုန် ၏သား ယဇ် ပုရောဟိတ်တို့သည်၊ အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်အပေါ် ၌ ပတ်လည် ဖြန်း ရမည်။ ³ အအူ ကိုဖုံး သောဆီဥ ၊ အအူ နှင့်ဆိုင်သမျှ သောဆီဥ ၊ ခါး အတွင်းနား ၌ရှိသော ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ်ဆီဥ ၊ ကျောက်ကပ်

နှင့်တကွ အသည်း ပေါ်၌ ရှိသောအမြွေး တို့ကို၊ မိဿဟာ
ယ ယင်ကောင် ထဲက ယူ ၍ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာဘို့ဆက်ပြီးမှ၊ ^{4 5} အာ
ရုန် ၏ သား

တို့သည် ယင် ပလ္လင်အပေါ် ၌ရှိသောထင်း မီး ပေါ်
မှာ တင်သော ယင် ကောင်နှင့်အတူ မီး ရှို့ရမည်။
ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ဆက်ကပ်၍၊ မွှေးကြိုင် သော
ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။ ⁶ ထာဝရဘုရား အား သိုး ၊
ဆိတ်ကို၊ မိဿဟာယ ယင်ပြုလိုလျှင် ၊ အပြစ် မပါသော
အထီး

အမ တကောင် ကောင်ကို ဆက် ရမည်။ ⁷ သိုးသငယ်
ကို ပူဇော် လိုလျှင်၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဆက် ပြီးမှ၊ ⁸ ပူဇော် သော သိုး၏ ခေါင်း
ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကို တင် ၍ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
တော်ရှေ့ မှာ သတ် ပြီးလျှင် ၊ အာရုန် ၏ သား

တို့သည် အသွေး ကို ယင် ပလ္လင်အပေါ် ၌ ပတ်လည်
ဖြန်း ရမည်။ ⁹ အကောင်ဆီဥ ၊ ကျောရိုး ကတိတိဖြတ်
သော အမြီး ရှိသမျှ ၊ အအူ ကို ဖုံး

သော အဆီဥ ၊ အအူ နှင့် ဆိုင်သမျှ သောအဆီဥ၊
¹⁰ ခါး အတွင်းနား ၌ ရှိသော ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့်
ကျောက်ကပ်ဆီဥ ၊ ကျောက်ကပ် နှင့်တကွ အသည်း ပေါ်
၌ရှိသောအမြွေး တို့ကို၊ မိဿဟာယ ယင်ကောင်ထဲက

ယူ၍ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ပြုသောပူဇော်သက္ကာဘို့ ဆက် ပြီးမှ၊

11 ယင် ပုရောဟိတ်သည် ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာ အစာ အာဟာရ ဖြစ် သတည်း။ 12 ဆိတ် ကို ပူဇော် လိုလျှင် ၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဆက် ပြီးမှ ၊

13 ဆိတ် ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကိုတင် ၍ ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ရှေ့ မှာ သတ် ပြီးလျှင် ၊ အာရန် ၏ သား

တို့သည် အသွေး ကို ယင် ပလ္လင်အပေါ် ၌ ပတ်လည် ဖြန်း ရမည်။ 14 အအူ ကို ဖုံး

သော ဆီဥ ၊ အအူ နှင့် ဆိုင် သမျှ သော ဆီဥ၊

15 ခါး အတွင်းနား ၌ရှိသော ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ်ဆီဥ ၊ ကျောက်ကပ် နှင့်တကွ အသည်း ပေါ်

၌ရှိသောအမြှေး တို့ကို၊ မိမိ

ပူဇော် သကုကာထဲ တွင် ယူ၍ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ပြုသောပူဇော်သက္ကာဘို့ ဆက် ပြီးမှ၊

16 ယင် ပုရောဟိတ်သည် ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ ရ မည်။ မွေးကြိုင် ရာ ဘို့ မီး ဖြင့် ပြု သော

ပူဇော်သက္ကာ အစာ

အာဟာရ ဖြစ်သတည်း။ ဆီဥ

ရှိသမျှ ကို ထာဝရဘုရား ဆိုင်တော်မူ၏။ 17 သင် တို့

အမျိုး အစဉ်အဆက်တို့သည်၊ နေ
 လေ ရာရာ၌ ဆီဥ ကိုမ စား ရ၊ အသွေး ကို မစားရဟု
 ထာဝရ
 ပညတ် တော် ဖြစ်သည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။

4

1 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 2 သင်
 သည်ကူသရေလ အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်
 မှာ၊ တရား ကိုမ သိ၊ ထာဝရဘုရား ၏ပညတ် တော်ကို
 လွန်ကျူးပြစ်မှား၍မပြုအပ်သောအမှုကိုပြုမိသည်အရာ
 တွင်၊ 3 ဘိသိက် ခံသော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် လူ

များကို အပြစ် ထဲ သို့ သွေးဆောင်၍ ကိုယ်တိုင်ပြစ်မှား
 လျှင် ၊ ထို အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေရာယဇ်ဘို့ အပြစ်
 မပါ၊ အသက်ပျို့ သော နွား ထီးကို၊ 4 ပရိုသတ်စည်းဝေး
 ရာ တဲ

တော် တံခါး နား ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော် သို့
 ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ထာဝရဘုရား အား ဆက် ရမည်။
 ထိုအခါ နွား ၏ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ လက် ကို တင် ၍
 ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ နွား ကို သတ် ရမည်။

5 ဘိသိက် ခံသော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ နွား ၏ အသွေး
 ကို ယူ
 ၍ ၊ ပရိုသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော်သို့ ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင်၊ 6 မိမိ လက်ညှိုး ကို အသွေး
 ၌ နှစ် ၍ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော် ကုလားကာ

ရှေ့ ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ခုနစ် ကြိမ် ဖြန်း ရ မည်။⁷ တဖန် ယင် ပုရောဟိတ်သည်၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်အတွင်း ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်မှာ ရှိသော နံ့သာ ပေါင်းမွှေးကို မီးရှို့ရာ ပလ္လင် ဦးချို တို့၌ နွားအသွေး ကို ထည့် ၍ ၊ ကြွင်းသော အသွေး ကို၊ ပရိသတ် စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး ရှေ့၌ရှိသော မီး ရှို့ရာ ယင်ပလ္လင်ခြေရင်း နားမှာ သွန် ရမည်။⁸ မိဿဟာယ ယင် ပြုသောနွား ၎င်းဆီဥကိုယူ သကဲ့သို့ ၊ အပြစ် ဖြေရာ ယင်ပြုသောနွား အအူ ကို ဖုံး

သော ဆီဥ ၊ အအူ နှင့် ဆိုင် သမျှ သော ဆီဥ၊⁹ ခါး အတွင်းနား ၌ရှိသော ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ်ဆီဥ ၊ ကျောက်ကပ် နှင့်တကွ အသည်း ပေါ် ၌ရှိသောအမြေး တည်းဟူသော၊ နွား ဆီဥ ရှိသမျှ ကို ယူ၍၊ မီးရှို့ရာယင် ပလ္လင် ပေါ်မှာ ရှို့ ရမည်။¹⁰ နွား ၎င်းခေါင်း ၊ ခြေထောက် ၊ အအူ ၊ ချေးနု နှင့်တကွအရေ ၊ အသား ရှိသမျှ တည်းဟူသော၊^{11 12} နွား တကောင်လုံး ကို၊ တပ် ပြင် မှာ ပြာ သွန် ထားရာ ရှင်းလင်း သော အရပ် သို့ ယူ သွား၍ ထင်း အပေါ် ၌ မီး

ရှို့ရမည်။ ပြာ သွန် ၍ ထားရာအရပ်၌ မီး ရှို့ ရမည်။¹³ ဣသရေလ အမျိုးသားပရိသတ် အပေါင်း တို့သည် တရားကိုမသိ၊ အကျိုးအပြစ်ကို မရိပ်မိဘဲ၊ ထာဝရဘုရား

၏ ပညတ် တော်ကို လွန်ကျူး ပြစ်မှား၍ မ ပြု အပ်
သောအမှုကို ပြု မိသဖြင့် အပြစ်ရောက် လျှင်၊ ¹⁴ ထိုသို့
ပြစ်မှား မိသော အပြစ် ကိုသိ သောအခါ ၊ ထိုအပြစ်
အတွက် ပရိသတ် တို့သည် အသက်ပျို့ သော နွား ထီး
ကို၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ရှေ့ သို့ ဆောင် ခဲ့၍ ဆက် ရမည်။ ¹⁵ ပရိသတ်
တွင် အသက် ကြီးသောသူတို့ သည်၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ မိမိ တို့လက် ကို နွား ခေါင်း ပေါ်မှာ တင်
၍ ၊ ထိုနွား ကို ရှေ့ တော်၌ သတ် ရကြမည်။ ¹⁶ ဘိသိက်
ခံသော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် နွား အသွေး ကို ပရိသတ်
စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်သို့ ဆောင် ခဲ့ ပြီးလျှင် ၊

¹⁷ မိမိ လက်ညှိုး ကို အသွေး ၌ နှစ် ၍ ၊ ကုလားကာ
ရှေ့ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ခုနစ် ကြိမ် ဖြန်း ရမည်။
¹⁸ တဖန် ယဇ်ပုရောဟိတ်သည်၊ ပရိတ်သတ်စည်းဝေး ရာ
တဲ

တော်အတွင်း ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်မှာ ရှိသော
ပလ္လင် ဦးချို တို့၌ အသွေး ကို ထည့် ၍ ၊ ကြွင်းသော
အသွေး ကို၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး ရှေ့၌ရှိသော မီး ရှို့ရာယဇ်ပလ္လင်ခြေရင်း
နားမှာ သွန် ရမည်။ ¹⁹ နွားဆီဥ ရှိသမျှ ကို ယူ

၍ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး ရှို့ရမည်။ ²⁰ အပြစ် ဖြေရာ
ယဇ်ပြုသောနွား ကို ပြု သကဲ့သို့ ၊ ထိုနည်းတူ၍နွား ကို

ပြု သဖြင့် ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် လူများတို့အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ သူ တို့အပြစ် လွတ် လိမ့်မည်။²¹ ထိုနောက်မှနွား ကို တပ် ပြင်သို့ ဆောင် သွား၍ ၊ အရင် နွား ကို မီး

ရှို့သကဲ့သို့ ရှို့ ရမည်။ ပရိသတ် အဘို့ အပြစ် ဖြေစရာ ယဇ်ဖြစ်သတည်း။²² မင်း သည်လည်း တရားကိုမသိ၊ မိမိဘုရား သခင် ထာဝရဘုရား

၏ ပညတ် တော်ကို လွန်ကျူး ပြစ်မှား၍ မ ပြု အပ်သော အမှုကို ပြု မိသဖြင့် အပြစ် ရောက်လျှင် ၊

²³ မိမိ ပြစ်မှား မိသော အပြစ် ကို သိ

သောအခါ ၊ အပြစ် မပါသော ဆိတ် သငယ် အထီး ကို ပူဇော် သကဲ့ကာဘို့ ဆောင် ခဲ့ရမည်။²⁴ ဆိတ် ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကိုတင် ၍ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ မီး ရှို့ရာ ယဇ်ကောင်သတ် ရာအရပ် တွင် သတ် ရမည်။ အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ဖြစ်သတည်း။²⁵ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ထိုအပြစ် ဖြေရာယဇ်၏ အသွေး ကို လက်ညှိုး နှင့် ယူ ၍ မီး ရှို့ရာ ယဇ်ပလ္လင်ဦးချို တို့၌ ထည့် ပြီးမှ ၊ ကြွင်းသော အသွေး ကို ထိုပလ္လင် ခြေရင်း နား၌ သွန် ရမည်။²⁶ မိဿဟာ ယ ယဇ်ကောင်ဆီဥ ကို ပြုသကဲ့သို့ ဆီဥ ရှိသမျှ ကို ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ ထိုသို့ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် မင်း ၏ အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကိုပြုလျှင် ၊ သူ ၏ အပြစ်လွတ်

လိမ့်မည်။ 27 ဆင်းရဲသားတစ်စုံတယောက်သည် တရားကို မသိ၊ ထာဝရဘုရား

၏ ပညတ် တော်ကို လွန်ကျူး ပြစ်မှား ၍ ၊ မပြု အပ် သော အမှုကို ပြု မိသဖြင့် အပြစ် ရောက်လျှင်၊ 28 မိမိ ပြစ်မှား မိသော အပြစ် ကို သိ

သောအခါ ၊ ထိုအပြစ် အတွက် ပူဇော် သကုကာဘို့ အပြစ် မပါသော ဆိတ် သငယ် အမ ကို ဆောင် ခဲ့ရမည်။

29 အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ပြုသောဆိတ်ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကိုတင် ၍ မီး ရှို့ရာယဇ်ကောင်ကိုသတ် ရာအရပ် ၌ ထိုဆိတ်ကိုသတ် ရမည်။ 30 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် အသွေး ကို လက်ညှိုး နှင့် ယူ ၍ မီး ရှို့ရာ ယဇ်ပလ္လင် ဦးချို တို့၌ ထည့် ပြီးမှ ၊ ကြွင်းသော အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်ခြေရင်း နား၌ သွန် ရမည်။ 31 မိဿဟာယ ယဇ်

ကောင်ဆီဥ ကို ယူ

သကဲ့သို့ ၊ ဆီဥ ရှိသမျှ ကို ယူ

၍ ထာဝရဘုရား အား မွေးကြိုင် စရာ ဘို့

ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ ထိုသို့ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ

အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ သူ ၏ အပြစ်လွတ်

လိမ့်မည်။ 32 သိုးသငယ် ကို အပြစ် ဖြေရာယဇ် ပြုလို

လျှင် ၊ အပြစ် မပါသော အမ

ကို ဆောင် ခဲ့ရမည်။ 33 အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ပြုသောသိုး

ခေါင်း ပေါ်မှာ မိမိ

လက် ကို တင် ၍ မီး ရှို့ရာယင်ကောင်ကိုသတ် ရာအရပ်
 ၌ အပြစ် ဖြေရာယင်ဖြစ်စေခြင်းငှါသတ် ရမည်။³⁴ ယင်
 ပုရောဟိတ်သည်၊ ထိုယင် ကောင် အသွေး ကို လက်ညှိုး
 နှင့် ယူ ၍ မီး ရှို့ရာ ယင်ပလ္လင်ဦးချို တို့၌ ထည့် ပြီးမှ
 ဖြန်းသော အသွေး ကို ထိုပလ္လင် ခြေရင်း နား၌ သွန် ရ
 မည်။³⁵ မိဿဟာယ ယင် ကောင် သိုးသငယ် ဆီဥ ကို
 ပြုသကဲ့သို့ ၊ ဆီဥ ရှိသမျှ ကို ယူ၍ ၊ ထာဝရဘုရား အား
 မီး

ဖြင့် ပူဇော်သက္ကာနှင့်အတူယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး
 ရှို့ရမည်။ ထိုသို့ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ ပြစ်မှား
 မိသော အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ သူ
 ၏ အပြစ်လွတ် လိမ့်မည်။

5

¹ တစုံ တယောက်သောသူသည် အမှုကို မြင် သည်ဖြစ်
 စေ ၊ သိ သည်ဖြစ်စေ ၊ ကျိန်ဆို စေသော စကား

ကို ကြား ၍ ၊ သက်သေ ဖြစ်လျက်နှင့် ပြန်မ ပြော ဘဲနေ
 သဖြင့် ပြစ်မှား ၍ ၊ မိမိ ဒုစရိုက် အပြစ်ကို ခံရ သော်၎င်း၊

² တစုံ တယောက်သောသူ သည် မ
 စင်ကြယ်သော သားရဲ ၊ သားယဉ်၊ တွား တတ်သော
 တိရစ္ဆာန်၏ အသေ
 ကောင် အစရှိသော မ
 စင်ကြယ်သော အရာ

တစုံ တခုကို အမှတ်တမဲ့ထိမိ သဖြင့် ၊ မ စင်ကြယ်ရာ သို့ ရောက်၍ အပြစ် ရှိသော်၎င်း၊ ³ လူ ၌ ကပ်သော မ

စင်ကြယ်သော အရာတစုံတခုကို

လည်း မသိဘဲ ထိမိ ၍ နောက်တဖန် သိလျှင်၊ အပြစ်ရှိ ရာသို့ ရောက်သော်၎င်း၊ ⁴ တစုံ တယောက်သောသူသည် ကောင်း သောအမှု၊ မ

ကောင်းသောအမှုကို ပြုမည်ဟု အကျိုးအပြစ် ကို မသိ ဘဲ ကျိန်ဆို လျက် သစ္စာပြု၍ နောက်တဖန်သိလျှင် ၊ အ ရင်ကျိန်ဆိုလျက် သစ္စာ ပြုလေရာရာ၌ အပြစ် တစုံ တခု ရောက်သော်၎င်း ၊

⁵ ထိုသို့သောအပြစ် တစုံ တခုရောက်လျှင် ၊ ထိုအပြစ် ကို ဘော်ပြ တောင်းပန်ရမည်။ ⁶ ပြစ်မှား မိသော အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ဖြစ်စေခြင်းငှါသိုးသငယ် ဖြစ် စေ ၊ ဆိတ် သငယ် ဖြစ်စေ၊ အမ

တကောင်ကောင်တည်းဟူသောဒုစရိုက် ဖြေရာယဇ်ကို ထာဝရဘုရား အထံ တော်သို့ ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင် ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ

၏ အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။ ⁷ သိုး သငယ် ကို မ

တတ် နိုင်လျှင် ၊ ပြစ်မှား မိသော အပြစ်အတွက် အပြစ် ဖြေရာယဇ်တို့ တကောင်၊ မီး

ရှို့ ရာယဇ်တို့ တကောင် ၊ ခို နှစ် ကောင်၊ သို့မဟုတ် ချိုး ကလေး နှစ် ကောင် ကို ထာဝရဘုရား အထံ

တော်၊ 8 ယင်ပုရောဟိတ် ရှေ့ သို့ ဆောင် ခဲ့ရမည်။
 ယင်ပုရောဟိတ်သည် အပြစ် ဖြေရာ ယင်ကောင်ကို အရင်
 ပူဇော် လျက် ၊ ခေါင်း ကိုလိမ် ၍ ဖြတ်ရမည်။ ကိုယ်ကို
 ရှင်းရှင်းမ ခွဲ ရ။ 9 ထိုအပြစ် ဖြေရာ ယင်ကောင်အသွေး
 ကို ယင် ပလ္လင်နံရံ ၌ ဖြန်း ၍ ၊ ကြွင်း သော အသွေး ကို
 ယင် ပလ္လင်ခြေရင်း နားမှာ ညှစ် ရမည်။ အပြစ် ဖြေရာ
 ယင် ဖြစ်သတည်း။ 10 ဒုတိယ ငှက်ကောင်ကို၊ ပညတ်
 တရားအတိုင်း မီး ရှို့ရာ ယင်ပူဇော် ရမည်။ ထိုသို့ ယင်
 ပုရောဟိတ်သည်၊ ထိုသူ

ပြစ်မှား မိသော အပြစ် အတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကိုပြု
 လျှင် ၊ သူ ၏ အပြစ်လွတ် လိမ့်မည်။ 11 ခို နှစ် ကောင်
 ဖြစ်စေ ၊ ချိုး ကလေး နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ၊ တခုခုကို မ

တတ် နိုင်လျှင် ၊ ပြစ်မှား သော သူ သည် အပြစ် ဖြေ
 ရာယင် အရာ၌

မုန့်ညက် တ ဩ မဲ ကို ဆောင် ခဲ့၍ ဆက် ရမည်။
 အပြစ်ဖြေရာယင် ဖြစ်သောကြောင့် ဆီ

ကို မ
 လောင်း ရ။ လောဗန် ကို မ

တင် ရ။ 12 ယင်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင်
 ၊ ယင် ပုရောဟိတ်သည် မုန့်ညက်တလက် ဆွန်းတည်း
 ဟူသောပူဇော်သက္ကာအတွက် အတာကိုယူ

၍ ထာဝရဘုရား အား မီး
 ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာနှင့်အတူယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရမည်။ အပြစ် ဖြေရာယင် ဖြစ်သတည်း။ 13 ထိုသို့ ယင် ပုရောဟိတ်သည်၊ ထိုသူ ပြစ်မှား မိသော အပြစ် တစ်ခု တခုအတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ သူ ၏ အပြစ်လွတ် လိမ့်မည်။ ကြွင်းသောအရာသည် ဘောဇဉ် ပူဇော်သက္ကာ ကဲ့သို့ ၊ ယင်ပုရောဟိတ် အဘို့ ဖြစ် သည်ဟု မောရှေအား မိန့်တော်မူ၏။ 14 တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့် တော်မူသည်ကား၊ 15 တစုံတယောက် သောသူသည် တရားကိုမသိ၊ ထာဝရဘုရား

နှင့်ဆိုင်သောအရာတို့၌ လွန်ကျူး ပြစ်မှား မိလျှင်၊ ထို ပြစ်မှား ခြင်းအတွက် ဒုစရိုက်ဖြေရာယင် တည်းဟူသော အပြစ် မပါသော သိုးထီး

ကို၎င်း၊ အကျပ် တော်အလိုက် ချင့်တွက် ၍ ချိန်သော အလျော်ငွေကို၎င်း၊ ထာဝရဘုရား

အထံ တော်သို့ ဆောင် ခဲ့ရမည်။ 16 ထိုသို့ ဘုရား

နှင့်ဆိုင်သော အရာ၌

ပြစ်မှား မိရာကို ပြုပြင် ပြီးလျှင် ၊ ငါး စုတစုကို လည်း ထပ် ၍ယင်ပုရောဟိတ် အား ပေး ရမည်။ ယင် ပုရောဟိတ်သည်လည်း ၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယင်ဖြစ်သော သိုး

အားဖြင့် ၊ ထိုသူ အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင်၊ သူ ၏ အပြစ်လွတ် လိမ့်မည်။ 17 တစုံ တယောက်သောသူ သည်၊ ထာဝရဘုရား

ပညတ် တော်မူသောအမှုတစုံ တခုကို ပြု ၍ ပြစ်မှား မိ

လျှင် ၊ ကိုယ်ပြစ်မှားမှန်းကို မ
 သိ သော်လည်း အပြစ် ရောက်၍ ထိုအပြစ် ကိုခံရ
 မည်။¹⁸ ဒုစရိုက် ဖြေရာယင်ကိုပြုခြင်းငှါ ချင့်တွက်သော
 အလျော်ငွေ နှင့်တကွ၊ အပြစ် မပါသော သိုး
 ထီးကို ဆောင် ခဲ့ရမည်။ တရားကိုမသိ ပြစ်မှား မိ
 သော်လည်း ၊ ကိုယ်ပြစ်မှားမှန်းကို မ
 သိ သောသူ အဘို့ ယင် ပုရောဟိတ်သည် အပြစ် ဖြေ
 ခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ ထိုသူ ၏ အပြစ်လွတ် လိမ့်မည်။
¹⁹ ဒုစရိုက် ဖြေသောယင် ဖြစ်သတည်း။ အကယ်စင်စစ်
 ထိုသူ သည် ထာဝရဘုရား
 ကို ပြစ်မှား ရာ ရောက်သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။

6

¹ တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့် တော်
 မူသည်ကား၊ ² တစုံ တယောက်သောသူသည် သူတပါး
 အပ်နှံ သော ဥစ္စာအတွက် ပေါင် ထားသော ဥစ္စာအတွက်
 ၊ မိမိနှင့် စပ်ဆိုင်သောသူအား မုသာ
 စကားကို ပြောသော်၎င်း ၊ သူ့ဥစ္စာကို အနိုင် အထက်ယူ
 သော်၎င်း၊ မိမိ
 နှင့် စပ်ဆိုင် သောသူကို လှည့်စား သော်၎င်း၊ ³ ပျောက်
 သောဥစ္စာ ကို တွေ့ သောအခါ ၊ မုသာ စကားကိုပြော၍ မ
 ဟုတ်မမှန်ဘဲ ကျိန်ဆို သော်၎င်း ၊ ထိုသို့သော ဒုစရိုက်တ
 စုံ တခုကို ပြု ၍ ထာဝရဘုရားကို ပြစ်မှားမိလျှင်၊ ⁴ ထို

သူသည် ပြစ်မှား ၍ အပြစ် ရောက်သောကြောင့် ၊ အနိုင် အထက်ယူသော ဥစ္စာ ၊ လှည့်စား ၍ ရသော

ဥစ္စာ ၊ သူတပါး အပ်နှံ သော ဥစ္စာ၊ ပျောက် ၍တွေ့သော ဥစ္စာ၊ ⁵ မ ဟုတ်မမှန်ဘဲ ကျိန်ဆို ၍ ရသောဥစ္စာ အဘိုးနှင့် တကွ၊ ငါး စုတစုကို ထပ် ၍ဒုစရိုက် ဖြေသော ယဇ်ပူဇော် သောနေ့ ၌ ဥစ္စာရှင်အား ပြန်ပေး ရမည်။ ⁶ ဒုစရိုက် ဖြေရာ ယဇ်ကို ပြုခြင်းငှါ ချင့်တွက်သော အလျော်ငွေနှင့်တကွ၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယဇ်တည်းဟူသော အပြစ် မပါသော သိုး

ထီးကို၊ ထာဝရဘုရား

ထံ တော်၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ရှေ့သို့ ဆောင်ခဲ့ရမည်။

⁷ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ

အဘို့ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ သူပြစ်မှားသမျှ သောအပြစ် လွတ် လိမ့်မည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ⁸ တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ ⁹ သင်သည် အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့အား ဆင့်ဆို ရ သော မီး

ရှို့ရာ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းတရား ဟူမူကား ၊ ယဇ်ကောင်ကို ယဇ် ပလ္လင်ထင်းမီးပေါ် မှာ တညဉ့်လုံး နံနက် တိုင်အောင် ရှိစေ၍၊ ယဇ် ပလ္လင်မီး သည် အစဉ်လောင် ရမည်။ ¹⁰ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ပိတ် အကျီ ၊ ပိတ် ပေါင်းဘီ ကို ဝတ် လျက် ၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ ကျွမ်းလောင် သော မီးရှို့ ရာ ယဇ်ပြာ ကို ကျုံး ၍ ပလ္လင် အနား မှာထား ရမည်။ ¹¹ တ ဖန် အဝတ် ကိုလဲ ၍ ၊ ထိုပြာ ကို တပ် ပြင် ၌ ရှင်းလင်း

သောအရပ် သို့ ယူ သွားရမည်။ 12 ယင် ပလ္လင်မီး သည် မ
သေ ဘဲ အစဉ်လောင် ရမည်။ ယင် ပုရောဟိတ်သည်
နံနက် တိုင်း ထင်း မီးထည့်၍၊ ထင်းပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရာယင်ကို ခင်း ရမည်။ ထိုပလ္လင်ပေါ်မှာလည်း ၊
မိဿဟာယ ယင်ဆီဥ ကို မီး ရှို့ရမည်။ 13 ယင် ပလ္လင်
မီး သည် အလျှင်းမ သေ ဘဲ၊ အစဉ် မပြတ်လောင် ရ
မည်။ 14 ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ တရား ဟူမူကား ၊ အာရုန်
၏သား တို့သည် ထိုပူဇော်သက္ကာကို ထာဝရဘုရား

ထံ တော်၊ ယင် ပလ္လင်ရှေ့ မှာ ပူဇော် သောအခါ၊
15 ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ မုန့်ညက် တလက်ဆွန်း၊ ဆီ

အချို့၊ လောဗန် ရှိသမျှ တည်းဟူသော ပူဇော် သက္ကာ
အတွက်အတာကိုယူ၍ ထာဝရဘုရား အား မွှေးကြိုင်
စရာဘို့ ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး ရှို့ရမည်။ 16 ကြွင်း သော
အရာတို့ကို၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည်၊ ပရိသတ်
စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ဝင်း အတွင်း တွင် ၊ သန်ရှင်း ရာဌာန ၌ တဆေး
မပါဘဲ စား ရမည်။ 17 ထိုမုန့်ညက်ကို တဆေး

ထည့်၍ မုန့်မ လုပ် ရ။ မီး

ဖြင့် ငါ့ အား ပြုသောပူဇော်သက္ကာထဲက ထိုမုန့်ညက်ကို
သူ

တို့အဘို့ ဖြစ်စေခြင်းငှါငါပေး ပြီ။ အပြစ် ဖြေရာယင်၊
ဒုစရိုက် ဖြေရာယင်ကဲ့သို့ အလွန်သန်ရှင်း ပေ၏။ 18 အာ
ရုန် ၏ သား

ယောက်ျား အပေါင်း တို့သည် စား

ရကြမည်။ မီး

ဖြင့် ထာဝရဘုရား

အား ပြုသောပူဇော်သက္ကာကို ကိုင် သောသူအပေါင်း တို့သည် သန့်ရှင်း ရကြမည်ဟု သင် တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသောပညတ် တော် ဖြစ်သတည်းဟု မိန့် တော်မူ၏။¹⁹ တဖန် ထာဝရဘုရား သည်၊ မောရှေ အား မိန့်တော်မူသည်ကား၊²⁰ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် ဘိသိက် ခံသောနေ့ မှစ၍ ထာဝရ

ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်စေခြင်းငှါ၊ မုန့်ညက် တဩမဲ ကို၊ နံနက် တဝက် ၊ ည တဝက် ထာဝရဘုရား အား ပူဇော် ရမည်။²¹ ထိုမုန့်ညက်ကို ဆီထည့်၍ သံပြား ပူနှင့် မုန့်လုပ် ပြီးမှ၊ ဆောင် ခဲ့၍ ချိုးဖဲ့ သဖြင့် ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ အကျိုး အပဲ့တို့ကို ထာဝရဘုရား

အား မွေးကြိုင် စရာဘို့ ပူဇော်

²² အာရုန် အရာ ဌ် ဘိသိက် ခံသော သား

သည် လည်း၊ ထို ပူဇော်သက္ကာ ကို ပြု ရ မည်။ ထာဝရဘုရား

အ ဘို့ ထာဝရ ပညတ် တော် ဖြစ် သတည်း။

²³ ယဇ်ပုရောဟိတ် အတွက် ပြု သော ဘောဇဉ် ပူဇော်သက္ကာ ရှိသမျှ ကို အကုန် အစဉ် မီး

ရှို့ရမည်။ အလျှင်း မ စား ရဟု မိန့်တော်မူ၏။²⁴ တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား မိန့် တော်မူသည်မှာ၊²⁵ သင်

သည် အာရုန် နှင့် သူ ဧါသား တို့အား ဆင့်ဆို ရသော အပြစ် ဖြေရာယင် ပူဇော်ခြင်းတရား ဟူမူကား ၊ မီး ရှို့ ရာယင်ကောင်သတ် ရာအရပ် ၌ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော် မှာ အပြစ် ဖြေရာယင်ကိုသတ် ရမည်။ အလွန်သန်ရှင်း ပေ၏။ ²⁶ အပြစ် ဖြေဘို့ ပူဇော်သော ယင် ပုရောဟိတ် သည်၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ဝင်း အတွင်းတွင် သန်ရှင်း ရာဌာန ၌ စား ရမည်။

²⁷ ထိုအသား ကို ထိ

သမျှ သည် သန်ရှင်း ၏။ အသွေး ဖြန်း သမျှသော အဝတ် တို့ကို သန်ရှင်း ရာဌာန ၌ လျော် ရမည်။ ²⁸ ထို အသားပြုတ် သော မြေ အိုး ကို ခွဲ ရမည်။ ကြေးဝါ အိုး ဖြစ်လျှင် ပွတ် ၍ ရေ နှင့် ဆေး ရမည်။ ²⁹ ယင် ပုရောဟိတ်ယောက်ျား အပေါင်း တို့သည် စား

ရကြမည်။ အလွန်သန်ရှင်း ပေ၏။ ³⁰ အပြစ် ဖြေရာ ယင် အသွေး ကို သန်ရှင်း ရာဌာန၌ အပြစ် ဖြေခြင်းငှါ ၊ ပရိတ်သတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်အတွင်း သို့ ဆောင် ခဲ့လျှင် ၊ ထိုယင်အသားကို မ စား ရ။ မီး ရှို့ ရမည်။

7

¹ ဒုစရိုက် ဖြေသော ယင်ပူဇော်ခြင်းတရား ဟူမူကား ၊ အလွန်သန်ရှင်း ပေ၏။ ² မီး ရှို့ ရာယင်ကောင်ကိုသတ် ရာအရပ် ၌ ဒုစရိုက် ဖြေသော ယင်ကောင်ကိုသတ် ၍

အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်အပေါ် ၌ ပတ်လည် ဖြန်း ရမည်။

³ အမြီး နှင့်တကွ အအူ ကို ဖုံး

သောဆီဥ၊ ⁴ ခါး အတွင်းနား ၌ ရှိသော ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ်ဆီဥ ၊ ကျောက်ကပ် နှင့်တကွ အသည်း ပေါ်၌ရှိသောအမြေး တည်းဟူသောဆီဥ ရှိသမျှ ကိုယူ ၍ ဆက် လျှင် ၊

⁵ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် မှာ မီး

ရှို့၍ ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့် ပူဇော်သက္ကာပြုရ မည်။ ဒုစရိုက် ဖြေရာယဇ် ဖြစ်သတည်း။ ⁶ အသားကို ယဇ် ပုရောဟိတ်ယောက်ျား အပေါင်း တို့သည်၊ သန့်ရှင်း ရာဌာန ၌ စား ရကြမည်။ အလွန်သန့်ရှင်း ပေ၏။ ⁷ အပြစ် ဖြေရာယဇ်၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယဇ်၏ တရား

တပါး တည်းဖြစ်၍၊ ဒုစရိုက် အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြု သော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ယူရမည်။ ⁸ လူ တစ် တယောက်ပြုသောမီး ရှို့ရာယဇ်ကို ပူဇော် သော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ မိမိပူဇော် သော ယဇ် ကောင်အရေ ကို ယူရမည်။ ⁹ မီးဖို ၌ ဖုတ် သော ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ၊ အိုး ကင်း၊ သံပြား ပူနှင့် လုပ် သော အရာရှိသမျှ ကို ပူဇော် သော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ယူရမည်။ ¹⁰ ဆီ ထည့် သည် ဖြစ်စေ ၊ မ ထည့်သည်ဖြစ်စေ၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ရှိ သမျှ ကို အာရုန် ၏ သား

အပေါင်း တို့သည် အညီအမျှ ယူ ရ ကြ ရ မည်။

¹¹ ထာဝရဘုရား အား ပြုရသော မိဿဟာယ ယဇ်

ပူဇော်ခြင်းတရား ဟူမူကား ၊

12 ကျေးဇူး တော်ဝန်ခံဘို့ ရာပူဇော် လျှင် ၊ ကျေးဇူး တော် ဝန်ခံရာယဇ်နှင့်တကွ ဆီ ရော သော တဆေး

မဲ့ မုန့်ပြား ၊ ဆီ နှင့် လုပ် သော တဆေး

မဲ့မုန့်ကြွပ် ၊ ဆီ ရော သော မုန့်ညက် နှင့် လုပ်၍ ကြော် သော မုန့်ပြား တို့ကို ပူဇော် ရမည်။ 13 ထိုမုန့်ပြားမှတစ်ပါး၊ မိဿဟာယ ပူဇော်သက္ကာနှင့်ဆိုင်သော ကျေးဇူး တော် ဝန်ခံရာယဇ်နှင့်တကွ ၊ တဆေး ပါသောမုန့် ကိုလည်း ပူဇော် ရမည်။ 14 ပူဇော် သက္ကာရှိသမျှ အထဲ က မုန့် တလုံး ကို ထာဝရဘုရား

အား ချီးမြှောက်သော ပူဇော် သက္ကာပြု၍ ထိုမုန့်ကို မိဿဟာယ ယဇ် အသွေး ဖြန်း သောယဇ် ပုရောဟိတ် ယူ ရမည်။ 15 ကျေးဇူး တော်ဝန်ခံဘို့ရာပူဇော်သော မိဿဟာ ယ ယဇ်အသား ကို၊ ပူဇော် သောနေ့ ခြင်းတွင် စား ရမည်။ နံနက် တိုင်အောင် မ ကြွင်း စေရ။ 16 သို့မဟုတ် သစ္စာ ပြု၍ ယဇ် ပူဇော် သည်ဖြစ်စေ ၊ ကိုယ် အလိုအလျောက် ပူဇော်သည်ဖြစ်စေ၊ ပူဇော် သောနေ့ ခြင်းတွင် ၊ ယဇ် အသားကို စား

၍ အကြွင်း ကိုလည်း နက်ဖြန် နေ့စား ရမည်။ 17 ကြွင်း သေးသော အသား

ကိုလည်း သန်ဘက် နေ့ ၌ မီး ရှို့ ရမည်။ 18 မိဿဟာ ယ ယဇ် အသား

အနည်းငယ်ကို၊ သန်ဘက် နေ့ ၌ စား မိလျှင် စိတ် တော် နှင့်မ တွေ့။ ပူဇော် သောသူ သည် အကျိုး ကိုမ ရ။ ရှံရှာ

ဘွယ် ဖြစ် လိမ့်မည်။ စား

သောသူ သည် ကိုယ် အပြစ် ကိုခံရ လိမ့်မည်။ 19 မ
စင်ကြယ်သောအရာနှင့် ထိမိ သော ယဇ်သား ကို မ

စား ရ။ မီး

ရှို့ ရမည်။ စင်ကြယ် သောသူ တို့ သာလျှင် ထိုယဇ်သား
ကို စား ရကြမည်။ 20 ထာဝရဘုရား နှင့် ဆိုင်သော မိဿ

ဟာယ ယဇ်သား ကို အကြင် သူသည် မ

စင်ကြယ်သော အပြစ်ရှိ လျက်နှင့် စား

မိ၏။ ထို

သူ ကို သူ

၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်။ 21 အကြင်သူသည်

လည်း၊ လူ

၌ မ စင်ကြယ်သော အရာ၊ မ

စင်ကြယ်သောသား ၊ မ စင်ကြယ်သော ပိုးရွ အစ ရှိ
သော မ

စင်ကြယ်သောအရာ တစုံ

တခုကို ထိမိ

၍ ၊ ထာဝရဘုရား နှင့် ဆိုင်သော မိဿဟာယ ယဇ်သား
ကို စား

၏။ ထို

သူ ကို သူ

၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ 22 တဖန်
မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 23 သင်သည် ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင်တို့သည် သိုး

၊ ဆိတ် ၊ နွား ဆီဥ ကို အလျှင်း မ စား ရ။ 24 အလိုလို သေ
သော တိရစ္ဆာန်ဆီဥ ၊ သားရဲ ကိုက်၍ သေသော တိရစ္ဆာန်
ဆီဥ ကို အခြားသို့ သုံး

ရသော်လည်း၊ အလျှင်းမ စား ရ။ 25 အကြင်သူသည်
ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ပူဇော်သက္ကာပြု သော တိရစ္ဆာန် ဆီဥ ကို
စား

၏။ ထိုသူ

ကို သူ

၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်။ 26 သင် တို့သည် နေ

လေ ရာရာ၌ ငှက် သွေး၊ သား

သွေးမှစ၍ အသွေး မည်မျှကို မ

စား ရ။ 27 အကြင် သူသည် တစုံ

တခုသောအသွေး ကို စား

၏။ ထို

သူ ကို သူ

၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ 28 တဖန်

မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 29 သင်သည် ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ ထာဝရဘုရား

အား မိဿဟာယ ယဇ် ကို ပူဇော် သောသူသည်၊ မိမိ

ပူဇော် သော ယဇ်အထဲ က၊ ထာဝရဘုရား

အား ဆက် ဘို့ရာဆောင် ခဲ့ရမည်။ 30 ထာဝရဘုရား ရှေ့

တော်၌ ရင်ပတ် ကိုချီလွှဲ ၍၊ ချီလွှဲ သော ပူဇော်သက္ကာ

ပြုစေခြင်းငှါ ၊ ရင်ပတ် နှင့် ဆီဥ တည်းဟူသောမီး ဖြင့်

ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော်သောအရာကို ကိုယ်တိုင် ဆောင် ခဲ့ရမည်။

³¹ ယင် ပုရောဟိတ်သည်၊ ဆီဥ

ကို ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့၍ ၊ ရင်ပတ် ကို အာရုန် နှင့် သူ ဧါသား တို့သည် ယူ
ရကြမည်။ ³² မိဿဟာယ ယင်ထဲက လက်ျာ ပခုံး ကို ချီ

မြှောက်သော ပူဇော် သကုကာဘို့ ယင်ပုရောဟိတ် အား

ပေး ရမည်။ ³³ မိဿဟာယ ယင် အသွေး နှင့် ဆီဥ ကို၊
အာရုန် ဧါသား တို့တွင် ပူဇော် သောသူသည်၊ လက်ျာ ပခုံး

ကို မိမိ

အဘို့ ယူရမည်။ ³⁴ ဣသရေလ အမျိုးသား တို့ပြုသော
မိဿဟာယ ယင်များထဲက ချီလွှဲ သော ရင်ပတ် ၊ ချီ

မြှောက်သော ပခုံး

ကို ငါနှုတ် ယူ၍ ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့တွင် ယင်ပုရောဟိတ် အာရုန် နှင့် သူ
ဧါသား တို့အား ထာဝရ ပညတ် တော်အားဖြင့် ငါပေး

ပြီဟု မိန့်တော်မူ၏။ ³⁵ ထိုသို့ အာရုန် နှင့် သူ ဧါသား
တို့သည်၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်မှာ ယင် ပုရောဟိတ် အမှုကို ဆောင်ရွက်
မည်အကြောင်း၊ သူတို့ကို ခန့် ထား သော နေ့ ၌ ၊
ထာဝရဘုရား အား မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာများထဲက ၊ သူတို့ခံရသောအ
ဘို့ ဖြစ်၏။ ³⁶ ဣသရေလ အမျိုးသား တို့လက်မှ ထိုသို့

သောအဘို့ကိုခံရမည်အကြောင်း၊ သူ
 တို့ကို ဘိသိက် ပေးတော်မူသောနေ့ ၌ ၊ ထာဝရဘုရား
 မှာ ထားတော်မူ၏။ သူ
 တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသောပညတ် ဖြစ်
 သတည်း။³⁷ ဤ ရွှေကား၊ ဣသရေလ
 အမျိုးသား တို့သည်၊ သိနာ
 တော ၌ ထာဝရဘုရား အား ပူဇော် သကုကာပြုရမည်
 အကြောင်းမှာ ထားတော်မူသောနေ့ ၌ သိနာ တောင် ပေါ်
 မှာ ထာဝရဘုရား
 သည် မောရှေ အား ပေးတော်မူသောမီး ရှို့ရာယင်
 တရား ၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ တရား၊ အပြစ် ဖြေရာယင်
 တရား၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာ ယင်တရား၊ အရာ ၌ ခန့်ထားရာ
 ယင်တရား၊³⁸ မိဿဟာယ ယင်တရား ဖြစ်သတည်းဟု
 မိန့် တော်မူ၏။

8

¹ တဖန် ထာဝရဘုရား က၊ ² သင်သည် အာရုန် နှင့် သူ
 ၎င်းသား များ၊ အဝတ် များ၊ လိမ်း ရန်ဆီ ၊ အပြစ် ဖြေရာ
 ယင်ဘို့ နွား ထီး၊ သိုး
 ထီးနှစ် ကောင်၊ တဆေး
 မဲ့ မုန့်တတောင်း ကိုယူ ၍၊ ³ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော်တံခါး ရှေ့သို့ ပရိသတ် အပေါင်း ကို စည်းဝေး စေ
 လော့ဟု မောရှေ အား မိန့် တော်မူသည်အတိုင်း၊ ⁴ မောရှေ
 ပြု ၍ ၊ ပရိသတ် တို့သည် ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး ရှေ့မှာ စည်းဝေး ကြ၏။ ⁵ မောရှေ က လည်း ၊ ဤသို့ ထာဝရဘုရား မှာ ထား တော်မူပြီဟု ပရိသတ် တို့အား ပြောဆို လျက်၊ ⁶ ထာဝရဘုရား မှာ ထား တော်မူသည်အတိုင်း ၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့ကို ခေါ် ခဲ့၍ ရေချိုး ပြီးလျှင် ၊

⁷ အာရုန်ကို အကျီဝတ် စေ၍ ၊ ခါးပန်း ကို စည်း စေလေ၏။ ဝတ်လုံ နှင့် သင်တိုင်း ကိုလည်း ခြုံ စေ၍ ၊ ထူးဆန်းသောသင်တိုင်း ခါးစည်း ဖြင့် စည်း လေ၏။ ⁸ ရင်ဖုံး ကိုလည်း ဆင်စေ၍ ၊ ရင်ဖုံး အထဲ ၌ ဥရိမ် နှင့် သုမိမ် ကို သွင်း ထားလေ၏။ ⁹ သူ ၏ခေါင်း ပေါ်မှာ ဗေ င်း ကိုတင် ၍ ၊ သန်ရှင်း သော ရွှေ သင်းကျစ် ပြား ကို ဗေ င်း ရှေ့ ၌ တပ် လေ၏။ ¹⁰ ထာဝရဘုရား မှာ ထား တော်မူသည်အတိုင်း ၊ မောရှေ သည် လိမ်း ရန်ဆီ ကို ယူ ၍ ၊ တဲ တော်နှင့် တဲတော် တန်ဆာရှိသမျှ ကို လိမ်း သဖြင့် သန်ရှင်း စေ၏။ ¹¹ ထိုဆီကို ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် မှာ ခုနစ် ကြိမ် ဖြန်း ၍ ၊ ယဇ် ပလ္လင်တန်ဆာ ရှိသမျှ ကို၎င်း ၊ အင်တုံ နှင့် ခြေထောက် ကို၎င်း ၊ သန်ရှင်း စေခြင်းငှါ လိမ်း လေ၏။ ¹² လိမ်း ရန်ဆီ ကို အာရုန် ခေါင်း ပေါ် မှာ လောင်း ၍ သူ့ ကိုသန်ရှင်း စေခြင်းငှါ လိမ်း လေ၏။ ¹³ အာရုန် ၏သား တို့ကိုလည်း အကျီဝတ် စေ၍ ၊ ခါးပန်း ကို စည်း စေလျက် ၊ ဦးထုပ် ကို ဆောင်း စေလေ၏။ ¹⁴ ထာဝရဘုရား မှာ ထား တော်မူသည်အတိုင်း ၊ အပြစ် ဖြေရာယဇ်ဘို့ နွား ထီးကို ဆောင် ခဲ့၍ ၊ အာရုန် နှင့် သူ

၏သား တို့သည်၊ မိမိ

တို့လက် ကို နွား ခေါင်း ပေါ်မှာ တင် ကြ၏။ 15 နွား ကိုသတ် ၍ ၊ မောရှေ သည် ယဇ် ပလ္လင်ပတ်လည် ဦးချို တို့၌ အသွေး ကို လက်ညှိုး နှင့် ယူ ၍ ထည့် သဖြင့် ၊ ယဇ် ပလ္လင်ကို စင်ကြယ် စေပြီးမှ ၊ ကြွင်းသော အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်ခြေရင်း နား၌ သွန် ၍ ၊ ထိုယဇ်ပလ္လင်ပေါ် မှာ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုမည်အကြောင်း သန်ရှင်း စေ၏။

16 အအူ ကိုဖုံး သော ဆီဥ ရှိသမျှ ၊ အသည်း ပေါ်၌ရှိသော အမြှေး ၊ ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ်ဆီဥ ကိုယူ ၍ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး ရှို့လေ၏။ 17 အရေ ၊ အသား ၊ ချေးနု နှင့်တကွ နွား ကောင်ကို၊ တပ် ပြင် မှာ ရှို့ ရ၏။

18 ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူသည်အတိုင်း ၊ မီး ရှို့ရာ ယဇ်ပြုသောသိုး ထီးကိုလည်း ဆောင် ခဲ့၍ ၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည်၊ မိမိ

တို့လက် ကို သိုး

ခေါင်း ပေါ်မှာ တင် ကြ၏။ 19 သိုးကိုသတ် ပြီးလျှင် ၊ မောရှေ သည် အသွေး ကို ယဇ် ပလ္လင်အပေါ်၌ ပတ်လည် ဖြန်း လေ၏။ 20 သိုး ကိုလည်း အပိုင်း ပိုင်းဖြတ် ပြီးလျှင် ၊ ခေါင်း မှစ၍သားတစ် များနှင့် ဆီဥ ကို မီး ရှို့လေ၏။

21 ဝမ်းထဲ ၌ရှိသောအရာနှင့် ခြေ တို့ကို ဆေးကြော ၍ ၊ သိုး တကောင်လုံး ကို ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့လေ၏။ မွှေးကြိုင် ရာဘို့ မီး ရှို့သော ယဇ်ဖြစ် သတည်း။ မီး

ဖြင့် ထာဝရဘုရား

အား ပြု သော ပူဇော်သက္ကာ ဖြစ် သတည်း။

22 ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူသည်အတိုင်း ၊ အခြား သောသိုး ၊ အရာ ၌ ခန့်ထားရာ သိုး

ကိုဆောင် ခဲ့၍ ၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် မိမိ တို့လက် ကို သိုး

ခေါင်း ပေါ်မှာ တင် ကြ၏။ 23 သိုးကိုသတ် ပြီးမှ ၊ မော ရှေ့ သည် အသွေး ကိုယူ ၍ ၊ အာရုန် ၏ လက်ျာ နား ပျဉ်း ၌ ၎င်း၊ လက်ျာ လက်မ ၌ ၎င်း ၊ လက်ျာ ခြေမ ၌ ၎င်း ၊ ထည့် လေ၏။ 24 အာရုန် ၏ သား

တို့ကိုလည်း ခေါ် ခဲ့၍ ၊ သူ တို့လက်ျာ နား ပျဉ်း ၊ လ ကျာ လက်မ ၊ လက်ျာ ခြေမ တို့၌ အသွေး ကိုထည့် ပြီးမှ ၊ ယဇ် ပလ္လင်အပေါ် ၌ ပတ်လည် ဖြန်း လေ၏။ 25 ဆီဥ ၊ အမြီး ၊ အအူ ကို ဖုံး

သော ဆီဥ ၊ အသည်း ပေါ်၌ ရှိသော အမြှေး ၊ ကျောက်ကပ် နှစ် ခုနှင့် ကျောက်ကပ် ကိုဖုံးသော ဆီဥ ၊ လက်ျာ ပခုံး ၊

26 ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ထားသော တဆေး မဲ့ မုန့် တောင်း ထဲက တဆေး မဲ့ မုန့်တလုံး ၊ ဆီ နှင့် လုပ်သော မုန့်ပြား တပြား ၊ မုန့်ကြွပ် တချပ် ကိုယူ ၍ ၊ မုန့်များကို ဆီဥ

နှင့် လက်ျာ ပခုံး ပေါ်မှာ ထည့် ပြီးလျှင်၊ 27 အာရုန် ၏လက် ၊ သူ ၏သား တို့လက် ၌ ထိုအရာတို့ကို ထား

၍ ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ၊ ချီလွဲ သဖြင့် ၊ ချီလွဲ
 သော ပူဇော်သက္ကာပြုလေ၏။²⁸ ထိုအရာတို့ကို သူ
 တို့လက် မှ ခံယူ ၍ ၊ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး
 ရှို့ရာယဇ်နှင့်အတူ ရှို့ လေ၏။ မွေးကြိုင် သော အနံ့
 ရှိ၍ အရာ
 ၌ ခန့်ထားရာ ယဇ်ဖြစ်သတည်း။ ထာဝရဘုရား
 အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာ ဖြစ်သတည်း။²⁹ ထို
 နောက် မောရှေ သည် ရင်ပတ် ကို ယူ
 ၍ ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ချီလွဲ သဖြင့်၊ ချီလွဲ
 သော ပူဇော်သက္ကာပြုလေ၏။ အရာ
 ၌ ခန့်ထားရာ သိုး
 ၏ ရင်ပတ်သည် မောရှေ ၏အဘို့ ဖြစ်သတည်း။³⁰ တ
 ဖန် ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာရှိသော အသွေး နှင့် လိမ်း ရန်ဆီ
 ကိုယူ ၍ အာရုန် နှင့် သူ
 ၏ အဝတ် ၌ ၎င်း၊ သူ
 ၏သား တို့နှင့် သူတို့အဝတ် ၌ ၎င်း၊ ဖြန်း သဖြင့်၊ အာ
 ရုန် မှစ၍သား များ၊ အဝတ် များတို့ကို သန့်ရှင်း စေ
 လေ၏။³¹ မောရှေ သည်၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့
 အား လည်း ၊ ထိုသိုး၏ အသား
 ကို ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော် တံခါး နားမှာ ပြုတ် ကြလော့။ ထာဝရဘုရားက၊
 အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် ထိုအသားကို စား
 ရကြမည် ဟု ငါ့အား မှာ ထားတော်မူသည်အတိုင်း ၊ ထို

အသားကို၎င်း၊ အရာ

၌ ခန့်ထားရာ မုန့်တောင်း ၌ ရှိသော မုန့် ကို၎င်း၊ ထို
အရပ်၌ စား ကြလော့။³² ကျန် ကြွင်းသော အသား
နှင့် မုန့် ကိုမီး ရှို့ ရမည်။³³ သင် တို့ကို အရာ
၌ ခန့်ထားရာ ကာလ

ခုနစ် ရက် မ စေ့မှီ ပရိတ်သတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
တော်တံခါး ပြင် သို့ မ

ထွက် ရကြ။ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးအရာ၌ ခန့်ထားခြင်း
မင်္ဂလာကို ဆောင်ရကြမည်။³⁴ ယနေ့ ပြု သည်အတိုင်း
သင် တို့အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုမည်အကြောင်း
ထာဝရဘုရား မှာ ထား တော်မူပြီ။³⁵ ထိုကြောင့် သင်
တို့သည် သေ

ဘေးနှင့် ကင်း လွတ်ခြင်းငှါ ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
တော်တံခါး နား မှာ၊ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးနေ့ ည၌မပြတ်
နေ ၍ ၊ ထာဝရဘုရား အမှု တော်ကို စောင့်ရကြမည်။
ထိုသို့ ငါ့အားမှာ ထားတော်မူပြီဟု ဆင့်ဆိုသည်ဖြစ်၍၊
³⁶ မောရှေ အားဖြင့် ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူသမျှ
အတိုင်း ၊ အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် ပြု ကြ၏။

9

¹ အဋ္ဌမ နေ့ ၌ မောရှေ သည် အာရုန် နှင့် သူ ၏သား
များ၊ ကိုသရေလ

အမျိုးအသက် ကြီးသူများတို့ကို ခေါ်၍၊² အာရုန် အား
၊ သင် သည် အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ အပြစ်မပါသော နွား

သငယ် တကောင်၊ မီးရှို့ ရာ ယင်ဘို့ အပြစ် မပါသော သိုး
 ထီးတကောင်ကိုယူ ၍ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ပူဇော်
 လော့။³ ကုသရေလ အမျိုးသား တို့အား လည်း သင်
 တို့သည် အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ ဆိတ် သငယ် တကောင်၊
 မီး

ရှို့ရာယင်ဘို့ အပြစ် မပါ အခါ မလည်သော နွား သငယ်
 တကောင်၊ သိုး သငယ်တကောင်⁴ ထာဝရဘုရား ရှေ့
 တော်၌ ပူဇော် သော မိဿဟာယ ယင်ဘို့ နွား ထီးတ
 ကောင်၊ သိုး

ထီးတကောင်၊ ဆီ
 နှင့် ရော သော ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ကို ယူ
 ကြလော့။ ယနေ့

ထာဝရဘုရား သည် သင် တို့အား ထင်ရှား တော်မူမည်
 ကို ပြော လော့ဟု ဆို လေ၏။⁵ မောရှေ မှာ ထားသော
 အရာတို့ကို ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ရှေ့ သို့ ဆောင် ခဲ့ပြီးမှ ၊ ပရိသတ် အပေါင်း
 တို့သည် ချဉ်းကပ် ၍ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ရပ် နေ
 ကြ၏။⁶ မောရှေ ကလည်း ၊ သင်တို့သည် ထာဝရဘုရား

မိန့် တော် မူ သည် အတိုင်း ဤသို့ ပြု ကြ၍ ၊
 ထာဝရဘုရား ၏ ဘုန်း တော်သည် သင် တို့အား ထင်ရှား
 မည်ဟူ၍၎င်း၊⁷ အာရုန် အား လည်း ၊ သင်သည် ယင်
 ပလ္လင်သို့ သွား ၍ ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူသည်
 အတိုင်း ၊ သင် ၏ အပြစ် ဖြေရာယင်၊ မီး

ရှို့ရာယင်ကို ပူဇော် သဖြင့် ၊ သင် နှင့် လူ များအတွက်

အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလော့။ လူ

များ ဆောင်ယူခဲ့သော ပူဇော် သက္ကာကာကိုလည်း ပူဇော်
၍ ၊ သူ တို့အတွက် အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုလော့ဟူ၍၎င်း
ဆိုလေ၏။⁸ အာရုန် သည်လည်း ၊ ယင် ပလ္လင်သို့ သွား
၍ မိမိ နှင့် ဆိုင်သော အပြစ် ဖြေရာယင် နွား သငယ်ကို
သတ် လေ၏။⁹ သူ၏ သား

တို့လည်း အသွေး ကို ယူဆောင် ခဲ့သဖြင့် ၊ အာရုန်သည်
မိမိ

လက်ညှိုး ကို အသွေး ၌ နှစ် ၍ ယင် ပလ္လင်ဦးချို တို့၌
ထည့် ပြီးမှ ၊ ကြွင်းသောအသွေး ကို ယင် ပလ္လင်ခြေရင်း
နား၌ သွန် လေ၏။¹⁰ အပြစ် ဖြေရာ ယင်ကောင်ဆီ၌ ၊
ကျောက်ကပ် ၊ အသည်း ပေါ် ၌ရှိသောအမြှေး ကို ယင်
ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး

ရှို့လေ၏။ ထိုသို့

ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အားမှာ ထား တော်မူ၏။

¹¹ အသား နှင့် အရေ ကို တပ် ပြင် မှာ မီး

ရှို့ လေ၏။¹² မီး ရှို့ရာယင်ကောင်ကိုလည်း သတ် ၍
၊ သူ၏သား တို့သည် အသွေး ကို ဆက် ပြီးလျှင် ၊ သူ
သည် ယင် ပလ္လင်အပေါ်ပတ်လည် ၌ ဖြန်း လေ၏။¹³ သူ
တို့သည် မီး

ရှို့ရာယင်ကောင်သားတစ် များနှင့် ခေါင်း ကိုဆက် ၍ ၊
သူသည် ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး ရှို့လေ၏။¹⁴ ဝမ်းထဲ ၌ရှိ
သောအရာများနှင့် ခြေ တို့ကို ဆေးကြော ၍ ယင် ပလ္လင်

ပေါ်မှာ မီး

ရှို့ရာယင်နှင့်အတူ ရှို့ လေ၏။ 15 လူ များ ပူဇော် သ ကုကာကိုလည်း ဆောင် ခဲ့၍ ၊ လူ များအပြစ် ဖြေရာ ယင်ဖြစ်သော ဆိတ် ကိုယူ သတ် ပြီးလျှင် ၊ ရှေ့ နည်း အတူအပြစ် အတွက် ပူဇော်လေ၏။ 16 မီး ရှို့ရာ ယင် ကောင်ကိုလည်း ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ထိုနည်းတူပူဇော် လေ၏။ 17 ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ကိုလည်း ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင် ၊ တ လက်ဆွန်းကိုယူ၍ ယင် ပလ္လင်၌ နံနက် မီး ရှို့ရာယင်နား မှာ မီး ရှို့လေ၏။ 18 လူ များအတွက် မိဿဟာယ ယင် နွား ထီး၊ သိုး

ထီးကိုလည်း သတ် ၍ ၊ သူ၏ သား

တို့သည် အသွေး ကို ဆက် ပြီးလျှင် ၊ သူသည် ယင် ပလ္လင်အပေါ် ပတ်လည် ၌ ဖြန်း လေ၏။ 19 အမြီး နှင့် တကွ အအူကိုဖုံး သော ဆီဥ၊ ကျောက်ကပ် ၊ အသည်း အမြှေး တည်းဟူသောသိုး နွား ဆီဥ ကို၊ 20 ရင်ပတ် ပေါ် မှာ တင် ၍ ယင် ပလ္လင်၌ မီး ရှို့လေ၏။ 21 ရင်ပတ် နှင့် လက်ျာ ပခုံး ကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ချီလွဲ ၍၊ ချီလွဲ သော ပူဇော်သက္ကာကို ပြု လေ၏။ ထိုသို့

ပြုရမည်ဟု မောရှေ မှာ ထားသတည်း။ 22 အာရုန် သည် မိမိ

လက် ကို လူ

များရှေ့ သို့ ချီ လျက် ၊ ကောင်းကြီး ပေး၍ ၊ အပြစ်

ဖြေရာယင်၊ မီး

ရှို့ရာယင်၊ မိဿဟာယ ယင်ကို ပူဇော်ရာမှ ဆင်း
လေ၏။ 23 တဖန် မောရှေ နှင့် အာရုန် တို့သည် ပရိသတ်
စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ထဲ သို့ ဝင် ၍ ထွက် ပြီးမှ ၊ လူ များကို ကောင်း
ကြီး ပေးသဖြင့် ၊ ထာဝရဘုရား ၏ ဘုန်း တော်သည် လူ
များတို့အား ထင်ရှား လေ၏။ 24 ထာဝရဘုရား ထံ
တော်မှ မီး

ထွက် ၍ ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာရှိသော မီး
ရှို့ရာ ယင် နှင့် ဆီဥ ကို လောင် လေ၏။ ထို
အကြောင်းအရာကို လူ
များတို့သည် မြင် သောအခါ ကြွေးကြော် ၍ ပြပ်ဝပ်
ကြ၏။

10

1 အာရုန် ၏သား နာဒပ် နှင့် အဘိဟု တို့သည်၊ ကိုယ်စီ
ဆိုင်သော လင်ပန်း တို့ကို ယူ

လျက် မီး ကိုထည့် ၍ လောဗန် ကို တင် ပြီးလျှင် ၊
ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူသောမီးမ ဟုတ်၊ ထူးခြား
သော မီး

ကို ရှေ့ တော်၌ ပူဇော် ၏။ 2 ထိုအခါ ထာဝရဘုရား ထံ
တော်မှ မီး

ထွက် ၍ ၊ သူ တို့ကို လောင် သဖြင့် ရှေ့ တော်၌ သေ
ကြ၏။ 3 ထိုအခါ မောရှေ သည် အာရုန် ကို ခေါ်၍၊

ထာဝရဘုရား

က၊ ငါသည် သန့်ရှင်း ခြင်းရှိသည်ဟု ငါ့ ထံသို့ ချဉ်းကပ်
သောသူတို့သည် မှတ်ရမည်။ လူ

အပေါင်း တို့သည် ငါ့ဘုန်း ကို ချီးမြှင့်ကြမည်ဟု မိန့်
တော်မူရာ၌၊ ထိုသို့သော အမှုကို ရည်ဆောင်၍ မိန့်တော်
မူသည်ဟု ဆိုလျှင်၊ အာရုန် သည် တိတ်ဆိတ် စွာ နေ
လေ၏။⁴ မောရှေ သည် အာရုန် ၏ ဘထွေး ဩဇာလ
သား မိရှေလ နှင့် ဇောဇာန် ကို ခေါ်၍ ၊ လာကြ။ သင်
တို့ပေါက်ဘော် တို့ကို သန့်ရှင်း ရာ ဌာနတော်က ၊ တပ်
ပြင် သို့ ယူ သွားကြလော့ဟု ဆို

သည်အတိုင်း၊⁵ သူတို့သည် လာ

၍ အကျီ ဝတ်လျက်ရှိသောအသေကောင်ကို တပ် ပြင်
သို့ ယူ သွားကြ၏။⁶ မောရှေ သည် အာရုန် နှင့် သူ ၏သား
ဇောဇာ နှင့် ဣသမာ တို့ကိုခေါ်၍၊ သင်တို့လည်းသေ
မည်။ လူ

အပေါင်း တို့အပေါ် မှာ အမျက် တော်သင့်ရောက်မည်
ကို စိုးရိမ်သည် ဖြစ်၍၊ သင်တို့ဦးထုပ် ကို မချွတ်နှင့်။
အဝတ် ကို မ

ဆုတ် နှင့်။ သင် တို့ညီအစ်ကို ဣသရေလ အမျိုးသား
ရှိသမျှ တို့သည် ထာဝရဘုရား

ပြု တော် မူ သော မီးလောင် ခြင်း ကို သာ ငိုကြွေး
မြည်တမ်းကြစေ။⁷ သင်တို့သေ မည်ကိုစိုးရိမ်သည်ဖြစ်၍
၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တံခါး ပြင်သို့ မ

ထွက် နှင့်။ ထာဝရဘုရား

၏ ဘိသိက် ဆီသည် သင် တို့အပေါ် ခွဲရှိသည်ဟု ဆိုသည်အတိုင်း သူတို့ပြု ကြ၏။ 8 တဖန် အာရုန် အား ထာဝရဘုရား က 8 သင် နှင့် သင် ၏သား တို့သည် သေဘေး

နှင့် ကင်းလွတ် ခြင်း ငှါ၎င်း ၊ သန့်ရှင်း သော အရာ၊ မသန့်ရှင်း သော အရာ၊ စင်ကြယ် သော အရာ၊ မစင် ကြယ် သော အရာ တို့ကို ပိုင်းခြား တတ် ခြင်း ငှါ ၎င်း၊ ထာဝရဘုရား

သည် မောရှေ အားဖြင့် မှာထား သမျှ သောပညတ် တို့ ကို ကူသရေလ အမျိုးသား တို့၌ သွန်သင် တတ်ခြင်းငှါ ၎င်း ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာတဲ တော်သို့ ဝင် သောအခါ ၊ စပျစ်ရည် အစရှိသော ယစ်မျိုး ကိုမ သောက် နှင့်။ သင် တို့အမျိုး အစဉ်အဆက်စောင့် ရသောပညတ်ဖြစ် သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။ 9 10 11 12 မောရှေ သည်လည်း ၊ အာရုန် နှင့် ကြွင်း သော သား

ဧလာဇာ ၊ ကူသမာ တို့ကို ခေါ်၍၊ သင်တို့သည် ထာဝရဘုရား

အား မီး

ဖြင့်ပြုသောဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ အကြွင်း ကိုယူ ၍ တဆေး မပါဘဲ ယဇ် ပလ္လင်နား မှာ စား

ကြလော့။ အလွန်သန့်ရှင်း ပေ၏။ 13 ထိုအကြွင်းသည် ထာဝရဘုရား

အား မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာထဲက သင် နှင့် သင် ၏ သား

တို့ ခံထိုက်သောအဘို့ ဖြစ်၍၊ သန့်ရှင်း ရာဌာန တော်၌ စား ရကြမည်။ ထိုပညတ် တော်ကို ငါခံရပြီ။ ¹⁴ ချီလွဲ သောရင်ပတ် ၊ ချီမြောက်သော ပခုံး

ကိုကား၊ သင် နှင့်တကွ သင် ၏ သား

သမီး တို့သည် စင်ကြယ် သောအရပ် ၌ စား ရကြမည်။ က္ကသရေလ

အမျိုးသား တို့သည် ပူဇော်သော မိဿဟာယ ယဇ်ထဲ က ၊ သင် နှင့် သင် ၏သား တို့သည် ခံထိုက်သောအ ဘို့ ဖြစ်သတည်း။ ¹⁵ မီး ဖြင့် ပူဇော်သော ယဇ်ကောင် ဆီဥ နှင့်တကွ ၊ ချီမြောက်ရာပခုံး ၊ ချီလွဲ ရာရင်ပတ် ကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ချီလွဲ ၍ ၊ ချီလွဲ သော ပူဇော်သက္ကာကို ပြု ခြင်းငှါ ဆောင် ခဲ့ရကြ၍ ၊ ထာဝရ ပညတ် တော် အတိုင်း ၊ သင် နှင့် သင် ၏ သား

တို့သည် ကိုယ်အဘို့ယူရကြမည်။ ထိုသို့

ထာဝရဘုရား မှာ ထားတော်မူပြီ ဟုဆိုလေ၏။ ¹⁶ တ ဖန် မောရှေ သည် အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ပြုသောဆိတ် ကို ကြိုးစား၍ ရှာ သော်လည်း မတွေ့။ မီး

ရှို့နှင့်ပြီ။ ထိုကြောင့် ကြွင်း သော အာရုန် သား ဇောဇာ ၊ က္ကသမာ တို့ကို အမျက် ထွက်လျက် ဆို သည်ကား၊ ¹⁷ အပြစ် ဖြေရာယဇ်သားသည် အလွန်သန့်ရှင်း ၏။ သင် တို့သည် ပရိသတ် တို့ အပြစ် ကိုခံ ၍ ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ သူ တို့အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုစေခြင်းငှါ ထို ယဇ်သားကိုပေး တော်မူသည်ဖြစ်၍၊ သန့်ရှင်း ရာ ဌာန

တော်၌ အဘယ်ကြောင့် မ စား သနည်း။¹⁸ ထိုယဇ်သား
 အသွေး ကိုလည်း သန့်ရှင်း ရာဌာနထဲ သို့ မ
 သွင်း ပါတကား။ အကယ်၍ငါမှာ ထားခဲ့သည် အတိုင်း
 ၊ ထိုယဇ်သားကို သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်၌ စား ရမည်ဟုဆို
 လျှင်၊¹⁹ အာရုန် က၊ ယနေ့
 သူတို့သည် လူများတို့ အပြစ် ဖြေရာယဇ်၊ မီး
 ရှို့ရာယဇ်ကို ပူဇော် ပါပြီ။ အကျွန်ုပ် ၌ ထိုသို့
 သော အမှုရောက် သည်တွင်၊ ယနေ့
 အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်သားကို စား
 မိလျှင် ၊ ထာဝရဘုရား နှစ်သက် တော်မူပါမည်လောဟု
 မောရှေ ကို ပြောဆို ၏။²⁰ မောရှေ သည် ထိုစကားကို
 ကြား လျှင် ဝန်ခံ လေ၏။

11

¹ တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ နှင့် အာရုန် တို့ကို
 ခေါ်တော်မူ၍၊² သင်တို့သည် ဣသရေလ
 အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ ၊ မြေကြီး ပေါ်မှာ
 ရှိသော သား တကာ တို့ တွင်၊³ ခွါ ကွဲပြား ၍ စားမြို့ပြန်
 သော သား
 များ ကို သင် တို့သည် စား ရ သော အခွင့် ရှိ၏။
⁴ သို့သော်လည်း ၊ စားမြို့ပြန် သောသား၊ ခွါ ကွဲပြား သော
 သားတို့တွင် မ စား ရသောသားဟူမူကား ၊ ကုလားအုပ်
 သည် စားမြို့ပြန် သော်လည်း ခွါ မ ကွဲပြား သောကြောင့်
 သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။⁵ ရှာဖန် သည် စားမြို့ပြန်

သော်လည်း ၊ ခွါ မ ကွဲပြား သောကြောင့် သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။ 6 အာရနဘက် သည် စားမြို့ပြန် သော်လည်း ခွါ မ ကွဲပြား သောကြောင့် သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။ 7 ဝက် သည် ခွါ ကွဲပြား သော်လည်း ၊ စားမြို့ မ ပြန် သောကြောင့် သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။ 8 ထိုသို့သော တိရစ္ဆာန်အသား ကို မ

စား ရ။ အသေ ကောင်ကိုလည်း မ ထိ ရ။ မ

စင်ကြယ်ဟု သင် တို့မှတ်ရကြမည်။ 9 ပင်လယ် ရေ ၊ မြစ် ရေ အစရှိသော ရေ

၌ နေသော တိရစ္ဆာန်တကာ တို့တွင် ၊ အယပ် နှင့် အကြေး ရှိသော တိရစ္ဆာန်ကိုသာစား ရမည်။ 10 အယပ် နှင့် အကြေး မ ရှိ၊ ပင်လယ် ရေ၊ မြစ် ရေအစရှိသော ရေ

၌ လှုပ်ရှား လျက် အသက် ရှင်လျက် နေသောတိရစ္ဆာန် ရှိသမျှ တို့သည် သင် တို့၌ ရွံရှာ ဘွယ် ဖြစ်ရကြမည်။

11 အယပ် အကြေး နှင့် မပြည့်စုံသော ရေတိရစ္ဆာန်အသား ကို သင်တို့သည် မ

စား ရ။ 12 သူ တို့ အသေ

ကောင်ကိုလည်း ရွံရှာ ရကြမည်။ 13 သင်တို့သည် ရွံ ရှာ ဘွယ်မှတ်၍ မ

စား ရသောငှက် မျိုးဟူမူကား ၊ ရွှေလင်းတ ၊ ပင်လယ် လင်းတ၊ လင်းယုန်၊ 14 ဒါဟ ၊ စွန် မျိုး၊ 15 ကျီး မျိုး ရှိ သမျှ၊ 16 ကုလားအုပ်ငှက် ၊ ငှက်ဆိုး ၊ ဥဗျိုင်း ၊ သိမ်း

မျိုး၊ 17 ဇီးကွက် ၊ ကြိုးကြာ ၊ ဣဗိတ်၊ 18 ငှက်ကျား ၊
 ဝံပို ၊ ဝံလို၊ 19 တောငန်း ၊ ဒုံးစပ် မျိုး ၊ ဒုံးကုလား ၊ လင်းနို့
 မှစ၍၊ 20 အတောင် ရှိလျက် ခြေလေး ချောင်းနှင့် တွား
 တတ်သော တိရစ္ဆာန်မျိုးရှိသမျှ တို့သည် သင် တို့၌ ရွံရှာ
 ဘွယ်ဖြစ်ကြမည်။ 21 သို့ရာတွင် အတောင် ရှိလျက် ခြေ
 လေး ချောင်းနှင့် တွား တတ်၍၊ မြေ ပေါ်မှာ ခုန် စရာဘို့
 အခြားခြေ ထက် ရှည်သော ခြေထောက် ရှိသောတိရစ္ဆာန်
 တို့တွင်၊ 22 အာရာဘ ကျိုင်းမျိုး ၊ သလောင် ကျိုင်းမျိုး
 ၊ ခရဂလ ကျိုင်းမျိုး ၊ ခါဂပ် ကျိုင်းမျိုး ကို စား ရ
 မည်။ 23 အတောင် ရှိ၍ ခြေ လေး ချောင်းနှင့် တွား တတ်
 သော အခြားတိရစ္ဆာန်တို့သည် သင် တို့၌ ရွံရှာ ဘွယ် ဖြစ်
 ရကြမည်။ 24 ထို တိရစ္ဆာန်အားဖြင့် သင်တို့စင်ကြယ် ခြင်း
 ပျက်တတ်၏။ သူ

တို့အသေ ကောင်ကို ထိ
 သောသူသည်၊ ညဦး
 တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 25 ထိုအသေ ကောင်ကို
 ဆောင် သွားသောသူသည် မိမိ
 အဝတ် ကိုလျှော် ရမည်။ ညဦး
 တိုင်အောင် လည်း မ စင်ကြယ်။ 26 ခွါ မ ကွဲပြား သော
 တိရစ္ဆာန်၊ စားမြို့ မ ပြန် သော တိရစ္ဆာန် ရှိသမျှ တို့သည်
 သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။ သူ
 တို့ အသေကောင်ကို ထိ
 သမျှ သောသူတို့ သည် မ စင်ကြယ်ကြ။ 27 ခွါမရှိသော

သားအမျိုးမျိုးတို့သည် သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်ကြ။ သူ
 တို့အသေ ကောင်ကို ထိ
 သောသူသည် ညဦး
 တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 28 သူ တို့ အသေ
 ကောင်ကို ဆောင် သွားသောသူသည် မိမိ
 အဝတ် ကို လျော် ရမည်။ ညဦး
 တိုင်အောင် လည်း မ စင်ကြယ်။ 29 မြေ ပေါ် မှာ တွား
 တတ်သော တိရစ္ဆာန်တို့တွင် ပွေး ၊ ကြွက် ၊ အိမ်မျှောင်
 မျိုး၊ 30 တောက်တဲ့ ၊ မြေပါ ၊ သင်းချော၊ ပုတတ်၊ ပုတ်သင်
 တို့သည် သင်တို့၌ မစင်ကြယ်ကြ။ 31 သူ တို့အသေကောင်
 ကို ထိ

သောသူသည် ညဦး
 တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 32 ထိုအသေကောင်သည်
 သစ်ခွက် ၊ အဝတ် ၊ အရေ ၊ အမွှေး၊ အိတ် အစရှိသော
 အသုံး

အဆောင် တ စုံ တခု ပေါ် သို့ ကျ လျှင် ထို
 အသုံးအဆောင်မ စင်ကြယ်။ ရေ

၌ နှစ်ရမည်။ ညဦး
 တိုင်အောင် လည်း မ စင်ကြယ်။ ထိုနောက် စင်ကြယ်
 လိမ့်မည်။ 33 မြေ ခွက် တစုံ တခုပေါ်သို့ အသေကောင်
 ကျ လျှင် ထိုမြေခွက် မ

စင်ကြယ်သောကြောင့် ခွဲ ရမည်။ 34 ထိုမြေခွက်ရေ
 သည်၊ စားစရာ အမဲသား ပေါ်သို့ ကျ လျှင်၊ အမဲသား

မစင်ကြယ်။ ထိုမြေခွက်၌ သောက် စရာရေ လည်း မစင်ကြယ်။ 35 အကြင်အရာအပေါ်၌ ထိုအသေ

ကောင်ကျ နါ။ ထိုအရာသည် မီးဖို
ဖြစ်စေ ၊ ခုံလောက် ဖြစ်စေ၊ မ

စင်ကြယ် ရာသို့ ရောက်၍ သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်
သောကြောင့် ဖြိုဖျက် ရမည်။ 36 သို့ရာတွင် ရေ စုဝေး ရာ

စမ်း ရေတွင်း၊ တူးသော ရေတွင်း သည် မ
စင်ကြယ်ရာသို့ မရောက်။ အသေ

ကောင်ကို ထိမိ

သော အရာသာ မ စင်ကြယ်ရာသို့ရောက်၏။ 37 ကြဲ
စရာ မျိုးစေ့ အပေါ် ၌ ထိုအသေ

ကောင်ကျ လျှင် ၊ မျိုးစေ့သည် မ စင်ကြယ်ရာသို့မ
ရောက်။ 38 ရေ ၌စိမ်ထားပြီးသော မျိုးစေ့ အပေါ် ၌ ထို
အသေ

ကောင်ကျ လျှင် ၊ မျိုးစေ့သည် သင် တို့၌ မ စင်ကြယ်။
39 သင် တို့စား အပ်သော တိရစ္ဆာန် သေ လျှင် ၊ အသေ

ကောင်ကို ထိမိ

သောသူသည် ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 40 ထိုအသေ ကောင်ကို စား
သောသူသည်၊ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ ထိုအသေ

ကောင်ကို ဆောင် သွားသောသူသည်လည်း မိမိ အဝတ်
ကို လျှော် ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 41 မြေ ပေါ်မှာ တွား တတ်
သော တိရစ္ဆာန် ရှိသမျှ တို့သည် ရွံ့ရှာ ဘွယ်ဖြစ်၍သင်
တို့မ စား ရ။ 42 ခြေမရှိ၊ ဝမ်း ဖြင့် သွား သည်ဖြစ်စေ၊
ခြေလေး ချောင်းဖြင့် သွား သည်ဖြစ်စေ၊ ခြေလေးချောင်း
မက များ သော ခြေ ဖြင့်သွားသည်ဖြစ်စေ၊ မြေ ပေါ်တွား
တတ်သော တိရစ္ဆာန် တစ်စုံ တခုကို မျှ မ

စား ရ။ ရွံ့ရှာ ဘွယ် ဖြစ်၏။ 43 တွား တတ်သော
တိရစ္ဆာန် တစ်စုံ တခုအားဖြင့် သင် တို့သည် ကိုယ် ကို ရွံ့
ရှာ ဘွယ် မ

ဖြစ်စေ ရ။ ထိုသို့ အားဖြင့် ကိုယ် ညစ်ညူး အောင်
ကိုယ်၌မ စင်ကြယ်သည်ကို မ ပြုရ။ 44 ငါ သည် သင်
တို့ဘုရား သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ငါ သည် သန့်ရှင်း
သောကြောင့် ၊ သင်တို့သည်လည်း ကိုယ့်ကိုကိုယ် သန့်ရှင်း
စေ၍ သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ ရကြမည်။ မြေ ပေါ်မှာ တွား တတ်
သော တိရစ္ဆာန် တစ်စုံ တခုအားဖြင့် မျှ သင် တို့သည် ကိုယ်
ကိုကိုယ်မ ညစ်ညူး စေရကြ။ 45 ငါ သည် သင်တို့၏
ဘုရား

သခင်ဖြစ်ခြင်းငှါ ၊ သင် တို့ကို အဲဂုတုတု
ပြည် မှ ကယ် နုတ်သော ထာဝရဘုရား
ဖြစ်၏။ ငါ သည် သန့်ရှင်း သောကြောင့် ၊ သင်တို့သည်
သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ ရကြမည်။ 46 ဤရွှေ့ကား ၊ စင်ကြယ် ၊
မစင်ကြယ် ၊ စား အပ်၊ မ

စား အပ်သောတိရစ္ဆာန် တို့ကိုပိုင်းခြား စေခြင်းငှါ၊ သား

၊ ငှက် ၊ ရေ ဌ်သွား ၍ အသက်ရှင် သောတိရစ္ဆာန် ၊ မြေ ပေါ် မှာ တွား တတ်သောတိရစ္ဆာန် ရှိသမျှ နှင့်ဆိုင်သောတရား ဖြစ်သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။ ⁴⁷

12

¹ တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ သင်သည် ဣ သရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ ² မိန်းမ သည် ပဋိသန္ဓေယူ၍ သား

ယောက်ျားကို ဘွားမြင် ပြီးလျှင် ၊ ဥတုရောက်၍ ခုနစ် ရက် မ စင်ကြယ်သကဲ့သို့ ခုနစ်ရက် မစင်ကြယ်နေရမည်။

³ အဋ္ဌမ နေ့ ၌ သားယောက်ျားအား အရေဖျား လှီးခြင်း ကို ပြုရမည်။ ⁴ ထိုနောက် အမိသည် စင်ကြယ် စေခြင်း

နှင့် ဆိုင်သော အသွေး ရှိ၍၊ အရက် သုံး ဆယ်သုံး ရက် ပတ်လုံးနေ ရမည်။ စင်ကြယ် စေခြင်းနေ့ ရက်မ စေ့ မှီ

တိုင်အောင်သန့်ရှင်း သောအရာကို မ ကိုင် ရ။ သန့်ရှင်း ရာ ဌာနတော်သို့ မ သွား ရ။ ⁵ သားမိန်းမ ကို ဘွားမြင်

လျှင် ၊ ဥတုရောက်သကဲ့သို့ တဆယ် လေးရက်ပတ်လုံး မ စင်ကြယ်နေရမည်။ စင်ကြယ် စေခြင်းနှင့် ဆိုင်သော

အသွေး ရှိ၍၊ အရက် ခြောက် ဆယ်ခြောက် ရက် ပတ်လုံး နေ ရမည်။ ⁶ သား ယောက်ျားဖြစ်စေ ၊ မိန်းမ ဖြစ်စေ၊

စင်ကြယ် စေခြင်းနေ့ ရက်ကာလစေ့ သောအခါ ၊ မီး ရှို့ ရာယင် ဘို့

အခါ မလည်သော သိုးသငယ် တကောင်၊ အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ ချိုး ကလေး တကောင်၊ သို့မဟုတ်ခို တကောင်ကို၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး ရှေ့၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ဆောင် ခဲ့ရမည်။ 7 ယဇ်ပုရောဟိတ်သည် ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ပူဇော် ၍ ၊ ထိုမိန်းမ အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုသဖြင့် ၊ သူသည် အသွေး သွန် ခြင်းအပြစ်မှ သန်ရှင်း ရလိမ့်မည်။ 8 သိုးသငယ် ကို မ

တတ် နိုင်လျှင် ၊ ခို နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ ၊ ချိုး ကလေး နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ၊ မီး

ရှို့ရာယင်ဘို့ တကောင် ၊ အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ တကောင် ကို ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် သူ

အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုသဖြင့် ၊ သူသည် သန်ရှင်း ရလိမ့်မည်။ ဤ ရွှေ့ကား၊ သား

ယောက်ျား၊ သားမိန်းမ ကို ဘွားမြင် သော အမိနှင့် ဆိုင်သောတရား ဖြစ်သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။

13

1 တဖန် ထာဝရဘုရား သည်၊ မောရှေ နှင့် အာရုန် အား မိန့် တော်မူသည်ကား၊ 2 လူ သည် ကိုယ် အရေ ၌ အဖူး ဖြစ်စေ ၊ ယားနာ ဖြစ်စေ ၊ နူကွက် ဖြစ်စေ၊ နူ

သောလက္ခဏာပေါ် လျှင် ၊ ထိုသူကို ယဇ်ပုရောဟိတ် အာရုန် ထံ သို့ဖြစ်စေ ၊ သူ ၏သား ယဇ်ပုရောဟိတ် တစုံ

တယောက်ထံ သို့ဖြစ်စေခေါ် ခဲ့ရမည်။³ ယင် ပုရောဟိတ်
သည်၊ ထိုသူ၏ အရေ
၌ ပေါ်သော အနာ
ကို ကြည့်ရှုသောအခါ၊ အနာ
၌ ရှိသောအမွှေး သည် ဖြူ လျှင် ၎င်း၊ အနာ
သည် အရေ
အောက်၌ စွဲဟန် ရှိလျှင်၎င်း နှုနာ
မှန်၏။ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ
ကို ကြည့်ရှု ပြီးမှ ၊ မ စင်ကြယ်ဟု စီရင်ရမည်။⁴ ကိုယ်
အရေ ၌ ရှိသောနှုကွက် သည် ဖြူ လျှင် ၎င်း၊ အရေ
အောက်၌ စွဲဟန် မ ရှိ၊ အမွှေး မ ဖြူ လျှင်၎င်း၊ ယင်
ပုရောဟိတ်သည်၊ အနာ
ရှိသောသူကို ခုနစ် ရက် ပတ်လုံး ချုပ် ထားရမည်။
⁵ သတ္တမ နေ့ ၌ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ ၊ အနာ
သည် အရေ
၌ မ တိုးမလျော့နေလျှင် ၊ တဖန် ခုနစ် ရက် ပတ်လုံး
ချုပ် ထားရမည်။⁶ တဖန် သတ္တမ နေ့ ၌ ကြည့်ရှု ၍ အနာ
သည် အရေ
၌ မ တိုးပွား ၊ ခပ်မည်းမည်း ဖြစ်လျှင် ၊ ထိုသူ သည်
စင်ကြယ် ၏ဟု ယင်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ ယားနာ
သက်သက် ဖြစ်၏။ မိမိ
အဝတ် ကို လျှော် ၍ စင်ကြယ် ရ၏။⁷ စင်ကြယ် စေ
ခြင်းငှါ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ပြီးမှ ၊ နောက်တ

ဖန် ယားနာ

တိုးပွား ပြန်လျှင် ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ် ကြည့်ရှု ပြန်၍၊
8 ယားနာ တိုးပွား သည်ကိုမြင် သောအခါ ၊ ထိုသူ သည်
မ

စင်ကြယ်ဟု စီရင်ရမည်။ နူနာ ဖြစ်၏။ 9 နူနာ စွဲ
သောသူ ကို ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ခေါ် ခဲ့ရမည်။

10 ယဇ်ပုရောဟိတ် ကြည့်ရှု ၍ ၊ အရေ ခွံ့ ထ သော အဖူး
နှင့်တကွ အမွေး သည် ဖြူ လျှင် ၎င်း၊ အဖူး

ခွံ့ အသား စို ရှိလျှင်၎င်း၊ 11 ကိုယ် အရေ ခွံ့ ဟောင်း
သော နူနာ

ဖြစ်၏။ ထိုသူသည် မ

စင်ကြယ်ဟု ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်၍ ချုပ် ထားသဖြင့်
၊ သူ သည် မ စင်ကြယ်ဘဲနေရမည်။ 12 နူနာ သည် အရေ

ခွံ့ တိုးပွား ၍ အနာ စွဲသော သူတကိုယ်လုံး ၊ ခေါင်း
ထိပ်မှ သည် ခြေဘဝါး တိုင်အောင် ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်

ကြည့်ရှု လေရာရာ ခွံ့ နူနာ နှံ့ပြား လျှင်၊ 13 ထိုသို့ တ
ကိုယ်လုံး အနာ နှံ့ပြား သောသူ သည် စင်ကြယ် ၍

ယဇ်ပုရောဟိတ် ဆင်ခြင် ၍ စီရင်ရမည်။ တကိုယ်လုံး ဖြူ
သည်ဖြစ်၍စင်ကြယ် ၍၏။ 14 သို့မဟုတ် အသား စို ပေါ်

လျှင် မ စင်ကြယ်။ 15 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် အသား

စို ကို ကြည့်ရှု ၍ ထိုသူ သည် မ

စင်ကြယ်ဟု စီရင်ရမည်။ အသား

စို သည် မ

စင်ကြယ်။ နူနာ အမှန်ဖြစ်၏။ 16 အသား စို သည် ခြား

နား ၍ ဖြူ ပြန်လျှင် ၊ ယင်ပုရောဟိတ် ထံ သို့တဖန် လာ
ရမည်။¹⁷ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ ၊ အနာ ဖြူ
ပြန်သည်ကိုမြင် လျှင် ၊ ထိုအနာ ရှိသောသူ စင်ကြယ်
၏ဟု ယင်ပုရောဟိတ် စီရင်ရသဖြင့် သူ သည် စင်ကြယ်
၏။¹⁸ ကိုယ် အရေ ၌ အနာစိမ်း ဖြစ် ၍ ပျောက် ပြီးမှ၊
¹⁹ အနာ ရွတ်၌ ဖြူ သောအဖူး ဖြစ်စေ ၊ ဖြူ နီ သော အနု
ကွက်ဖြစ်စေ၊ ပေါ်လာသည်ကို ယင် ပုရောဟိတ်သည်
ကြည့်ရှု ၍၊²⁰ အရေ အောက်၌ စွဲဟန် ရှိ၍ အမွေး ဖြူ
လျှင် ၊ ထိုသူ သည် မ

စင်ကြယ်ဟု ယင်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ အနာစိမ်း
ထဲက ထွက်သော နူနာ ဖြစ်၏။²¹ ယင် ပုရောဟိတ်သည်
ကြည့်ရှု သောအခါ ၊ ဖြူ သောအမွေး မ ရှိ၊ အရေ
အောက်၌ မ စွဲ၊ ခပ်မည်းမည်း ဖြစ်လျှင် ၊ ယင်
ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ
ကို ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးချုပ် ထားရမည်။²² အရေ ၌
တိုးပွား လျှင် ၊ ထိုသူ သည် မ

စင်ကြယ်ဟု ယင်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ နူနာ ဖြစ်၏။
²³ သို့မဟုတ် နူကွက် မ ရွေ့၊ မ

တိုးပွား လျှင် အနာစိမ်း ရွတ် ဖြစ်၏။ ထိုသူ
စင်ကြယ် ၍ ၊ စီရင်ရမည်။²⁴ အရေ အသား ၌ မီး
လောင် နာရှိ ၍ ၊ မီးလောင်နာ အသားစို၌ ဖြူ နီ သော နူ
ကွက် ရှိ လျှင်၊²⁵ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ရမည်။
နူကွက် အမွေး ဖြူ ၍ အရေ အောက်၌ စွဲဟန် ရှိလျှင် ၊

မီး လောင်နာ ထဲက

ထွက် သော နူနာ

ဖြစ်၏။ ထိုသူ

သည် မ

စင်ကြယ်ဟု ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ နူနာ မှန်၏။

26 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု သောအခါ ၊ နူကွက် ၌

ဖြူ သော အမွေး မ ရှိ၊ အရေ

အောက်၌ မ စွဲ၊ ခပ်မည်းမည်း ဖြစ်လျှင် ၊ ယဇ်

ပုရောဟိတ်သည် ထိုသူ

ကို ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးချုပ် ထားရမည်။ 27 သတ္တမ နေ့

၌ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ နူကွက်သည် အရေ

၌ တိုးပွား လျှင် ၊ ထိုသူ သည် မ

စင်ကြယ်ဟု ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ နူနာ ဖြစ်၏။

28 သို့မဟုတ် နူကွက် မ ရွေ့ အရေ

၌ မ တိုးပွား ခပ်မည်းမည်း ဖြစ်လျှင် ၊ မီး လောင်နာ

အဖူး

ဖြစ်၏။ ထိုသူ

သည် စင်ကြယ် ၍ ဟု ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ မီး

လောင် သော အနာရွတ် သက်သက် ဖြစ်၏။

29 ယောက်ျား မိန်းမ သည်လည်း ၊ ခေါင်း ၌ ဖြစ်စေ

၊ မေး ၌ ဖြစ်စေ၊ အနာ

ပေါက်၍၊ 30 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု သောအခါ

၊ အရေ အောက်၌ စွဲဟန် နှင့်တကွ အမွေး ဝါဝါ ပါးပါး ရှိ

လျှင် ၊ ထိုသူ မ စင်ကြယ်ဟု ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။
ခေါင်း ၌ဖြစ်စေ ၊ မေး ၌ဖြစ်စေ၊ ဗောက်နှုနာ ဖြစ်၏။

³¹ ထိုအနာ ကို ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု သောအခါ
၊ အရေ အောက်၌ စွဲဟန် မ ရှိ၊ နက် သော အမွေး လည်း
မ ရှိလျှင် ၊ ထိုအနာ ပေါက်သောသူကို၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်
သည် ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးချုပ် ထားရမည်။ ³² သတ္တမ နေ့
၌ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ အနာ မ တိုးပွား ၊
ပါးသောအမွေး မ ရှိ ၊ အရေ အောက်၌ စွဲဟန် လည်း မ
ရှိလျှင်၊ ³³ ထိုသူ၏ အမွေးကိုရိတ် ရမည်။ အနာ

အမွေးကိုကား မ

ရိတ် ရ။ တဖန် ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးချုပ် ထားရမည်။

³⁴ သတ္တမ နေ့ ၌ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ အရေ
၌ အနာ မ တိုးပွား ၊ အရေ အောက်၌ မ စွဲလျှင် ၊ ထိုသူ
သည် စင်ကြယ် ၍ ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ၍ စင်ကြယ် ရ၏။ ³⁵ စင်ကြယ် စေ
ပြီးမှ ၊ နောက်တဖန် ဗောက်နှုနာ တိုးပွား လျှင်၊ ³⁶ ယဇ်
ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ပြန်၍ အနာ တိုးပွား သည်မှန်
လျှင် ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ဝါ သောအမွေး ကို မ

ရှာ ရ။ ထိုသူ

သည် မ စင်ကြယ်။ ³⁷ သို့မဟုတ် ဗောက်နှုနာ သည် ရပ်
နေဟန်ရှိ၍ နက် သော အမွေး ပေါက် လျှင် ၊ အနာ ပျောက်
၍ ထိုသူ

သည် စင်ကြယ် သောကြောင့် ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်က ထို

သူ

သည် စင်ကြယ် ၏ဟု စီရင်ရမည်။³⁸ ယောက်ျား မိန်းမ
သည်လည်း ၊ ကိုယ် အရေ ၌ ဖြူ သောနူကွက် ရှိ ၍၊
³⁹ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု သောအခါ မွဲ သော
အဆင်းရှိလျှင်၊ အရေ

၌ ပေါက် သော ညှင်း ဖြစ်၏။ ထိုသူ

သည် စင်ကြယ် ၏။⁴⁰ ဆံပင် ကျွတ် သောသူ သည်၊
ခေါင်းပြောင် သော်လည်း စင်ကြယ် ၏။⁴¹ နဖူး ဆံ ကျွတ်
သောသူ သည် နဖူးပြောင် သော်လည်း စင်ကြယ် ၏။
⁴² ပြောင် သောခေါင်း၌ ဖြစ်စေ ၊ ပြောင် သောနဖူး၌ ဖြစ်
စေ၊ ဖြူ နီ သောအနာ ပေါက် လျှင် ၊ ထိုပြောင်ရာ၌
ပေါက်သော နူနာဖြစ်၏။⁴³ ထိုအခါ ယင် ပုရောဟိတ်
သည် ကြည့်ရှု ၍ ၊ ကိုယ် အရေ ၌ နူနာ
ထင် သကဲ့သို့ ၊ ပြောင် ရာ၌ ပေါက်သော အနာ
၏အဖူး ဖြူ နီ လျှင်၊⁴⁴ ထိုသူ သည် မ
စင်ကြယ်။ လူ

နူ ဖြစ်၏။ ခေါင်း ၌ အနာ ပေါက် သောကြောင့်၊
အလျှင်းမ စင်ကြယ်ဟု ယင်ပုရောဟိတ် စီရင်ရမည်။
⁴⁵ နူနာ စွဲသောသူသည် စုတ် သော အဝတ် ကို ဝတ် ရ
မည်။ ခေါင်း ကို မ

ဖုံး၊ အထက် နှုတ်ခမ်းကို ဖုံး

လျက် ၊ မ စင်ကြယ်၊ မ

စင်ကြယ်ဟု ဟစ်ကြော် ရမည်။⁴⁶ ထိုအနာ စွဲသည်

ကာလ

ပတ်လုံး ၊ သူသည် ညစ်ညူး ၎င်း၏ မ

စင်ကြယ်သည်ဖြစ်၍ တယောက် တည်းနေ ရမည်။ သူ့

နေရာ သည် တပ် ပြင် မှာ ရှိရမည်။ 47 ၎င်း နည်းနှုနာ

စွဲသော အဝတ် သည်၊ ပိတ် အဝတ် ဖြစ်စေ ၊ သိုးမွေး

အဝတ်ဖြစ်စေ၊ 48 ရက်ကန်း ပင်ဖြစ်စေ ၊ ရက်ကန်း သား

ဖြစ်စေ၊ သားရေ

ဖြစ်စေ၊ သားရေ

နှင့်လုပ် သော အသုံးအဆောင် ဖြစ်စေ၊ 49 အဝတ် ၌ စွဲ

သော အနာသည် ခပ်စိမ်းစိမ်း ၊ ခပ်နီနီ ရှိလျှင်၊ နှုနာ

ဖြစ် ၎င်း၏။ ယဇ်ပုရောဟိတ် အား ပြ ရမည်။ 50 ယဇ်

ပုရောဟိတ်သည် အနာ

စွဲသော အဝတ်ကို ကြည့်ရှု ၍ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးလုံခြုံ

စွာ ထားရမည်။ 51 သတ္တမ နေ့ ၌ တဖန်ကြည့်ရှု ၍ အဝတ်

၌ အနာ တိုးပွား လျှင် ၊ ရက်ကန်း ပင်ဖြစ်စေ ၊ ရက်ကန်း

သားဖြစ်စေ၊ သားရေ

ဖြစ်စေ ၊ သားရေနှင့် လုပ် သော အရာ ဖြစ်စေ၊ မ

စင်ကြယ်။ စားတတ်သော နှုနာ စွဲပြီ။ 52 ထိုအဝတ် ကို

မီး

ရှို့ရမည်။ စားတတ်သော နှုနာ

စွဲသော ရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သား၊ ပိတ် အဝတ်၊

သိုးမွေး အဝတ်၊ သားရေ

အသုံး အဆောင်ကို မီး

ရှို့ ရမည်။ 53 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ ၊

ရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သားအဝတ် ၊ သားရေ အသုံး အဆောင်၌ အနာ မ တိုးပွား လျှင်၊ ⁵⁴ အနာ စွဲသောအရာကို ဆေး လျော်စေမည်အကြောင်း ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် စီရင် ၍ တဖန် ခုနစ် ရက် ပတ်လုံး လုံခြုံ စွာ ထားရမည်။ ⁵⁵ ဆေး လျော် ပြီးမှ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ပြန်၍ ၊ အနာ မ တိုးပွား သော်လည်း ၊ အဆင်း မ ခြားနား လျှင် ၊ မ စင်ကြယ်။ မီး

ရှို့ ရမည်။ အတွင်း ၌ ဖြစ်စေ ၊ ပြင် ၌ ဖြစ်စေ၊ ဆွေးမြေ့ ခြင်းရှိ၏။ ⁵⁶ ဆေး လျော်ပြီးမှ ၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ကြည့်ရှု ၍ အနာ သည် ခပ်မည်းမည်း ဖြစ်လျှင် ၊ အဝတ် ၊ သားရေ ၊ ရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သားထဲက အနာကွက် ကို ဆုတ် ဖဲ့ရမည်။ ⁵⁷ နောက် တဖန် ထိုရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သားအဝတ် ၊ သားရေ အသုံး အဆောင်၌ အနာ ပေါ် ပြန်လျှင် ၊ တိုးပွား တတ်သောအနာ ဖြစ်၏။ ထိုသို့ အနာ

စွဲသောဥစ္စာကို မီး

ရှို့ ရမည်။ ⁵⁸ ရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သားအဝတ် ၊ သားရေ အသုံး အဆောင်ဟူသမျှ ကို ဆေး

လျော်၍ အနာ

ပျောက် လျှင် ၊ ဒုတိယ အကြိမ် ဆေး

လျော်၍ စင်ကြယ် ရ၏။ ⁵⁹ ဤရွေ့ကား ၊ စင်ကြယ် သည်၊ မ

စင်ကြယ်သည်ကို စီရင်စေခြင်းငှါ ၊ နူနာ စွဲသော ပိတ်

အဝတ်၊ သိုးမွေး အဝတ် ၊ ရက်ကန်း ပင်၊ ရက်ကန်း သား၊ သားရေ

အသိုး အဆောင်တို့နှင့်ဆိုင်သောတရား ဖြစ်သတည်း ဟု မိန့်တော်မူ၏။

14

1 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 2 နူနာ စွဲသော သူသည် စင်ကြယ် စေသောနေ့ ၌ ကျင့်ရသောတရား ဟူ မူကား၊ 3 ထိုသူကို ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ခေါ် ခဲ့ပြီးမှ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ တပ် ပြင် သို့ ထွက် ၍ ကြည့်ရှု သောအခါ ၊ နူနာ ပျောက် သည်မှန်လျှင်

4 စင်ကြယ် စေခြင်းကို ခံရသောထိုသူအဘို့ ၊ အသက် ရှင်၍ စင်ကြယ် သော ငှက် နှစ် ကောင်၊ အာရဇ် သစ်သား ၊ နီမောင်း သောကြိုး ၊ ဟုသယပ် ပင်ညွန့်တို့ကို မှာ လိုက်၍၊

5 စီး သောရေ ကိုထည့်သော မြေ အိုး ထဲ ၌ငှက် တကောင် ကိုသတ် စေပြီးမှ၊ 6 အာရဇ် သစ်သား ၊ နီမောင်း သော ကြိုး ၊ ဟုသယပ် ပင်ညွန့်နှင့်တကွ ၊ အသက် ရှင်သော ငှက် ကိုယူ ၍ ၊ ငှက် သွေး ရောပြီးသော ရေ

၌ နှစ် ပြီးလျှင်၊ 7 နူနာစင်ကြယ် စေရသော လူအ ပေါ် မှာ ခုနစ် ကြိမ် တိုင်အောင်ဖြန်း ၍ ၊ ထိုသူ သည် စင်ကြယ် သည်ဟု စီရင်ရမည်။ ထိုနောက် အသက် ရှင် သော ငှက် ကို ဟင်းလင်း သော အရပ် ၌ လွှတ် လိုက်ရ မည်။ 8 စင်ကြယ် စေရသောသူသည် မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ၍ ၊ မိမိ ဆံပင် ကို အကုန် အစင်ရိတ် ပြီးမှ ၊ စင်ကြယ် စေခြင်းငှါ ရေချိုး ရမည်။ ထိုနောက် ၊ တပ် ထဲ သို့ ဝင် ၍ ၊ မိမိ တဲ ပြင် ၌ ခုနစ် ရက် နေ ရမည်။
 9 သတ္တမ နေ့ ၌ မိမိ ဆံပင် ၊ မုတ်ဆိတ် ၊ မျက်ခန်းမွေး အစရှိသော ကိုယ်မွေး ရှိသမျှ ကို ရိတ် ၍၊ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ပြီးမှ ၊ ရေချိုး ၍ စင်ကြယ် ရ၏။
 10 အဋ္ဌမ နေ့ ၌ လည်း ၊ အပြစ် မရှိ၊ အခါ မလည်သော သိုးသငယ် အထီးနှစ် ကောင်၊ အမ

တကောင် ကို၎င်း ၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ဘို့၊ ဆီ
 ရော သော မုန့်ညက် သုံး သြမဲနှင့် ဆီ တ လော ယ ကို၎င်း ယူ ပြီးလျှင်၊ 11 စင်ကြယ် စေသော ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်၊ စင်ကြယ် စေအပ်သော လူ
 ကို၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး နား၊ ထာဝရဘုရား
 ရှေ့ တော်၌ ထိုပူဇော်သက္ကာနှင့်တကွ ဆက် ရမည်။

12 သိုးသငယ် အထီးတကောင် ကို ယူ
 ပြီး လျှင် ဒုစရိုက် ဖြေ ရာ ယဇ် ဘို့ ပူဇော် ၍ ၊

ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော် ၌
 ချီလွဲ သော ပူဇော်သက္ကာဘို့ ဆီ
 တလောယ နှင့်တကွ ချီလွဲ ရမည်။ 13 ထိုသိုးသငယ် ကို
 အပြစ် ဖြေရာ ယဇ်ကောင်၊ မီး

ရှို့ ရာ ယဇ်ကောင်ကိုသတ် ရာအရပ် ၊ သန့်ရှင်း ရာ
 ဌာန ၌ သတ် ရမည်။ အကြောင်း မူကား၊ အပြစ် ဖြေရာ

ယဇ်ကောင်ကို၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ယူပိုင်သကဲ့သို့ ဒုစရိုက်
ဖြေရာယဇ်ကောင်ကို ယူပိုင်၏။ အလွန်သန့်ရှင်း ပေ၏။

14 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ဒုစရိုက် အပြစ်ဖြေရာ ယဇ်
ကောင်အသွေး ကိုယူ၍ စင်ကြယ် စေရသောသူ၏ လ
က်ျာ နား ပျဉ်း ၌ ၎င်း၊ လက်ျာ လက်မ ၊ လက်ျာ ခြေမ
၌ ၎င်း ၊ ထည့် ရမည်။ 15 ဆီအချို့ကိုလည်း ယူ၍၊ မိမိ
လက်ဝဲလက်ဝါး၌ လောင်းပြီးလျှင်၊ 16 ထို ဆီ ကို မိမိ

လက်ျာ လက်ညှိုး နှင့် တို့ယူ၍ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ခုနစ် ကြိမ် တိုင်အောင်ဖြန်း ရမည်။ 17 မိမိ
လက် ၌ ကြွင်း သောဆီ ကို စင်ကြယ် စေရသောသူ ၏
လက်ျာ နား ပျဉ်း ၌ ၎င်း၊ လက်ျာ လက်မ ၊ လက်ျာ ခြေမ
၌ ၎င်း ရှိသောဒုစရိုက် ဖြေရာ ယဇ်ကောင်အသွေး အပေါ်
မှာ ထည့် ရမည်။ 18 မိမိလက် ၌ ကြွင်း သေးသောဆီ ကို၊
စင်ကြယ် စေရသောသူ ၏ခေါင်း ပေါ်မှာ လောင်း ၍ ထို
သူ အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ပြုရမည်။ 19 ထိုမှတပါး၊ စင်ကြယ် စေရ
သော သူအဘို့

အပြစ် ဖြေခြင်းငှါ ၊ အပြစ် ဖြေရာယဇ်ကို ပူဇော် ၍ ၊
နောက် တဖန် မီး

ရှို့ရာ ယဇ်ကောင်ကိုသတ် ရမည်။ 20 မီး ရှို့ရာယဇ်
ကောင်နှင့် ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ကို ယဇ် ပလ္လင်ပေါ်မှာ
ပူဇော် သဖြင့် ထိုလူအဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြု၍ ၊ သူ
သည်သန့်ရှင်း ရ၏။ 21 ထိုသူ သည် ဆင်းရဲ ၍ ဤမျှ

လောက်မ တတ် နိုင်လျှင် ၊ ချီလွဲ ၍ မိမိ အပြစ် ဖြေ
 ခြင်းကို ပြုစရာဘို့ ၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယင် သိုးငယ် တ
 ကောင် ကို၎င်း၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ဘို့ ဆီ ရော သော
 မုန့်ညက် တဩမဲနှင့် ဆီ တလောယ ကို၎င်း၊ ²² တတ်နိုင်
 သမျှအတိုင်း ၊ ခို နှစ် ကောင်၊ သို့မဟုတ် ချိုး ကလေး နှစ်
 ကောင်၊ အပြစ် ဖြေရာ ယင်ဘို့တကောင် ၊ မီး ရှို့ရာယင်
 ဘို့တကောင် ကို၎င်းယူ၍၊ ²³ မိမိ စင်ကြယ် ခြင်းအလိုငှါ
 ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်တွင် ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော်တံခါး နား၊ ယင်ပုရောဟိတ် ထံ သို့၊ အဋ္ဌမ

နေ့ ၌ ဆောင် ခဲ့ပြီးမှ၊ ²⁴ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ဒုစရိုက်
 အပြစ်ဖြေရာ ယင်သိုးငယ် နှင့် ဆီ တလောယ ကို ယူ

၍ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ချီလွဲ ရာပူဇော်သက္ကာဘို့
 ချီလွဲ ရမည်။ ²⁵ ထိုသိုးငယ် ကိုသတ် ပြီးလျှင် ၊ အသွေး
 ကိုယူ ၍ စင်ကြယ် စေရသောသူ၏ လက်ျာ နား ပျဉ်း ၌
 ၎င်း၊ လက်ျာ လက်မ ၊ လက်ျာ ခြေမ ၌ ၎င်း ထည့် ရမည်။
²⁶ ဆီ အချို့ကိုလည်း မိမိလက်ဝဲ လက်ဝါး ၌ လောင်း ပြီး
 လျှင်၊ ²⁷ ထို ဆီ ကို မိမိ

လက်ျာ လက်ညှိုး နှင့် ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ခုနစ်
 ကြိမ် တိုင်အောင်ဖြန်း ရမည်။ ²⁸ မိမိ လက် ၌ ကြွင်းသော
 ဆီ ကို စင်ကြယ် စေရသောသူ၏ လက်ျာ နား ပျဉ်း ၌
 ၎င်း၊ လက်ျာ လက်မ ၊ လက်ျာ ခြေမ ၌ ၎င်း ရှိသော
 ဒုစရိုက် ဖြေရာ ယင်ကောင်အသွေး ပေါ် မှာထည့် ၍၊
²⁹ မိမိ၌ ကြွင်း သေးသော ဆီ ကို ထိုလူခေါင်း အပေါ်မှာ

လောင်း ၍၊ သူ့

အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ပြုရမည်။³⁰ ထိုသူသည် တတ် နိုင်သမျှ အတိုင်း ခို နှစ်ကောင်ဖြစ်စေ ၊ ချိုး ကလေး နှစ်ကောင် ဖြစ်စေ၊³¹ အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ တကောင် ၊ ဘောဇဉ် ပူဇော်သက္ကာ နှင့်တကွ မီး ရှို့ရာယင်ဘို့တကောင် ကို ဆောင်ခဲ့၍၊ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ပူဇော်လျက်၊ ထိုသူ အဘို့

အပြစ် ဖြေခြင်းကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ပြုရမည်။³² ဤ ရွှေကား၊ နူနာ

စွဲ၍ မိမိ

စင်ကြယ် စေ ခြင်းငှါ မ တတ် နိုင်အောင် ဆင်းရဲသော သူနှင့် ဆိုင်သော တရား ဖြစ်သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။³³ ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ နှင့် အာရုန် အား မိန့် တော်မူသည်ကား၊³⁴ သင် တို့ပိုင် ထိုက်ရာ၊ ငါ ပေး သော ခါနာန် ပြည် သို့ သင်တို့ရောက် သောအခါ ၊ သင် တို့ နေရာ ထိုပြည် တွင် အိမ် တစုံတခု၌ နူနာ ကို ငါစွဲစေလျှင် ၎င်း³⁵ အိမ်ရှင်သည် ယင်ပုရောဟိတ် ထံ သို့သွား ၍ ၊ အကျွန်ုပ် အိမ် ကို နူနာ စွဲဟန် ရှိပါ၏ဟု ပြောဆို လျှင် ၎င်း၊³⁶ ထို အိမ် ၌ ရှိသမျှ တို့သည်၊ မ

စင်ကြယ် ရာ သို့ ရောက် မည် ကို စိုးရိမ်၍၊ ယင် ပုရောဟိတ်သည် နူနာ

ကို အကြည့် အရှုမ ဝင်မှီ၊ ရှိသမျှကို ထုတ် စေခြင်းငှါ

စီရင် ရမည်။ ထိုနောက် ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် ထိုအိမ်ကို အကြည့် အရှုဝင် ၍၊³⁷ အနာ ကို ကြည့်ရှု သောအခါ ၊ ကျောက်ထရံ ချိုင့်ရာတို့၌ ခပ်စိမ်းစိမ်း ၊ ခပ်နီနီ ဖြစ်၍၊ ကျောက်ထရံ ထဲ ၌အနာစွဲဟန် ရှိလျှင်၊³⁸ အိမ် တံခါး ပြင်သို့ ထွက် ၍ ၊ ထိုအိမ် ကို ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးပိတ် ထားရမည်။³⁹ သတ္တမ နေ့၌ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် အကြည့် အရှုလာ ၍ ၊ ကျောက်ထရံ ၌ အနာ တိုးပွား လျှင်၊⁴⁰ အနာ စွဲသော ကျောက် တို့ကို နှုတ် ပယ်၍ ၊ မြို့ ပြင် မ စင်ကြယ်သော အရပ် ၌ ပစ် ထားစေခြင်းငှါ ယဇ် ပုရောဟိတ် စီရင် ၍၊⁴¹ ထိုအိမ် ကို အတွင်း ပတ်လည်၌ ခြစ် စေရမည်။ ခြစ် ၍ကျသော အမှုန့် ကိုလည်း မြို့ ပြင် မ စင်ကြယ်သောအရပ် ၌ သွန် ပစ်ရမည်။⁴² အရင်ကျောက် အစား ၌ အခြား သော ကျောက် ကိုယူ ၍ ထည့်ပြီးလျှင် ၊ အသစ်သော အင်္ဂံတေနှင့် မွမ်းမံ ရမည်။⁴³ ထိုသို့ ကျောက် ကို နှုတ် ပယ်၍ အိမ် ကိုခြစ် ခြင်း၊ အသစ်မွမ်းမံ ခြင်းကို ပြုပြီးမှ ၊ တဖန် အနာစွဲ ပြန်လျှင်၊⁴⁴ ယဇ်ပုရောဟိတ် လည်း အကြည့် အရှုလာ ၍ ထိုအိမ် ၌ အနာ တိုးပွား သည် မှန်လျှင်၊ စားတတ်သော နူနာ

ဖြစ်၏။ ထိုအိမ် သည် မစင် ကြယ် သောကြောင့်၊⁴⁵ ကျောက် ၊ သစ်သား ၊ အင်္ဂံတေ ရှိသမျှ ကို ဖြိုဖျက် ၍ ၊ မြို့ ပြင် မ စင်ကြယ်သော အရပ် သို့ ယူ သွားရမည်။⁴⁶ ထိုမှတပါး၊ ထိုအိမ်ကို ပိတ် ထားသည် ကာလ ပတ်လုံး ၊ အထဲ သို့ ဝင် မိသောသူသည်၊ ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ 47 ထိုအိမ် ၌ အိပ် သောသူ၊
စား

သောက်သောသူသည်၊ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ရမည်။ 48 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်
အကြည့် အရှုလာ သောအခါ ၊ အိမ် ကို အသစ်မွမ်းမံ ပြီး
မှ အနာ မ တိုးပွား လျှင် ၊ အနာ ပျောက် သောကြောင့် ထို
အိမ် သည် စင်ကြယ် ၏ဟု စီရင်ရမည်။ 49 ထိုအိမ် ကို
စင်ကြယ် စေခြင်းငှါ ငှက် နှစ် ကောင်၊ အာရဇ် သစ်သား
၊ နီမောင်း သောကြိုး ၊ ဟုသုပ် ပင်ညွန့် တို့ကိုယူ

၍၊ 50 စီး သောရေ ကို ထည့်သောမြေ အိုး ထဲ ၌ငှက်
တကောင် ကိုသတ် ပြီးမှ၊ 51 အာရဇ် သစ်သား ၊ ဟုသုပ်
ပင်ညွန့်၊ နီ

သောကြိုး ၊ အသက် ရှင်သော ငှက် ကို ယူ

၍ ငှက် သွေး ရောသော ရေ

၌ နှစ် ပြီးလျှင် ၊ ထိုအိမ် ကို ခုနစ် ကြိမ် တိုင်အောင်ဖြန်း
ရမည်။ 52 ထိုသို့ ငှက် သွေး အစရှိသည်တို့နှင့် ထိုအိမ် ကို
စင်ကြယ် စေပြီးမှ၊ 53 အသက် ရှင်သော ငှက် ကို မြို့ ပြင်
ဟင်းလင်း သောအရပ် ၌ လွှတ် လိုက်၍ ၊ ထိုအိမ် အဘို့ ၊
အပြစ် ဖြေ ခြင်းကို ပြုလျှင် ၊ စင်ကြယ် ခြင်း ရှိလိမ့်မည်။

54 ဤ ရွှေ့ကား၊ စင်ကြယ် သည်၊ မ

စင်ကြယ်သည်ကို ပိုင်းခြား ၍ သိစေခြင်းငှါ၊ ဗောက်
နုနာ အစရှိသော နုနာ

အမျိုးမျိုး ၊ အဝတ် ၌ စွဲသောနုနာ ၊ အိမ် ၌ စွဲသောနုနာ၊

အဖူး ၊ ယားနာ ၊ နုကွက် နှင့်ဆိုင်သော နုနာ

တရား ဖြစ်သတည်းဟု မိန့် တော်မူ၏။ 55 56 57

15

1 2 တဖန် မောရှေ နှင့် အာရုန် အား ထာဝရဘုရား ကာသင်တို့သည် ကုသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ ရိနာ

စွဲသော ယောက်ျား သည် မ စင်ကြယ်။ 3 အစဉ်ယို သည်ဖြစ်စေ ၊ တခါတလေရပ် သည်ဖြစ်စေ၊ ထိုသူ

သည် မ စင်ကြယ်။ 4 အိပ် သမျှ ထိုင် သမျှ သော အိပ် ရာထိုင်ရာတို့သည်လည်း မ စင်ကြယ်။ 5 သူ ၏အိပ်ရာ ကို ထိ သော သူ ၊ သူ့ထိုင်ရာ အပေါ်မှာ ထိုင် သောသူ၊ သူ၏ကိုယ် ကို ထိ သောသူ၊ သူ၏တံထွေး ထိမိသောသူ သည်၊ မိမိ

အဝတ် ကိုလျှော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မစင်ကြယ် ဖြစ်၏။ 6 7 8 9 ရိနာ စွဲသော သူ စီး

သော ကုန်းနှီး လည်း မ စင်ကြယ်။ 10 သူ့ အောက် ခွံရှိ သော အရာ ကို ထိ သောသူသည် ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်။ ထိုအရာ တစုံတခုကို ဆောင် သောသူသည်၊ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ် ဖြစ်၏။ 11 ရိနာ စွဲသောသူ သည်၊ လက် မ ဆေး ဘဲ သူတပါး ကို လက်နှင့်ထိ လျှင် ၊ ထိုသူသည် မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး
တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။ ¹² ရိနာ စွဲသောသူ ထံ
သော မြေ တန်ဆာ ကို ခွဲ ရမည်။ သစ်သား တန်ဆာ ကို
ရေ

နှင့် ဆေး ရမည်။ ¹³ ရိနာ စွဲသောသူသည် အနာ
ပျောက်သောအခါ ၊ ပျောက်သောနေ့က စ၍၊ ခုနစ် ရက်
လွန်မှ မိမိ

အဝတ် ကို လျှော် ၍ ၊ စီး သောရေ နှင့် ကိုယ် ကိုချိုး
သဖြင့် စင်ကြယ် ရ၏။ ¹⁴ အဋ္ဌမ နေ့ ၌ လည်း ၊ ခို နှစ်
ကောင်ဖြစ်စေ ၊ ချိုး ကလေး နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ၊ တခုခု
ကို ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ပရိသတ် စည်းဝေး ရာ တံခါး နား သို့
ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် အား ပေး ရမည်။ ¹⁵ ယဇ်
ပုရောဟိတ်သည် အပြစ် ဖြေရာယဇ်ဘို့တကောင် ၊ မီး ရှို့
ရာယဇ်ဘို့တကောင် ကို ပူဇော် ၍ ၊ ရိနာစွဲသော သူ

အဘို့ ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ အပြစ် ဖြေခြင်းကို
ပြုရမည်။ ¹⁶ ယောက်ျား သည် သုတ် ရည်ထွက် လျှင် တ
ကိုယ်လုံး ရေချိုး ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။ ¹⁷ သုတ် ရည်ထိသော
အဝတ် ၊ သားရေ ရှိသမျှ တို့ကို ရေ
နှင့် လျှော် ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မစင်ကြယ် ဖြစ်၏။ ¹⁸ ယောက်ျား သည်
မိန်းမ နှင့် သံဝါသ ပြုလျှင် ၊ နှစ်ယောက်စလုံးတို့သည်

ရေချိုး ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မစင်ကြယ် ဖြစ်၏။ 19 မိန်းမ သည် ဥတု
ရောက် လျှင် ၊ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးဥတု မစင်ကြယ်ရာ၌
နေရမည်။ သူ့

ကို ထိ သောသူသည် ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။ 20 ဥတု မစင်ကြယ်
လျက် အိပ် သမျှ ၊ ထိုင် သမျှ တို့သည် မ စင်ကြယ်
ဖြစ်၏။ 21 သူ ၏အိပ်ရာ ၊ သူ၏ထိုင် ရာကို ထိ သော
သူသည်၊ မိမိ

အဝတ် ကိုလျှော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး

တိုင်အောင် မစင်ကြယ် ဖြစ်၏။ 22 23 24 သူ၏နေရာ
ထိုင် ရာစွန်းလျှင် ၊ ထိုနေရာထိုင်ရာကို ထိ

သောသူသည် ညဦး

တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။ 25 ဥတု ရောက် သော
မိန်းမ နှင့် သံဝါသ ပြုသောသူသည် ခုနစ် ရက် ပတ်လုံး
မ စင်ကြယ်၊ အိပ်ရာ ရှိသမျှ လည်း မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။

26 ဥတု မစင်ကြယ်ရာ ကာလလွန် မှ၊ သွေးယိုနာမပျောက်
လျှင်၊ အနာမပျောက်မှီတိုင်အောင်ဥတု မစင်ကြယ်လျက်
နေရသကဲ့သို့

မ စင်ကြယ်ဖြစ် ၏။ 27 အနာမပျောက်မှီတိုင်အောင်
သူ၏အိပ်ရာ သည် ဥတု

မစင်ကြယ်သော အိပ်ရာ ကဲ့သို့ ၎င်း၊ ထိုင် ရာသည်
လည်း ထိုကဲ့သို့

၎င်း မစင်ကြယ် ဖြစ် ကြ၏။ 28 ထိုအရာတို့ကို ထိ
 သောသူသည်လည်း မ စင်ကြယ်သောကြောင့် ၊ မိမိ
 အဝတ် ကို လျော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး
 တိုင်အောင် မ စင်ကြယ် ဖြစ်၏။ 29 ထိုမိန်းမသည်
 သွေးယိုနာ ပျောက် ၍ ခုနစ် ရက် လွန် လျှင် စင်ကြယ်
 လိမ့်မည်။ 30 အဋ္ဌမ နေ့ ၌ ခို နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ ၊ ချိုး
 ကလေး နှစ် ကောင်ဖြစ်စေ၊ တခုခုကို ပရိသတ်စည်းဝေး
 ရာ တဲ

တော်တံခါး နား၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ဆောင် ခဲ့ရ
 မည်။ 31 ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် အပြစ် ဖြေရာယဇ်ဘို့
 တကောင် ၊ မီး ရှို့ရာယဇ်ဘို့တကောင် ကို ပူဇော် ၍ ၊
 ဥတုမ စင်ကြယ်သော မိန်းမ အဘို့ ထာဝရဘုရား ရှေ့
 တော်၌ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။ 32 ထိုသို့ ကုသရေ
 လ အမျိုးသား တို့သည် မိမိ

တို့တွင် ရှိသောငါ့ တဲ တော်ကို ညစ်ညူး စေ၍ ၊ မိမိ တို့
 မ
 စင်ကြယ်ရာ၌ မ သေ စေခြင်းငှါ ၊ သူ တို့ကို မ
 စင်ကြယ်ခြင်းနှင့် ကင်းစင် စေရမည်။ 33 ဤ ရွှေ့ကား၊
 ရိနာ
 စွဲသောသူ၊ သုတ်ရည် ထွက် ၍ညစ်ညူး သောသူ၊

16

1 ဥတု ရောက်သော မိန်းမ ၊ သံဝါသပြုသော ယောက်ျား
 မိန်းမ ၊ မ စင်ကြယ်သောမိန်းမနှင့် သံဝါသ ပြုသော

ယောက်ျား စောင့်ရသောတရား ဖြစ်သတည်းဟု မိန့်တော်မူ၏။² အာရုန် ၏ သား

နှစ် ယောက်တို့သည်၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့တော်၌ ပူဇော်၍ သေသောနောက် ၊ ထာဝရဘုရားသည် မောရှေ အား မိန့်တော်မူသည်ကား၊³ သင်၏အစ်ကို အာရုန် သည် သေ

ဘေးနှင့်ကင်းလွတ် မည်အကြောင်း ၊ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်အထဲ ၊ သေတ္တာ အပေါ်မှာ တင်သော အဖုံးကို ကွယ်ကာသော ကုလားကာ

အတွင်းသို့ အခါခပ်သိမ်းမ ဝင် စေ ခြင်းငှါ ဆင့်ဆိုလော့။ ငါသည် သေတ္တာအဖုံး

အပေါ် ၊ မိုဗ်းတိမ် ၌ ထင်ရှား မည်။⁴ အာရုန် သည် သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်အထဲ သို့ အဘယ်သို့ဝင် ရမည်နည်း ဟူမူကား၊ အပြစ် ဖြေရာယူ ဘို့

အသက်ပျို့ သော နွား ထီးတကောင်၊ မီး

ရှို့ရာယူဘို့ သိုး ထီးတကောင်ပါရမည်။⁵ သန့်ရှင်းသော ပိတ်ချော အင်္ကျီ ၊ ပိတ်ချော ပေါင်းဘီ ကို ဝတ်၍ ၊ ပိတ်ချော ခါးပန်း ကို စည်း ရမည်။ ပိတ်ချော ဗောင်း ကိုလည်း ဆောင်း ရမည်။ ထိုအဝတ် တန်ဆာတို့သည် သန့်ရှင်း သောကြောင့်၊ ကိုယ်ကို ရေချိုး ပြီးမှ ဝတ်ဆင် ရမည်။⁶ အပြစ် ဖြေရာယူဘို့ ဆိတ် သငယ်နှစ် ကောင်၊ မီး

ရှို့ရာယူဘို့ သိုး တကောင် ကို၊ ဣသရေလ

အမျိုးသား ပရိသတ် လက်မှ ခံယူ ရမည်။ 7 အာရုန် သည် မိမိ

နှင့်ဆိုင်သော မိမိအပြစ် ဖြေရာယဇ်နွား ကို ပူဇော် ၍ ၊ မိမိ အဘို့ နှင့် မိမိ အိမ်သူ များ အဘို့

အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။ 8 ဆိတ် နှစ် ကောင်ကို လည်း ယူ ၍ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး နား၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဆက် ရမည်။ 9 အာရုန် သည် ထိုဆိတ် နှစ် ကောင်ကို ထာဝရဘုရား

အဘို့ စာရေးတံ တ တံ၊ လွတ်လပ် လဟာအဘို့ တ တံ၊ စာရေးတံ

နှစ်တံချ ၍၊ 10 ထာဝရဘုရား အဘို့ စာရေးတံ ကျ သော ဆိတ် ကို ဆောင် ခဲ့၍ အပြစ် ဖြေရာယဇ်ဘို့ ပူဇော် ရမည်။

11 လွတ်လပ် လဟာအဘို့ စာရေးတံ ကျ သော ဆိတ် ကို၊ အသက် ရှင်လျက် ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဆက် ၍၊ သူ့

အပေါ်မှာ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုပြီးလျှင်၊ တော

၌ လွတ်လပ် လဟာသို့ လွတ် လိုက်ရမည်။ 12 အာရုန် သည် မိမိ

နှင့် ဆိုင်သော အပြစ် ဖြေရာယဇ်နွား ကို ဆောင် ခဲ့ပြီး လျှင် ၊ မိမိ အဘို့ နှင့် မိမိ အိမ်သူ အိမ်သားများအဘို့

အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြု၍ ၊ မိမိ နှင့် ဆိုင်သော အပြစ် ဖြေ ရာယဇ်နွား ကိုသတ် ရမည်။ 13 ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်

ယဇ် ပလ္လင်မီးခဲ နှင့် ပြည့် သောလင်ပန်း ကို ကိုင် လျက် ၊
ညက်စွာသော နံ့သာ

ပေါင်းမွှေးအမှုန်ကို မိမိ

လက် ၌ အပြည့် ယူ၍၊ ကုလားကာ

အတွင်း သို့ ဆောင် သွားရမည်။ 14 ထိုအခါ သူသည်
သေ ဘေးနှင့် ကင်းလွတ် မည်အကြောင်း ၊ နံ့သာပေါင်း
အခိုးအငွေ့သည် သက်သေခံ ချက် အပေါ် မှာရှိသော
သေတ္တာအဖုံး ကို မွန်း စေခြင်းငှါ ၊ ထာဝရဘုရား ရှေ့
တော်၌ နံ့သာ ပေါင်းကို မီး

ပေါ်မှာ တင် ရမည်။ 15 နွား အသွေး အမျိုးကိုလည်းယူ
၍ ၊ အရှေ့ မျက်နှာဘက် သေတ္တာဖုံး

အပေါ်၌ လက်ညှိုး နှင့် ဖြန်း ရမည်။ သေတ္တာဖုံး

ရှေ့ ၌ လည်း ခုနှစ် ကြိမ် တိုင်အောင်လက်ညှိုး နှင့် ဖြန်း
ရမည်။ 16 ထိုနောက် လူ များနှင့်ဆိုင်သော အပြစ် ဖြေရာ
ယဇ်ဆိတ် ကိုသတ် ၍ ၊ အသွေး ကို ကုလားကာ

အတွင်း သို့ ဆောင် ခဲ့ပြီးလျှင် ၊ နွား အသွေး ကို ဖြန်း
သကဲ့သို့ ၊ သေတ္တာဖုံး အပေါ် ၌ ၎င်း၊ ရှေ့ ၌ ၎င်း ဖြန်း ရ
မည်။ 17 ဣသရေလ အမျိုးသား တို့၏ မ

စင်ကြယ်သော အပြစ်ကြောင့် ၎င်း ၊ ပြစ်မှား သော
အပြစ် အမျိုးမျိုး တို့ ကြောင့် ၎င်း ၊ သန့်ရှင်း ရာ ဌာန
တော်အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။ ထိုသို့

ဣသရေလအမျိုးသားတို့၏ မ

စင်ကြယ်သော အပြစ်ထဲ မှာ နေ ရသော ပရိသတ်

စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်အဘို့ ပြု ရမည်။ 18 သန့်ရှင်း ရာ ဌာနတော်၌ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုအံ့သောငှါ ဝင် သောအခါ ၊ မိမိ အဘို့ ၊ မိမိ အိမ်သူ အိမ်သားများအဘို့ ၊ ဣသရေလ ပရိသတ် အပေါင်း တို့အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကိုပြု၍ မ ထွက် မှီတိုင်အောင် ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ထဲ မှာ အဘယ်သူ မျှမ နေ ရ။ 19 နောက် တဖန် ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော် ယဇ် ပလ္လင်သို့ ထွက် လာ၍ ၊ ထိုပလ္လင် အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုအံ့သောငှါ၊ နား အသွေး ၊ ဆိတ် အသွေး ကိုယူ ၍ ယဇ် ပလ္လင်ပတ်လည် ဦးချို တို့၌ ထည့် ရမည်။ 20 ယဇ်ပလ္လင် အပေါ် ၌လည်း ၊ ထိုအသွေး ကို လက်ညှိုး နှင့် ခုနှစ် ကြိမ် တိုင်အောင်ဖြန်း ၍ ဣသရေလ အမျိုးသား တို့၏ မ

စင်ကြယ်သောအပြစ်မှ စင်ကြယ် သန့်ရှင်း စေရမည်။ 21 ထိုသို့ သန့်ရှင်း ရာ ဌာနတော်အဘို့၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်အဘို့၊ ယဇ် ပလ္လင်အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြီးစီး ပြီးမှ ၊ အသက် ရှင်သော ဆိတ် ကို ဆောင် ခဲ့ရမည်။ 22 အာရုန် သည် အသက် ရှင်သော ဆိတ် ခေါင်း ပေါ် မှာ လက် နှစ် ဘက်ကို တင် လျက် ၊ ဣသရေလ အမျိုးသား တို့၏ ဒုစရိုက် မှစ၍ ပြစ်မှား သောအပြစ် အမျိုးမျိုး ရှိ သမျှ တို့ကို ဘော်ပြ ၍ ၊ ဆိတ် ခေါင်း ပေါ် မှာ တင် ထား

ပြီးလျှင် ၊ တော်လျော် သော လူ
တွင် တော သို့ စေလွှတ် ရမည်။²³ သူ တို့အပြစ် ရှိသမျှ
ကို၊ လူမ

နေသောအရပ် သို့ ဆောင် သွားသော ထိုဆိတ် ကို တော
၌ လွှတ် လိုက်ရမည်။²⁴ တဖန် အာရုန် သည် ပရိသတ်
စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်ထဲ သို့ဝင် ၍ ၊ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်ထဲ သို့ အရင်
ဝင် သောအခါ ၊ ဝတ် သော ပိတ်ချော အဝတ် ကို ချွတ်
၍ ထို အရပ်၌ ထား ရမည်။²⁵ သန့်ရှင်း ရာ ဌာန

၌ ကိုယ် ကို ရေချိုး ၍ ၊ မိမိ အဝတ် ကို ဝတ် ပြီးမှ တ
ဖန် ထွက် လာ၍ ၊ မိမိ မီး ရှို့ရာယင်၊ လူ

များမီး ရှို့ရာယင်ကို ပူဇော် သဖြင့် ၊ မိမိ အဘို့ နှင့် လူ
များအဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။²⁶ အပြစ် ဖြေ

ရာ ယင်ကောင်ဆီဥ ကို ယင် ပလ္လင်ပေါ်မှာ မီး ရှို့ရမည်။
²⁷ လွတ်လပ် လဟာသို့ ဆိတ် ကို လွှတ် လိုက်သောသူ
သည်လည်း မိမိ အဝတ် ကို လျော် ၍ ကိုယ် ကို ရေချိုး
ရမည်။ ထို

နောက်မှတပ် ထဲ သို့ ဝင် ရမည်။²⁸ သန့်ရှင်း ရာဌာန
တော်၌ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုအံ့သောငှါ ဆောင် သွင်း
သော အသွေး နှင့်ဆိုင်သော အပြစ် ဖြေရာယင်နွား ကို၎င်း
၊ အပြစ် ဖြေရာယင် ဆိတ် ကို၎င်း ၊ တပ် ပြင် သို့ ယူ
သွား၍ အရေ ၊ အသား ၊ ချေးနု ကို မီး ရှို့ရမည်။²⁹ မီး
ရှို့သောသူသည်လည်း မိမိ အဝတ် ကို လျော် ၍ ကိုယ် ကို

ရေချိုး ရမည်။ ထို

နောက်မှတပ် ထဲ သို့ ဝင် ရမည်။³⁰ သင် တို့သည် အစဉ်
စောင့်ရသောပညတ် တော်ဟူမူကား၊ အမျိုးသား ချင်းဖြစ်
စေ ၊ သင် တို့တွင် တည်း နေသော တပါး အမျိုးသားဖြစ်
စေ၊ သတ္တမ

လ ဆယ် ရက်နေ့၌ အလုပ် ကို အလျှင်း မ လုပ် ၊ ခြိုးခြံ
စွာကျင့် လျက် နေ ရကြမည်။³¹ အကြောင်း မူကား၊ သင်
တို့သည် ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ အပြစ် ရှိ သမျှ တို့နှင့် ကင်း စင်
မည်အကြောင်း၊ ထို

နေ့ ရက်၌ ယဇ်ပုရောဟိတ်သည် သင် တို့ကို စင်ကြယ်
စေခြင်းငှါ ၊ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။³² ထိုနေ့ရက်
သည် ထာဝရ

ပညတ် တော်အတိုင်း၊ သင် တို့ငြိမ်ဝပ် ရာ ဥပုသ် နေ့၊
ခြိုးခြံ စွာကျင့်ရသောနေ့ ဖြစ်သတည်း။³³ အဘ အရာ
၌ ယဇ် ပုရောဟိတ်အမှုကို ဆောင်စေခြင်းငှါ ၊ အရင်ယဇ်
ပုရောဟိတ်လက် မှ ဘိသိက် နှင့်တကွ ယဇ်ပုရောဟိတ်
အရာကို ခံသောသူသည်၊ ထိုအပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရမည်။
ထိုယဇ်ပုရောဟိတ်သည် သန့်ရှင်း သော ပိတ်ချော အဝတ်
ကို ဝတ် ၍၊³⁴ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်အဘို့၊ ပရိသတ်
စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်အဘို့၊ ယဇ် ပလ္လင်အဘို့၊ ယဇ် ပုရောဟိတ်များအ
ဘို့၊ ပရိသတ် အပေါင်း တို့အဘို့ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရ

မည်။

17

¹ ဤ ရွှေ့ကား၊ က္လသရေလ

အမျိုးသား တို့၏ အပြစ် ရှိသမျှ တို့ကြောင့် တနှစ် တခါ အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုမည်အကြောင်း ၊ သင် တို့သည် အစဉ် စောင့်ရသောပညတ် တော်ဖြစ် သတည်း ဟု မောရှေ အား ထာဝရဘုရား

မှာ ထားတော်မူသည်အတိုင်း အာရန်ပြု လေ၏။ ² တ ဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ ³ သင်သည် အာရန် နှင့် သူ ၏သား ၊ က္လသရေလ အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ ⁴ က္လသရေလ အမျိုးသားတစုံ တယောက်သည် သိုး ၊ ဆိတ် ၊ နွား ကို တပ် ထဲ မှာ သတ် သည်ဖြစ်စေ ၊ တပ် ပြင် မှာ သတ် သည်ဖြစ်စေ၊ ⁵ ထာဝရဘုရား ၏ တဲ

တော်ရှေ့ တွင် ထာဝရဘုရား အား ပူဇော် သကုကာ ပြု ခြင်းငှါ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး သို့ မ ဆောင် ခဲ့လျှင် ၊ ထို သူ သည် အသက် သတ် သော အပြစ်ရှိ သည် ဟု မှတ် ရမည်။ အသက်သတ်သော ထို

သူ ကို သူ

၏အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်။ ⁶ က္လသရေလ အမျိုးသား တို့သည် တော

၌ ပူဇော် သောယဇ် တို့ကို၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး ရှေ့တွင် ထာဝရဘုရား ထံ တော်မှာ ယင်ပုရောဟိတ် ရှေ့သို့ ဆောင် ခဲ့၍ ၊ ထာဝရဘုရား အား မိဿဟာယ ယင် ပူဇော် စေခြင်းငှါ ထိုသို့ စီရင်ရသ တည်း။⁷ ယင် ပုရောဟိတ်သည်၊ ထိုယင်ကောင်အသွေး ကို ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ

တော်တံခါး နား၌ရှိသောထာဝရဘုရား ၏ ယင် ပလ္လင် ပေါ် မှာ ဖြန်း ၍ ၊ ဆီဥ ကိုလည်း ထာဝရဘုရား အား မွှေးကြိုင် ရာဘို့ မီး ရှို့ရမည်။⁸ သူ တို့သည် အထက်က မှားယွင်း သကဲ့သို့ နောက် တဖန် နတ်ဆိုး တို့အား ယင် မ ပူဇော်ရ။ ဤ

ပညတ် သည် သူ

တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသောပညတ် တော် ဖြစ်သတည်း။⁹ ဣသရေလ အမျိုးသားချင်း ဖြစ်စေ ၊ သင် တို့တွင် တည်း နေသော တပါး အမျိုးသားဖြစ်စေ၊ မီး

ရှို့ရာ ယင် အစရှိသော အခြားသောယင် တစုံတခုကို ပူဇော် သောအခါ၊¹⁰ ထာဝရဘုရား အား ပူဇော်သက္ကာပြု ခြင်းငှါ ၊ ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တံခါး သို့ မ ဆောင် ခဲ့ လျှင် ၊ ထို သူ ကို သူ

၏အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်ဟု သူ

တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်။¹¹ ဣသရေလ အမျိုးသားမှ စ၍ ၊ သင် တို့တွင် တည်း နေသောတပါး အမျိုးသားတစုံ တယောက်သည်၊ အသွေး တမျိုးမျိုး ကို စား

လျှင် ၊ ထိုသူကို ငါသည် မျက်နှာ ထား ၍ သူ
 ၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း မည်။¹² အကြောင်း မူကား၊
 ကိုယ်ခန့်ခါ အသက် သည် အသွေး ၌ တည်၏။ သင် တို့
 ပြုသောအပြစ် ကို ဖြေစေခြင်းငှါ ၊ ထိုအသွေးကို သင်
 တို့အား ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် မှာ ငါ ပေး ပြီ။ လူအပြစ် ကို
 ဖြေသောအရာကား၊ အသွေး ဖြစ်သတည်း။¹³ ထိုကြောင့်
 သင် တို့၌ အဘယ်သူ မျှအသွေး ကို မ

စား ရ။ သင် တို့တွင် တည်း နေသောတပါး အမျိုးသား
 လည်း အသွေး ကို မ
 စား ရဟု က္လသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ငါ့အမိန့် တော်ရှိ၏။¹⁴ က္လသရေ
 လ အမျိုးသား မှစ၍ သင် တို့တွင် တည်း နေသောတပါး
 အမျိုးသားတစုံ တယောက်သည်၊ မှဆိုး

လုပ်၍ စားစရာဘို့ သား ၊ ငှက် ကို ဘမ်း မိလျှင် ၊
 အသွေး ကို သွန် ၍ မြေ နှင့် ဖုံး ရမည်။¹⁵ အသွေး သည်
 ခပ်သိမ်း သော ကိုယ်ခန့်ခါ အသက် ရှင်ရာအကြောင်း
 ဖြစ်၏။ ထိုကြောင့် သင်တို့သည် တစုံ

တခုသောကိုယ်ခန့်ခါ ၏ အသွေး ကို မ
 စား ရဟု က္လသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ငါ့အမိန့် တော်ရှိ၏။ ခပ်သိမ်း သော
 ကိုယ်ခန့်ခါ အသက် သည် အသွေး ၌ တည်သောကြောင့်၊
 အသွေးကို စား

သောသူ မည်သည်ကား၊ ပယ်ရှင်း ခြင်းကိုခံရမည်။

¹⁶ အလိုလို သေသောအကောင်၊ သားရဲ

ကိုက်၍သေသော အကောင်၏အသားကို စား
 သော ကိုယ် အမျိုးသား ၊ တပါး အမျိုးသားမည်သည်
 ကား၊ စားလျှင် မိမိ
 အဝတ် ကိုလျှော် ၍ ကိုယ်ကို ရေချိုး ရမည်။ ညဦး
 တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်ဖြစ်၏။ ထိုနောက် စင်ကြယ်
 ခြင်းရှိ၏။

18

¹ အဝတ်ကို မ

လျှော် ရေ မ ချိုးလျှင် ၊ ကိုယ် အပြစ် ကို ကိုယ်ခံရ မည်
 ဟု ထာဝရဘုရား

သည် ပညတ် တော်မူ ၏။ ² တဖန် မောရှေ အား
 ထာဝရဘုရား က၊ ³ သင်သည် ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ ၊ ငါ သည် သင်
 တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ⁴ သင်တို့နေ ဘူးသော အဲ
 ဂုတု

ပြည် ၏ အကျင့် ကို၎င်း၊ သင် တို့ကို ငါ ပို့ဆောင် လတံ့
 သော ခါနန် ပြည် ၏ အကျင့် ကို၎င်း၊ သင်တို့သည် မ

ကျင့် ၊ သူ တို့ တရား

လမ်းသို့ မ လိုက် ရကြ။ ⁵ ငါ စီရင် ချက်ရှိသည်
 အတိုင်း ကျင့်၍၊ ငါ ပညတ် တရားလမ်းသို့ လိုက် ခြင်း
 ၎်၊ စောင့်ရှောက် ရကြမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 6 ထိုကြောင့် ငါ့ စီရင်
 ထုံးဖွဲ့ချက်တို့ကို စောင့်ရှောက် ရကြမည်။ ထိုအကျင့် ကို
 ကျင့် သောသူ သည် ထိုအကျင့်အားဖြင့် အသက် ရှင်
 လိမ့်မည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 7 သင်တို့တွင်
 အဘယ်သူ မျှကိုယ် ပေါက်ဘော်တော်သောသူ ကို ချဉ်း ၍
 သံဝါသ မ ပြုရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 8 သင်
 ၏ အဘ

နှင့်သာဆိုင်သောသင် ၏ အမိ

ကို မချဉ်းရ။ ကိုယ် အမိ ဖြစ်သောကြောင့်သံဝါသ မ
 ပြုရ။ 9 ကိုယ် အဘ ၏ မယား

မည်သည်ကို မ

ချဉ်း ရ။ အဘနှင့်သာဆိုင်၏။ 10 တအိမ် တည်း၌ မွေး
 ဘွား သည်ဖြစ်စေ ၊ အခြား သော အရပ်၌ မွေးဘွား သည်
 ဖြစ်စေ၊ သင် ၏ နှမ ကို မ

ချဉ်း ရ။ 11 ကိုယ်ရင်သွေးဖြစ်သောသင် ၏မြေးကို မ

ချဉ်း ရ။ 12 အမိခြားသော်လည်းတဘတည်းဖြစ်သော
 နှမ ကို မ

ချဉ်း ရ။ 13 သင့် အဘ ၏ ပေါက်ဘော် ရင်းဖြစ်သော
 အဘ

၏ နှမ ကို၎င်း၊ 14 သင့် အမိ ၏ ပေါက်ဘော် ရင်းဖြစ်
 သော အမိ

၏ ညီအစ်မ ကို၎င်း၊ 15 အဘ ၏ ညီအစ်ကို နှင့်သာဆိုင်
 သော မိကြီး မိထွေးဖြစ်သော အဘ၏ ညီအစ်ကိုမယား
 ကို၎င်း၊ 16 သား ၏မယား တည်းဟူသောချွေးမ ကို၎င်း၊

17 ညီအစ်ကို နှင့်သာဆိုင်သော ညီအစ်ကို ၏ မယား
ကို၎င်း မ

ချဉ်း ရ။ 18 ကိုယ်မယား၏ ပေါက်ဘော်ရင်းဖြစ်သော
မယား၏သမီး၊ မယား၏ မြေးကို မချဉ်းရ။ မတရားသော
အမှုဖြစ်၏။ 19 ကိုယ်မယားကို နှောင့်ရှက် ခြင်းငှါ သူ
အသက် ရှင်စဉ် တွင်သူ ၏ ညီအစ်မ ကို မ

သိမ်း ရ။ 20 ဥတု ရောက်၍ မ စင်ကြယ်သော မိန်းမ ကို
လည်း မ ချဉ်း ရ။ 21 ကိုယ်ကို ညစ်ညူး စေလျက် ၊ သူ
မယား ကို မ ပြစ်မှား ရ။ 22 သင် ၏ သား

သမီးတို့ကို၊ မောလုတ် ဘုရားအား မီးဖြင့်မ ပူဇော် ရ။
သင် ၏ ဘုရား

သခင်နာမ တော်ကို မ

ရှုတ် မချရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 23 မိန်းမ
နှင့် ပေါင်းဘော် သကဲ့သို့ယောက်ျား ချဉ်း မ

ပေါင်းဘော် ရ။ ရွံရှာ ဘွယ်အမှုဖြစ်၏။ 24 ကိုယ့်ကို
ကိုယ် ညစ်ညူး စေ၍ တိရစ္ဆာန် နှင့် မ ပေါင်းဘော် ရ။
မိန်းမ သည်လည်း မိမိ နှင့် တိရစ္ဆာန် ၏ ပေါင်းဘော် ခြင်း
ကို မ ခံရ။ ရွံရှာဘွယ်သော ရောနှောခြင်းဖြစ်၏။ 25 ထိုသို့
သော အမှုအားဖြင့် ကိုယ်ကို ကိုယ် မ

ညစ်ညူး စေရ။ သင် တို့ရှေ့ မှာ ငါ နှင်ထုတ် သော လူ
အမျိုးမျိုး တို့သည်၊ ထိုသို့

သောအမှုကို ပြု၍ ညစ်ညူး ကြ၏။ 26 သူတို့ ပြည်
သည်လည်း ညစ်ညူး ၏။ ညစ်ညူးသော အပြစ် ကြောင့်

ငါဆုံးမ ၍ ၊ ထိုပြည် သည် မိမိ

သား တို့ကို အော့အန် လိမ့်မည်။ 27 သင် တို့မူကား ၊
ငါ့ စီရင်ထုံးဖွဲ့ ချက်တို့ကို စောင့်ရှောက် ရကြမည်။ ထို
ပြည် သည်သင် တို့ရှေ့ ခွဲရှိသော လူအမျိုးမျိုး တို့ကို
အော့အန် သကဲ့သို့ တဖန်ညစ်ညူး ခြင်းကိုခံ၍ ၊ သင် တို့
ကို မ အော့အန် စေခြင်းငှါ ၊ ကိုယ်အမျိုးသား ဖြစ်စေ ၊
သင် တို့တွင် တည်းနေ သောတပါးအမျိုးသား ဖြစ်စေ၊
ထိုသို့သော

ရှုံ့ရှာဘွယ် အမှုတို့ကိုမ ပြု ရ။ သင် တို့ရှေ့ ခွဲ ရှိသော
ပြည်သား တို့သည်၊ ထိုသို့သော

ရှုံ့ရှာဘွယ် အမှုတို့ကိုပြု သောအားဖြင့် သူတို့ပြည်
သည်ညစ်ညူး ခြင်းရှိ၏။ 28 29 ထိုသို့ သော ရှုံ့ရှာ ဘွယ်
အမှုတို့ကို ပြု သော သူ မည်သည် ကား၊ သူ

၏အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ခြင်း ခံရမည်။ 30 သို့ဖြစ်၍ သင်
တို့ရှေ့ ခွဲ ပြု ဘူးသော ထိုရှုံ့ရှာ ဘွယ် ထုံးစံ

ခလေ့သို့ သင်တို့သည် လိုက် ၍ ၊ ကိုယ့်ကိုကိုယ် မ
ညစ်ညူး စေခြင်းငှါ၊ ငါ့ ပညတ် တရားကို စောင့်ရှောက်
ရကြမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား
သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏ဟု မိန့် တော်မူ၏။

19

1 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 2 သင်သည်
ဣသရေလ

အမျိုးသား ပရိသတ် အပေါင်း တို့အား ဆင့်ဆို ရမည် မှာ ၊ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ငါ ထာဝရဘုရား သည် သန့်ရှင်း သောကြောင့် ၊ သင်တို့လည်း သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ ကြလော့။³ လူတိုင်း ကိုယ် မိဘ ကို ရိုသေ

ရမည်။ ငါ ဥပုသ် နေ့တို့ကိုလည်း စောင့် ရမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။⁴ ရုပ်တု ဆင်းတုကိုလည်း မ

ချဉ်း မကပ်ရ။ ကိုယ် အဘို့ သွန်း သော ဘုရား တို့ကို မ

လုပ် ရ။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။⁵ မိဿဟာယ ယဇ်ကို ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော် လျှင် ၊ စိတ် တော်နှင့်တွေ့အောင် ပူဇော် ရ မည်။⁶ ပူဇော် သောနေ့ နှင့် နက်ဖြန် နေ့၌ စား ရမည်။ သန်ဘက် နေ့ တိုင်အောင် ကျန် ကြွင်းလျှင် မီး ရှို့ ရမည်။

⁷ သန်ဘက် နေ့ ၌ အနည်းငယ်ကိုမျှစား လျှင် ရွံရှာ ဘွယ်ဖြစ်၏။ စိတ် တော်နှင့်မ တွေ့။⁸ စား သောသူသည် ထာဝရဘုရား

၏ သန့်ရှင်း သောအရာကို ရှုတ်ချ သောကြောင့် မိမိ အပြစ် ကိုခံရ မည်။ ထို

သူ ကို သူ

၏အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ရမည်။⁹ ကိုယ် မြေ ၌ဖြစ်သော

စပါးကိုရိတ် သောအခါ ၊ လယ် ထောင့် တို့ကို အကုန် အစင်မ ရိတ် ရ။ သိမ်းရာတွင် ကျန်ကြွင်းသော အရာကို ပြန်၍ မကောက်မသိမ်းရ။ ¹⁰ ကိုယ် စပျစ်သီး ကိုလည်း အကုန်အစင်မ သိမ်း ရ။ ကျန်ကြွင်းသော အသီးကို ပြန်၍ မ

ဆွတ် ရ။ ထိုအသီးကို ဆင်းရဲ သောသူ ဧည့်သည် အာဂန္တုအဘို့ ချန်ခြင်းရမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ¹¹ သူ့ဥစ္စာကို မ

ခိုး ရ။ သူတပါး ကို မ လှည့်စား ရ။ တယောက်ကိုတ ယောက်မုသာ စကားမ ပြောရ။ ¹² ငါ့ နာမ ကို တိုင်တည်၍ မ ဟုတ်မမှန်ဘဲ ကျိန်ဆို ခြင်းကို မ

ပြုရ။ သင် ၏ ဘုရား သခင်နာမ ကို မရှုတ် မချရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ¹³ ကိုယ် နှင့်စပ်ဆိုင်သောသူ ၏ဥစ္စာကို မ

တရားသဖြင့် မ သိမ်းရ။ အနိုင် အထက်ပြု၍ မ ယူရ။ သူငါး ခံ ထိုက်သော အခ

ကို တညဉ့်လုံးနံနက် တိုင်အောင် မ ထား ရ။ ¹⁴ နားပင်း သောသူကို မ ကျိန်ဆဲ ရ။ မျက်စိ မမြင်သောသူရှေ့ မှာ ထိမိ ၍ လဲ

စရာကို မ ထား ရ။ သင် ၏ ဘုရား သခင်ကို ကြောက်ရွံ့ ရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ¹⁵ တရား တွေသည်အမှုမှာ မ တရားသဖြင့် မ

စီရင် ရ။ ဆင်းရဲ သောသူဘက် ၌ မ
ငဲ့ကွက် ၊ ကြီး သောသူ၏ မျက်နှာ ကို မ
ထောက် ဘဲ၊ ကိုယ်အမျိုးသားချင်းကို တရား

သဖြင့် စီရင် ရမည်။¹⁶ သူ့အသရေ ပျက်သော သိတင်း
ကို ကြားပြောခြင်းငှါ၊ ကိုယ် အမျိုးသား ချင်းတို့တွင် မ
လှည့်လည် ရ။ ကိုယ် နှင့်စပ်ဆိုင်သောသူကို သေစေခြင်း
ငှါ မကြံစည်ရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။¹⁷ သင်
၏ ညီအစ်ကို ကို စိတ်အခုအခံမရှိရ။ ကိုယ် နှင့် စပ်ဆိုင်
သောသူ ၌ရှိသောအပြစ် ကို တတ်တိုင်း မရှိစေဘဲ၊ သူ့ကို
အမှန်ဆုံးမ ရမည်။¹⁸ သင့် အမျိုးသား ချင်းသည် သင့်
ကို ပြစ်မှားလျှင်၊ ကိုယ်တိုင်အပြစ်ပြန်၍ မ

တုံ့ ရ။ အငြိုး မ ထားရ။ ကိုယ် နှင့်စပ်ဆိုင်သောသူ
ကို ကိုယ် နှင့် အမျှ ချစ် ရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား
ဖြစ်၏။¹⁹ ငါ ၏ ပညတ် တရားကို သင်တို့သည် စောင့်
ရကြမည်။ အမျိုး ခြားသော တိရစ္ဆာန် အထီးအမတို့ကို မ

ရှက် မတင်စေရ။ ခြားနား သော မျိုးစေ့ကို ရောနှော၍
လယ် ၌ မ

ကြဲ ရ။ ဝါ နှင့်သိုးမွေးရော၍ ရက်သောအဝတ် ကို မ
ဝတ် ရ။²⁰ ထိမ်းမြား ဆောင်နှင်းလျက်၊ မ

ရွေး မ လွတ် သေးသော ကျွန် မိန်းမ နှင့် သင့် နေ
သောသူသည် ရိုက်နှက် ခြင်းကိုခံရ မည်။ ထိုမိန်းမ
သည် သူ့ကျွန်ဖြစ်သောကြောင့်သေ ပြစ်နှင့် လွတ် ရမည်။

²¹ ယောက်ျားသည်လည်း၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယူဖို့ သိုး

ထီးတကောင်ကို ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တဲ
 တော် တံခါး နား ထာဝရဘုရား
 ထံ တော်သို့ ဆောင် ခဲ့ရမည်။²² ထိုယောက်ျားပြု မိ
 သော အပြစ် ကို ဖြေခြင်းငှါ၊ ဒုစရိုက် ဖြေရာယင် သိုး
 ကို၊ ယင် ပုရောဟိတ်သည် ထာဝရဘုရား
 ရှေ့ မှာ ပူဇော်ရမည်။ ထိုယောက်ျားသည် အပြစ် လွတ်
 ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။²³ သင်တို့သည် ငါပေးသော
 ပြည် သို့ ရောက် ၍ ၊ စားအပ်သော အပင် အမျိုးမျိုး ကို
 စိုက် ပြီးမှ ၊ သုံး နှစ် ပတ်လုံး သီးသော အသီး
 ကို၊ အရေဖျား လှီးခြင်းကို မခံသော အသီးဟူ၍မှတ်ရ
 မည်။ ထိုအသီးကို မ
 စား ရ။²⁴ စတုတ္ထ နှစ် တွင် သီးသောအသီး ရှိသမျှ
 သည် သန့်ရှင်း ၍ ၊ ထာဝရ ဘုရား၏ ကျေးဇူး တော်ကို
 ချီးမွမ်းဘို့ရာဖြစ် ရမည်။²⁵ ပဉ္စမ နှစ် တွင် သီးသော
 အသီး ကို စား
 ရမည်။ ထိုသို့ပြုလျှင် အပင်တို့သည် သာ၍
 သီးကြလိမ့်မည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ဘုရား သခင်
 ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။²⁶ အသွေး ပါသောအသေကောင်
 ကို မ
 စား ရ။ မကောင်းသော အတတ်ကို မပြုစုရ။ ကာလ
 ဗေဒင်ကို မကြည့်ရ။²⁷ ဦးခေါင်း အနား ပတ်လည်၌
 ဆံပင်ကိုဝန်း၍ မ
 ရိတ် ရ။ ပါးမုန်း ကိုလည်း မ

ရိတ် ရ။ 28 သေ သောသူအတွက် ကိုယ် အသား ကို မ
ခုတ် မရှုရ။ သံပူ

မ ထိုး ရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 29 ကိုယ်
သမီး ကို ပြည်တန်ဆာ ဖြစ်စေခြင်းငှါ မ ရှုတ် မချရ။ သို့
ပြုလျှင် တပြည်လုံး သည် မ

တရားသောမေထုန် သို့လိုက်၍ အဓမ္မ အမှုနှင့် ပြည့်
လိမ့်မည်။ 30 ငါ့ ဥပုသ် နေ့တို့ကို စောင့် ၍ ၊ ငါ့ သန်ရှင်း
ရာဌာနတော်ကို ရိုသေ

ရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 31 ကိုယ်ကို
ကိုယ်ညစ်ညူး စေခြင်းငှါ ၊ နတ်ဝင် သူကို မ မှီဝဲ ရ။ စုန်း
လုပ်သူကိုလည်း မ

ရှာဖွေ ရ။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 32 ဆံပင် ဖြူသောသူရှေ့
မှာ ထ ရမည်။ အသက် ကြီးသောသူ၏ မျက်နှာ ကို ရိုသေ
ရမည်။ သင် ၏ ဘုရား

သခင်ကို ကြောက်ရွံ့ ရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား
ဖြစ်၏။ 33 သင် ၏ ပြည် ၌ တည်း နေသောဧည့်သည် ကို

ညှဉ်းဆဲ ရ။ 34 သင် နှင့်အတူ နေ သောဧည့်သည် ကို
ကိုယ် အမျိုးသား ချင်းကဲ့သို့ မှတ် ရမည်။ ကိုယ် နှင့် အမျှ
ချစ် ရမည်။ သင်တို့သည် အဲဂုတ္တု

ပြည် ၌ ဧည့်သည် ဖြစ် ကြဘူးပြီ။ ငါ သည် သင် တို့၏
ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 35 တိုင်းထွာ သောအမှု

ချိန်တွယ် သောအမှု၊ ခြင်တွက် သောအမှု၌ မ တရားစွာ
 မြဲ ရ။ 36 မှန် သောချိန်ခွင် ၊ မှန် သောအလေး ၊ မှန်
 သောဖော ၊ မှန် သောဟိန် တို့ကို သုံး
 ရမည်။ ငါသည်သင် တို့ကို အံ့ဂုတုတု
 ပြည် မှ နှုတ်ဆောင် သော သင် တို့၏ ဘုရား
 သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 37 သင်တို့သည် ငါ့ စီရင်
 ထုံးဖွဲ့ချက် အလုံးစုံ
 တို့ကို စောင့်ရှောက် ရကြမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား
 ဖြစ်သည်ဟု မိန့် တော်မူ၏။

20

1 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 2 သင်သည်
 က္လသရေလ
 အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ က္လသရေလ
 အမျိုးသား ဖြစ်စေ ၊ က္လသရေလ အမျိုး၌ တည်း နေ
 သောတပါး အမျိုးသားဖြစ်စေ၊ မိမိ
 သား ကို မောလုတ် ဘုရားအား ဆက်ကပ် သော သူ
 သည် အသေ
 သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ ပြည် သား တို့လည်း ခဲ
 နှင့် ပစ် ရကြမည်။ 3 ငါ့ သန်ရှင်း ရာဌာနတော်ကို
 ညစ်ညူး စေလျက် ၊ ငါ့ သန်ရှင်း သော နာမ
 တော်ကို ရှုတ်ချ လျက် ၊ မိမိ သား ကို မောလုတ် ဘုရား
 အား ဆက်ကပ် သောသူကို၊ ငါ သည် မျက်နှာ ထား ၍
 သူ ၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း မည်။ 4 မိမိ သား ကို မောလုတ်

ဘုရားအား ဆက်ကပ် သောသူကို၊ ပြည် သား တို့သည် အမှုမထား မ

သတ် ဘဲ နေလျှင်၊ ⁵ ထိုသို့ နေသောသူ နှင့် သူ ၏ အိမ်သူ အိမ်သားတို့ကို ၊ ငါ သည် မျက်နှာ ထား ၍ ၊ ထိုသူ ကို၎င်း ၊ သူ နှင့်အတူ မောလုတ် ဘုရားထံ ၌ မှားယွင်း သောသူကို၎င်း ၊ သူ တို့အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း မည်။ ⁶ လမ်းလွဲ၍ နတ်ဝင် သူ၊ စုန်း လုပ်သူနောက်သို့ လိုက် လျက်၊ မှားယွင်း သောသူကို ငါသည် မျက်နှာ ထား ၍ သူ ၏ အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း မည်။ ⁷ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ငါ ထာဝရဘုရား သည် သန့်ရှင်းသောကြောင့် ၊ သင်တို့သည် ကိုယ်ကိုသန့်ရှင်း စေ၍ ၊ သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ ကြ လော့။ ⁸ ငါ့ နည်း နိဿယတို့ကို ကျင့်ဆောင် ရကြမည်။ ငါ သည် သင် တို့ကို သန့်ရှင်း စေသော ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ⁹ မိဘ ကို ကျိန်ဆဲ သော သူ တိုင်း အသေ

သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ မိဘ ကို ကျိန်ဆဲ သောကြောင့်သေထိုက်သော အပြစ်ရှိ၏။ ¹⁰ သူ့ မယား ကို ပြစ်မှား သောသူသည်၊ မှားယွင်း သော မိန်းမနှင့်တကွ အသေ သတ် ခြင်းကို အမှန်ခံ ရမည်။ ¹¹ ကိုယ် အဘ ၏ မယား

နှင့် သင့် နေသော သူ သည် အဘနှင့်သာဆိုင်သောအရာ ကို ပြစ်မှားသောကြောင့်၊ ထိုမိန်းမနှင့်တကွအသေ သတ် ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ သေထိုက်သော အပြစ် ရှိ၏။ ¹² ယောက်ျား သည် ကိုယ် ချွေးမ နှင့် သင့် နေလျှင်

၊ ထိုသူနှစ်ယောက်တို့သည် ရွံရှာဘွယ်သော ရောနှောခြင်း ကို ပြု သောကြောင့်အသေ သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ သေထိုက်သော အပြစ် ရှိ၏။ 13 မိန်းမ နှင့် ပေါင်းဘော် သကဲ့သို့ယောက်ျား ခြင်းပေါင်းဘော် လျှင် ထို သူနှစ် ယောက်တို့သည်၊ ရွံရှာ ဘွယ် သောအမှုကို ပြု သောကြောင့်၊ အသေ

သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ သေထိုက်သော အပြစ် ရှိ၏။ 14 ယောက်ျား သည် သမီး

နှင့် အမိ ကို မယား

ပြုလျှင် ၊ မ တရားသောအမှုဖြစ်၏။ သင် တို့တွင် မ တရားသော အမှုမ ရှိ စေခြင်းငှါ ၊ ထိုသူ သုံးယောက်တို့ ကို မီး

ရှို့ ရမည်။ 15 ယောက်ျား သည် တိရစ္ဆာန် နှင့် ပေါင်းဘော် လျှင် အသေ သတ် ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ ထို တိရစ္ဆာန် ကိုလည်း သတ် ရမည်။ 16 မိန်းမ သည်လည်း ၊ မိမိ နှင့် တိရစ္ဆာန် ၏ ပေါင်းဘော် ခြင်းကိုခံလျှင် ၊ ထို မိန်းမ နှင့် တိရစ္ဆာန် သည် အသေ

သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ သေထိုက်သော အပြစ် ရှိ၏။ 17 ယောက်ျား သည် အဘ

၏သမီး ၊ အမိ ၏သမီး ဖြစ်သော မိမိ

နှမ နှင့်သင့် နေလျှင် ၊ မတရားသော အမှုဖြစ်၏။ ထို သူတို့သည် အမျိုးသား ချင်းတို့ ရှေ့မှောက် ၌ ပယ်ရှင်း ခြင်းကိုခံရကြမည်။ ထိုယောက်ျား သည် နှမ နှင့်သင့်နေ

သောကြောင့်၊ မိမိ

အပြစ် ကိုခံရ မည်။¹⁸ ယောက်ျား သည် ဥတု
ရောက်လျက်ရှိသော မိန်းမ နှင့် သင့် နေလျှင် ၊ ထို
သူတို့သည် သဘောတူ၍၊ သွေးသွန် အနာကို ထင်ရှား
စေသောကြောင့်၊ သူ

တို့အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ခြင်းကိုခံရကြမည်။¹⁹ အဘ
၏နှမ ၊ အမိ ၎င်းမိမိနှင့်မသင့်မနေရ။ ထိုသို့သော ပေါက်
ဘော် ရင်းနှင့် သင့်နေသောသူတို့သည် မိမိ

အပြစ် ကိုခံရ ကြမည်။²⁰ အဘ ၎င်း ညီအစ်ကို မယား
နှင့် သင့် နေလျှင်၊ အဘ

၏ ညီအစ်ကိုနှင့်သာ ဆိုင်သော အရာ ကို ပြစ်မှား
သောကြောင့်၊ ထိုသူတို့သည် မိမိ

အပြစ် ကိုခံရ သဖြင့်၊ တသက်လုံးသား မရဘဲ နေရ
လိမ့်မည်။²¹ ညီအစ်ကို ၎င်း မယား

နှင့် သင့် နေလျှင် ညစ်ညူး သော အမှု ဖြစ်၏။
ညီအစ်ကိုနှင့်သာ ဆိုင်သောအရာ ကိုပြစ်မှားသောကြောင့်
ထိုသူတို့သည် သား

မရဘဲနေ ရလိမ့်မည်။²² သင် တို့ကို ငါ ပို့ဆောင် ၍
နေရာ

ချသော ပြည် သည် မ

အော့အန် စေခြင်းငှါ ၊ သင်တို့သည် ငါ စီရင် ထုံးဖွဲ့သမျှ
တို့ကို ကျင့်ဆောင် ရမည်။²³ သင် တို့ရှေ့ မှ ငါ နှင်ထုတ်
သော လူ အမျိုးမျိုးတို့၏ ဘာသာဓလေ့

သို့ မ လိုက် ရ။ သူတို့သည် ထိုသို့
 သော အမှုခပ်သိမ်း တို့ကို ပြု သောကြောင့် ငါရုံရှာ
 ၏။²⁴ သူ တို့ပြည် တည်းဟူသောနို့ နှင့် ပျားရည် စီး
 သောပြည် ကို သင် တို့သည် အမွေခံ စေခြင်းငှါ ငါ
 အပိုင်ပေး မည်ဟု ငါ့အမိန့် တော်ရှိပြီ။ ငါသည် သင် တို့
 ကို အခြားသော အမျိုး နှင့် ခွဲ ထားသော သင် တို့ဘုရား
 သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။²⁵ ထိုအကြောင်းကြောင့်၊
 စင်ကြယ် သောသား ၊ မ စင်ကြယ်သောသား၊ စင်ကြယ်
 သောငှက် ၊ မ စင်ကြယ်သောငှက်တို့ကို ပိုင်းခြား ရ
 မည်။ ငါခွဲ ထားသည်အတိုင်း ၊ မ စင်ကြယ်သောသား ၊
 ငှက် ၊ မြေ ပေါ်မှာ တွား တတ်သော တိရစ္ဆာန်တစုံ တ
 ခုအားဖြင့် ကိုယ် ကိုကိုယ်ရုံရှာ ဘွယ် မ ဖြစ်စေရ။²⁶ ငါ
 ထာဝရဘုရား သန်ရှင်း သည်ဖြစ်၍ ၊ သင်တို့ကို ငါအလိုရှိ
 သဖြင့်၊ အခြားသော အမျိုး နှင့် ခွဲ ထားသောကြောင့် ၊ ငါ့
 အဘို့ သန်ရှင်း ခြင်းရှိ ရကြမည်။²⁷ ယောက်ျား ဖြစ်စေ ၊
 မိန်းမ ဖြစ်စေ၊ နတ်ဝင် သောသူ၊ စုန်း လုပ်သောသူသည်
 အသေ

သတ်ခြင်းကို အမှန်ခံရမည်။ ထိုသို့သောသူကို ခဲ
 နှင့် ပစ် ရကြမည်။ သူ
 ၌ သေထိုက်သော အပြစ် ရှိသည်ဟု မိန့် တော်မူ၏။

21

¹ တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ သင်သည်
 အာရုန် ၏သား ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် တို့အား ဆင့်ဆို ရ

မည်မှာ၊ အမျိုးသားချင်း သေသောအတွက် သင်တို့တွင်
 အဘယ်သူမျှ ညစ်ညူးခြင်းမ ရှိရ။ ² သို့ရာတွင် ပေါက်
 ဘော် ရင်းတည်းဟူသောမိဘ ၊ သား သမီး ၊ ညီအစ်ကို၊
³ လင် မနေသောကညာနှမ ရင်းအတွက် ညစ်ညူးခြင်း
 ကို ခံရသောအခွင့်ရှိ ၏။ ⁴ အမျိုးသား ချင်း သူကြီး
 အတွက်၊ ကိုယ်ကိုယ်ရှုတ်ချ၍ ညစ်ညူးခြင်းမ ရှိရ။
⁵ ယဇ်ပုရောဟိတ်သည် ဆံပင်ကို မ

ရိတ် ရ။ ပါးမုန်း ကို မ

ရိတ် ရ။ အသား

၌ ခုတ်ရှ ခြင်းကို မ ပြုရ။ ⁶ သူသည် မိမိ

ဘုရား သခင်အဘို့ သန့်ရှင်း ရမည်။ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ နာမ

တော်ကို မ

ရှုတ် မချရ။ ထာဝရဘုရား

အား မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာ၊ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ အစာအာဟာရကို ပူဇော် သောကြောင့်
 သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ ရမည်။ ⁷ သူသည် ပြည်တန်ဆာ မိန်းမ ၊

သီလပျက်သောမိန်းမ၊ လင် နှင့် ကွာ သောမိန်းမ နှင့် မ

စုံဘက် ရ။ မိမိ

ဘုရား သခင်အဘို့ သန့်ရှင်း ၏။ ⁸ သင် ၏ ဘုရား

သခင်ပွဲတော် ကို ဆက် သောကြောင့် ၊ သူ့ ကို သန့်ရှင်း

စေ၍ ၊ သူသည် သင့် အဘို့ သန့်ရှင်း ရမည်။ သင် တို့

ကို သန်ရှင်း စေသော ငါ ထာဝရဘုရား သန်ရှင်း ၏။
9 ယဇ်ပုရောဟိတ် သမီး သည်၊ ပြည်တန်ဆာ လုပ်၍
ကိုယ့်ကိုကိုယ် ရှုတ်ချ လျှင် ၊ မိမိ အဘ ကို ရှုတ်ချ ရာ
ရောက်၏။ ထိုသူကို မီး

ရှို့ ရမည်။ 10 မိမိ အမျိုးသား ချင်းတို့တွင် ၊ အဝတ်
တန်ဆာဆင်လျက်၊ အရာ၌ ခန့်ထား၍ မိမိ

ခေါင်း ပေါ်မှာ ဆီ

လောင်း ခြင်း ဘိသိက်ကိုခံသော ယဇ်ပုရောဟိတ် မင်း
သည်၊ မိမိ

ခေါင်း ၌ တန်ဆာ ကို မ

ချွတ် ရ။ မိမိ

အဝတ် ကို မ

ဆုတ် ရ။ 11 အသေ ကောင်ကို မ ချဉ်း ရ။ မိဘ

အတွက် ညစ်ညူး ခြင်းကို မ ခံရ။ 12 သန်ရှင်း ရာဌာန
တော်ထဲက မ ထွက် ရ။ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ သန်ရှင်း ရာဌာနတော်ကို မ

ရှုတ် မချရ။ အကြောင်း မူကား၊ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ ဘိသိက် ဆီ နှင့်ဆိုင်သော သင်းကျစ်
ကို ဆောင်းရသောသူဖြစ် ၏။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား
ဖြစ်၏။ 13 ယဇ် ပုရောဟိတ်မင်းသည်၊ အပျို ကညာနှင့်
သာစုံဘက် ရမည်။ 14 မုတ်ဆိုးမ ၊ လင်နှင့်ကွာ သောမိန်းမ၊

သီလ

ပျက်သောမိန်းမ၊ ပြည်တန်ဆာ မိန်းမနှင့် မ

စုံဘက် ရ။ မိမိ

အမျိုးသား ချင်း အပျို ကညာနှင့် သာ စုံဘက် ရမည်။

15 မိမိ သား ကို၊ အမျိုးသား ချင်း တို့တွင် မ ရှုတ် မ ချရ။ ငါ ထာဝရဘုရား သည်၊ ယင် ပုရောဟိတ်မင်းကို သန်ရှင်း စေသည်ဟု မိန့် တော်မူ၏။ 16 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 17 သင်သည် အာရုန် အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင် ၏ အမျိုး အစဉ် အဆက်တွင် ကိုယ် ၌ အပြစ် ရှိ သော သူသည်၊ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ ပွဲတော် ကို ဆက်ကပ် အံ့သောငှါ မ ချဉ်း မကပ်ရ။ 18 မျက်စိ ကန်းသောသူ ၊ ခြေဆွဲ သောသူ၊ နှာခေါင်း ပိသောသူ၊ အင်္ဂါ ပိုလွန်သောသူ၊ 19 လက် ကျိုး သောသူ၊ ခြေ ကျိုး သောသူ၊ 20 ကျော ကုန်းသောသူ၊ ပု သောသူ၊ မျက်စိ နာ သောသူ၊ ဝဲ

စွဲသောသူ၊ ယားနာ

စွဲသောသူ၊ ဝှေးစေ့ ပျက် သောသူသည် မ

ချဉ်း မကပ်ရ။ 21 ယင်ပုရောဟိတ် အာရုန် အမျိုး တွင် ၊ ကိုယ် ၌ အပြစ် ပါသော သူ တစုံ တယောက်မျှ ထာဝရဘုရား

အား မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာကို ဆက်ကပ် အံ့သောငှါ မ ချဉ်း မကပ်ရ။ ကိုယ် ၌ အပြစ် ပါသောကြောင့်၊ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ မုန့် တော်ကို ဆက်ကပ် အံ့သောငှါ မ ချဉ်း မကပ်ရ။ 22 သန်ရှင်း သော မုန့်ဖြစ်စေ ၊ အလွန် သန်ရှင်း သော မုန့်ဖြစ်စေ၊ မိမိ

ဘုရား သခင်၏ မှန် တော်ကို စား ရမည်။²³ ကိုယ် ၌ အပြစ် ပါသောကြောင့် ၊ ငါ့ သန့်ရှင်း ရာ ဌာနအရပ်တို့ကို ရှုတ်ချ မည်ကို စိုးရိမ်၍ ၊ ကုလားကာ အတွင်း သို့ မ
 ဝင် ရ။ ယဇ် ပလ္လင် သို့ မ ချဉ်း မ ကပ် ရ။ ငါ ထာဝရဘုရား သည် ထိုအရပ်တို့ကို သန့်ရှင်း စေ သည် ဟု မိန့် တော်မူ၏။²⁴ မောရှေ သည် အာရုန် နှင့် သူ ၏သား ကူသရေလ အမျိုးသား အပေါင်း တို့အား ဆင့်ဆို လေ၏။

22

1 တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့် တော်မူ သည်ကား၊² အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် ငါ့ အဘို့ သန့်ရှင်း စေသောအရာအားဖြင့်၊ သန့်ရှင်း သော ငါ ၏ နာမ

တော်ကို မ

ရှုတ် မချဘဲ၊ ကူသရေလ

အမျိုးသား တို့၏ သန့်ရှင်း သော အရာများနှင့် ကိုယ် ကိုကိုယ်ကွာ စေရမည် အကြောင်း ဆင့်ဆို လော့။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။³ ထာဝရဘုရား အဘို့ ကူ သရေလ အမျိုးသား သန့်ရှင်း စေသဖြင့် ၊ သန့်ရှင်း ခြင်းရှိ သောအရာတို့ကို ၊ ကိုယ် မ စင်ကြယ်လျက် နှင့် ချဉ်းကပ် သော ယဇ်ပုရောဟိတ်အမျိုးသား မည်သည်ကား၊ ငါ့ ထံ မှ ပယ်ရှင်း ခြင်းကိုခံရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။⁴ နူနာ ၊ ရီနာ စွဲသော အာရုန် ၏ အမျိုးသား

မည်သည်ကား၊ မစင်ကြယ် မှီတိုင်အောင် သန့်ရှင်း သော
အရာကို မ

စား ရ။ အသေ

ကောင်နှင့်ဆိုင်၍ မ

သန့်ရှင်းသောအရာကို ထိ

သောသူ၊ သုတ် ရည်ထွက် သော သူ၊ ⁵ ညစ်ညူး စေ၍
တွား တတ်သော တိရစ္ဆာန်ကိုထိ သော သူ ၊ ညစ်ညူး ခြင်း
တစုံ တခုစွဲ၍ ညစ်ညူး သော သူ ၊ ထိုသို့သောသူ ကို ထိ
သမျှသော သူ တို့သည်၊ ⁶ ညဦး တိုင်အောင် မ စင်ကြယ်
ဖြစ်လိမ့်မည်။ ကိုယ် ကို ရေ

မချိုးဘဲနေလျှင် ၊ သန့်ရှင်း သောအရာကို မ

စား ရ။ ⁷ နေ ဝင် သောနောက်မှသန့်ရှင်း ခြင်းသို့ ရောက်
သည်ဖြစ်၍၊ သန့်ရှင်း သောအရာသည် သူ

တို့ စားစရာ

ဖြစ် သောကြောင့် ၊ ထို နောက်မှ စား ရ ကြ မည်။

⁸ အလိုလို သေသောအကောင်၊ သားရဲ

ကိုက်၍ သေသောအကောင်အားဖြင့် ကိုယ်ကိုညစ်ညူး
စေ၍ မ စား ရ။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။

⁹ ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည် ငါ့ ပညတ် တော်ကို ဖျက်
သဖြင့် ၊ ကိုယ် အပြစ် ကိုခံ လျက် မ

သေ ရမည်အကြောင်း ငါ့ပညတ် တရားကို စောက်
ရှောက် ရကြမည်။ ငါ ထာဝရဘုရား သည် သူ

တို့ကို သန့်ရှင်း စေ၏။ ¹⁰ တပါး အမျိုးသားသည်

သန်ရှင်း သောအရာကို မ

စား ရ။ ယဇ်ပုရောဟိတ် ၌ တည်းနေသောဧည့်သည် မ
စားရ။ သူငါး လည်း မ စား ရ။ ¹¹ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်
ကိုယ် ငွေ နှင့် ဝယ် သောသူ၊ သူ

၏ အိမ် ၌မွေး သောသူသည် သူ

၏အစာ ကို စား ရမည်။ ¹² ယဇ်ပုရောဟိတ် သမီး
သည် တပါး အမျိုးသား၏ မယားဖြစ် လျှင် ၊ သန်ရှင်း
သော ပူဇော် သကုကာအရာကို မ စား ရ။ ¹³ သို့ရာတွင်
လင် သေသော်၎င်း ၊ လင်နှင့်ကွာ သော်၎င်း၊ သား

မ ရှိဘဲ မိမိ

အဘ အိမ် သို့ ပြန် ၍ ငယ်စဉ် အခါနေသကဲ့သို့ နေပြန်
လျှင်၊ အဘ

၏အစာ ကို စား

ရမည်။ တပါး အမျိုးသားမ စား ရ။ ¹⁴ လူ သည်
သန်ရှင်း သောအရာကို မ

သိဘဲ စား

မိလျှင် ၊ စားမိသောအရာ၏ အဘိုးနှင့်တကွငါး စုတစု
ကိုထပ် ၍ ယဇ်ပုရောဟိတ် အား ပေး ရမည်။ ¹⁵ ဣသရေ
လ အမျိုးသား တို့သည် ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော် ၍ ၊ သန်ရှင်း သောအရာတို့ကို မ

ရှုတ် မချရ။ ¹⁶ ထိုအရာတို့ကို စား

မိ၍ ပြစ်မှားသောအပြစ် ကို မခံ

စေရ။ ငါ ထာဝရဘုရား သည် သူ

တို့ကို သန့်ရှင်း စေ သည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ 17 တဖန်
မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က သင်သည် အာရုန် နှင့် သူ
၏သား က္လသရေလ အမျိုးသား အပေါင်း တို့အား ဆင့်ဆို
ရမည်မှာ။ 18 က္လသရေလ အမျိုးသားဖြစ်စေ ၊ က္လသရေလ
အမျိုး၌ တည်းနေသောတပါး အမျိုးသားဖြစ်စေ၊ သစ္စာ

ဂတိ ရှိ၍ ပြုသောပူဇော် သက္ကာ၊ အလိုလို

ပြုသော ပူဇော်သက္ကာတည်းဟူသောမီး ရှို့ရာယဇ်ကို
ထာဝရဘုရား အား ပူဇော် လိုလျှင်၊ 19 စိတ် တော်နှင့်တွေ့
ခြင်းငှါ ၊ အပြစ် မပါသောသိုး ၊ ဆိတ် ၊ နွား အထီး ကို
ပူဇော် ရမည်။ 20 အပြစ် ပါသောအကောင်ကို မ

ပူဇော် ရ။ ပူဇော်လျှင် စိတ် တော်နှင့်မ တွေ့။ 21 သစ္စာ
ဂတိရှိ၍ ပြုသောပူဇော်သက္ကာ၊ အလိုလို

ပြုသော ပူဇော်သက္ကာ သိုး ၊ ဆိတ်၊ နွား ကို
ထာဝရဘုရား

အား ယဇ် ပူဇော် လိုလျှင် ၊ စိတ် တော်နှင့် တွေ့ခြင်း
ငှါ စုံလင် ရမည်။ အပြစ်တစုံတခုမျှ မရှိရ။ 22 မျက်စိ
ကန်းသောအပြစ်၊ အရိုးကျိုး သောအပြစ်၊ အင်္ဂါချို့တဲ့
သောအပြစ်၊ မြင်းဖု ရှိသောအပြစ်၊ ဝဲနာ ၊ ယားနာ စွဲသော
အပြစ်၊ တစုံတခုရှိလျှင်၊ ထာဝရဘုရား

အား မ ပူဇော် ရ။ ယဇ် ပလ္လင်ပေါ် မှာ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့် ပူဇော်သက္ကာမ ပြု ရ။ 23 သို့ရာတွင် အင်္ဂါ
ပိုခြင်း၊ ချို့တဲ့ ခြင်း အပြစ်ရှိသောသိုး ၊ ဆိတ်၊ နွား ကို
အလိုလို

ပူဇော်သက္ကာဘို့ ပူဇော် ရမည်။ သစ္စာ
 ဂတိနှင့် ဆိုင်၍ ပူဇော်လျှင် စိတ် တော်နှင့်မ တွေ့။
 24 ကြိတ် နယ် စုတ် ပြတ် ရာ အနာရှိသော အထီးကို
 ထာဝရဘုရား

အား မ ပူဇော် ရ။ သင် တို့ပြည် ၌ ထိုသို့သောအကောင်
 ကို ပူဇော်သက္ကာမ ပြု ရ။ 25 ထိုသို့သောအကောင်ကို တ
 ပါး အမျိုးသားဆက် သော်လည်း ပျက် သောအပြစ် ပါ
 သောကြောင့် ၊ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင့်ပွဲတော် ဘို့ မ

ပူဇော် ရ။ ပူဇော်လျှင် စိတ် တော်နှင့်မ တွေ့ဟု မိန့်တော်
 မူ၏။ 26 တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့်
 တော်မူသည်ကား၊ 27 သိုး ၊ ဆိတ် ၊ နွား တို့သည် မွေးဘွား
 သောအခါ ခုနစ် ရက် အတွင်းတွင် သားငယ်ကို အမိ

နှင့် မကွာစေရ။ အဋ္ဌမ

နေ့ မှစ၍ ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့် ပူဇော် သက္ကာ
 ဘို့ တော်သင့် ၏။ 28 နွား ဖြစ်စေ ၊ သိုး ဆိတ်ဖြစ်စေ၊ သား
 အမိနှစ်ကောင်ကို တ

နေ့ခြင်းတွင် မ သတ် ရ။ 29 ကျေးဇူး တော်ဝန်ခံရာယဇ်
 ကို ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော် လိုလျှင် ၊ စိတ် တော်နှင့်တွေ့ခြင်းငှါ
 ပူဇော် လော့။ 30 တနေ့ ခြင်းတွင် စား ရမည်။ နက်ဖြန်
 နေ့ တိုင်အောင် မ ကြွင်း စေရ။ ငါ သည်ထာဝရဘုရား
 ဖြစ်၏။ 31 သင်တို့သည် ငါ့ ပညတ် တို့ကိုကျင့်စောင့် ရကြ

မည်။ ငါ သည်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။³² သန့်ရှင်း သော ငါ ၏နာမ တော်ကို မ ရှုတ် မချရ။ ထာဝရဘုရားသန့်ရှင်း တော်မူသည်ဟု က္လသရေလ

အမျိုးသား တို့သည် ထင်မှတ်ရကြမည်။³³ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရားသခင် ဖြစ် ခြင်းငှါ ၊ သင် တို့ကို အဲဂုတုတု ပြည် မှ နှုတ်ဆောင် ၍၊ သန့်ရှင်း စေသော ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ငါ သည်ထာဝရဘုရား ဖြစ်သည် ဟုမိန့် တော်မူ၏။

23

¹ တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ ² သင်သည် က္လသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင်တို့သည် စီရင် ရ သော ဓမ္မ စည်းဝေး ခြင်း တည်း ဟူသော ငါ ထာဝရဘုရား

၏ ပွဲတော် များဟူမူကား၊³ ခြောက် ရက် ပတ်လုံး အလုပ် လုပ် ရမည်။ သတ္တမ

နေ့ ရက်သည် ငြိမ်ဝပ် စွာနေရသော ဥပုသ် နေ့၊ ဓမ္မ စည်းဝေး ခြင်းကို ပြုရသောနေ့ဖြစ်၏။ ထို

နေ့၌ သင်တို့သည် အလုပ် မ လုပ် ရကြ။ သင် တို့နေရာ အရပ် ရပ်၌ ထာဝရဘုရား ၏ ဥပုသ်နေ့ဖြစ်၏။⁴ အချိန် တန်မှ သင်တို့ကြော်ငြာ ရသော ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်းတည်း ဟူသောထာဝရဘုရား ၏ ပွဲတော် များ ဟူမူကား ၊⁵ ပဌမ လ ဆယ် လေး ရက်နေ့ ညဦး

ယံ၌ ၊ ထာဝရဘုရား ၏ ပသခါ ပွဲဖြစ်၏။ 6 ၎င်း လ
ဆယ် ငါး ရက် နေ့၌ ထာဝရဘုရား အဘို့ အဇမပွဲကို ခံ
ရကြမည်။ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးတဆေး မဲ့မုန့် ကို စား ရ
ကြမည်။ 7 ပဌမ နေ့ ၌ ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်းကို ပြု ရမည်။
လောကီအလုပ် ကို မ

လုပ် ရ။ 8 ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးထာဝရဘုရား အား မီး
ဖြင့်ပူဇော်သက္ကာကို ပြု ရမည်။ သတ္တမ
နေ့ ၌ လည်း ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်းကို ပြုရမည်။ လောကီ
အလုပ် ကို မ

လုပ် ရဟု မိန့် တော်၏။ 9 တဖန် မောရှေ အား
ထာဝရဘုရား မိန့် တော်မူသည်ကား၊ သင်သည် ဣသရေ
လ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ 10 သင်တို့သည်
ငါ ပေး သော ပြည် သို့ ရောက် ၍ စပါး ကိုရိတ်
သောအခါ ၊ အဦး ရိတ် သော ကောက်လှိုင်း တစည်း
ကို ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ဆောင် ခဲ့ရမည်။ 11 သင်
တို့သည် စိတ် တော်နှင့် တွေ့ခြင်းငှါ ယဇ် ပုရောဟိတ်သည်
ဥပုသ် နေ့လွန်မှ၊ နက်ဖြန် နေ့တွင် ထိုကောက်လှိုင်း ကို
ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ချီလွှဲ ရမည်။ 12 ကောက်လှိုင်း ကို ချီလွှဲ
သောနေ့ ၌ အခါ မလည်အပြစ် မပါသော သိုးသငယ်
အထီးကို ထာဝရဘုရား

အဘို့ မီး ရှို့ရာယဇ်ပြု၍ ပူဇော် ရမည်။ 13 ထိုယဇ်နှင့်
ဆိုင်သောဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ကား၊ ထာဝရဘုရား

အား မွှေးကြိုင် ရာဘို့ မီး

ဖြင့် ပြုသော ပူဇော်သက္ကာတည်းဟူသော ဆီ နှင့် ရောသော မုန့်ညက် နှစ် ဩမဲဖြစ်ရမည်။ သွန်း လောင်းရာ ပူဇော်သက္ကာကား၊ စပျစ်ရည် သုံးလောဃ ဖြစ်ရမည်။

14 သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထံတော်သို့ ပူဇော် သက္ကာကို ဆောင် ခဲ့သော နေ့မ ရောက်မှီ၌၊ မုန့် ၊ ဆန် လှော်၊ စိမ်း သောအသီးအနှံ ကို မ

စား ရ။ သင် တို့နေရာ အရပ်ရပ် ၌ သင် တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသော ပညတ် တော်ဖြစ်သတည်း။ 15 ချီလွဲ ရာ ပူဇော်သက္ကာကောက်လှိုင်း ကို ဆောင် ခဲ့သောနေ့ ၊ ဥပုသ် နေ့အလွန် နက်ဖြန် နေ့က စ၍ သီတင်းခုနစ် သီတင်းစေ့ အောင် ရေတွက် ရမည်။ 16 သတ္တမ ဥပုသ် နေ့အလွန် နက်ဖြန် နေ့အထိ အရက် ငါး ဆယ်တိုင်တိုင်ရေတွက် ပြီးလျှင် ၊ ထာဝရဘုရား အား ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ အသစ်ကို ဆက် ရကြမည်။ 17 ထာဝရဘုရား အဘို့ အဦး သီးသော အသီး၊ တဆေး

ဖြင့် ဖောင်းကြွသော မုန့်ညက် နှစ် ဩမဲနှင့် လုပ်သော ချီလွဲ ရာမုန့် နှစ် လုံးကို သင် တို့အိမ် မှ ထုတ် ဆောင်ခဲ့၍၊ 18 ထိုမုန့် နှင့်တကွ အခါ မလည် အပြစ် မပါသော သိုးသငယ် ခုနစ် ကောင်၊ နွား သငယ် အထီးတကောင်၊ ဆိတ် နှစ် ကောင်ကို ဆက် ၍၊ ဘောဇဉ်ပူဇော်သက္ကာ ၊ သွန်းလောင်းရာ ပူဇော်သက္ကာနှင့်တကွ ၊ ထာဝရဘုရား အား

မွှေးကြိုင် ရာဘို့ မီး

ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာ တည်းဟူသောမီး ရှို့ရာယင်
ကို ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော်ရမည်။ 19 အပြစ် ဖြေရာယင်ဘို့ ဆိတ်
သငယ် တကောင် ကို၎င်း၊ မိဿဟာယ ယင်ဘို့ အခါ မ
လည်သော သိုးသငယ် နှစ် ကောင်ကို၎င်း ပူဇော် ၍

20 ယင် ပုရောဟိတ်သည် အဦး

သီးသော အသီးမုန့်နှင့်တကွ ချီလွဲ သဖြင့် ၊ သိုး သငယ်
နှစ် ကောင်ပါ လျက်၊ ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ချီလွဲ ရာ ပူဇော်သက္ကာ ပြုရမည်။ ထိုအရာ
တို့သည်လည်း၊ ယင်ပုရောဟိတ် အဘို့ ထာဝရဘုရား ရှေ့
မှာ သန့်ရှင်း သော အရာဖြစ် သတည်း။ 21 ထို နေ့ ၌ လည်း
ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်းကို စီရင် ရကြမည်။ လောကီအလုပ် ကို
မ

လုပ် ရ။ သင် တို့နေရာ အရပ်ရပ် ၌ သင် တို့အမျိုး
အစဉ် အဆက် စောင့် ရသော ပညတ် ဖြစ် သတည်း။

22 ကိုယ် မြေ ၌ ဖြစ်သောစပါးကိုရိတ် သောအခါ ၊ လယ်
ထောင့် တို့ကို အကုန်အစင်မ ရိတ် ရ။ သိမ်း ရာတွင်
ကျန်ကြွင်းသောအရာကို ပြန်၍ မ

ကောက် မ သိမ်း ရ။ ထိုအရာ ကို ဆင်းရဲ သောသူ
ညွှန်သည် အာဂန္တု အဘို့

ချန် ခြွင်းရမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်သည်ဟု မိန့် တော်မူ၏။ 23 တ
ဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 24 သင်သည် ဣသရေ

လ
အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင်တို့သည် သတ္တမ

လ ၊ ပဌမ နေ့ရက်၌ တံပိုးမှုတ် ပွဲ၊ ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်း ကို ပြုရသော ဥပုသ် နေ့ကို စောင့်ရကြမည်။²⁵ လောကီ အလုပ် ကို မ

လုပ် ရ။ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာကို ဆက် ရမည်ဟု မိန့် တော်မူ၏။²⁶ တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့် တော်မူသည်ကား၊²⁷ သတ္တမ လ ၊ ဒသမ နေ့ သည်လည်း အပြစ် ဖြေရာနေ့ ၊ ဓမ္မ စည်းဝေးခြင်းကို ပြု သောနေ့ဖြစ်၏။ ခြိုးခြံ ဣကျင့် ရမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာကို ဆက်ကပ် ရမည်။

²⁸ ထို နေ့ ၌ အဘယ် အလုပ် ကိုမျှ မ

လုပ် ရ။ သင် တို့ဘုရား သခင်ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ကိုယ်အပြစ် ဖြေခြင်းကို ပြုရသောနေ့ ဖြစ်၏။

²⁹ ထို နေ့ ၌ ခြိုးခြံ ဣ မ

ကျင့်သောသူ မည်သည် ကား၊ မိမိ

အမျိုး မှ ပယ်ရှင်း ခြင်းကိုခံရမည်။³⁰ ထို နေ့ ၌ အလုပ် တစုံ တခုကို လုပ် သော သူ မည်သည်ကို၊ သူ

၏အမျိုး မှ ငါပယ်ရှား ဖျက်ဆီးမည်။³¹ အဘယ် အလုပ် ကိုမျှ မ

လုပ် ရ။ သင် တို့နေရာ အရပ်ရပ် ၌ သင် တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသောပညတ် တော်ဖြစ်သတည်း။

32 ထို နေ့သည် ငြိမ်ဝပ် စွာ နေရသောနေ့၊ ခြိုးခြံ စွာကျင့် ရသောနေ့ဖြစ်၏။ နဝမ

နေ့ ညဦး

မှစ၍ နက်ဖြန်ညဦး တိုင်အောင် ဥပုသ် စောင့် ရမည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ 33 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ သင်သည် ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ 34 သင်တို့သည် သတ္တမ

လ ၊ ဆယ် ငါး ရက် နေ့မှစ၍ ခုနစ် ရက် ပတ်လုံး ထာဝရဘုရား အဘို့ သကေနေ ပွဲ ကိုခံရကြမည်။ 35 ပဌမ နေ့ ၌ ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်းကို ပြုရမည်။ အလုပ် ကို မ

လုပ် ရ။ 36 ခုနစ် ရက် ပတ်လုံးထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာကို ဆက်ကပ် ရမည်။ အဋ္ဌမ

နေ့ ၌ လည်း၊ ဓမ္မစည်းဝေး ခြင်း ကို ပြု ၍ ၊ ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့် ပြု သော ပူဇော်သက္ကာ ကို ဆက်ကပ် ရ မည်။ ထူးဆန်းသော စည်းဝေး ခြင်း ဖြစ်၍ လောကီ

အလုပ်ကိုမ လုပ် ရ။ 37 ဤရွှေ့ကား ၊ ထာဝရဘုရား ၏ဥပုသ် နေ့၊ ထာဝရဘုရား

အား ဆက်ကပ် ရသော အလှူဒါန၊ သတ္တဂတိ

နှင့် ဆိုင် သော ပူဇော်သက္ကာ ၊ အလိုလို ပြု သော ပူဇော်သက္ကာမှတပါး၊ နေ့ရက်အသီးသီးတို့၌ထာဝရဘုရား အား မီး

ဖြင့် ပြု သော ပူဇော်သက္ကာ၊ မီးရှို့ ရာ ယဇ်၊ ဘောဇဉ်

ပူဇော်သက္ကာ ၊ ယင် ပူဇော် ခြင်း၊ သွန်းလောင်း ရာ ပူဇော်သက္ကာကိုပြုစေခြင်းငှါစီရင်ရသောဓမ္မ စည်းဝေး ခြင်း၊ ထာဝရဘုရား

၏ပွဲ တော်များဖြစ်သတည်း။ 38 39 ထိုမှတပါး၊ သင် တို့သည် မြေ အသီး အနှံကို သိမ်းယူ သောနောက် ၊ သတ္တမ လ ဆယ် ငါး ရက် နေ့မှစ၍ခုနှစ် ရက် ပတ်လုံး ထာဝရဘုရား အား ပွဲ ခံကြရမည်။ ပဌမ

နေ့ နှင့် အဋ္ဌမ

နေ့ ၌ ဥပုသ် စောင့်ရကြမည်။ 40 ပဌမ နေ့ ၌ ကောင်းမွန် သော သစ်သီး ၊ စွန်ပလွံ ခက် ၊ မိုဃ်းမခ ပင် အစရှိသော အရွက်များ သော အပင် ၏ အကိုင်း အခက်တို့ကိုယူ ၍ ၊ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌ ခုနှစ် ရက် ပတ်လုံး ရွှင်လန်း ခြင်းကို ပြုရကြမည်။ 41 ထိုပွဲတော် ကို တနှစ် တ နှစ်လျှင် ခုနှစ် ရက် ပတ်လုံးထာဝရဘုရား အဘို့ ခံရ ကြ မည်။ သင် တို့အမျိုး အစဉ် အဆက် စောင့်ရသောပညတ် တော်ဖြစ်သတည်း။ ထိုပွဲတော်ကို သတ္တမ

လ ၌ ခံရ ကြမည်။ 42 ဣသရေလ အမျိုးသား တို့ကို အဲဂုတ္တု

ပြည် မှ နှုတ် ဆောင်သောအခါ၊ 43 သစ်ခက်တဲ ၌ နေ စေကြောင်းကို သင် တို့အမျိုး အစဉ်အဆက်တို့သည် သိမှတ် မည်အကြောင်း ၊ ဣသရေလ အမျိုးသား အပေါင်း တို့သည် သစ်ခက်တဲ ၌ ခုနှစ် ရက် ပတ်လုံးနေ

ရကြမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား
 သခင် ထာဝရဘုရား ဖြစ်သည် ဟု မိန့် တော် မူ၏။
 44 မောရှေ သည်လည်း ၊ ထာဝရဘုရား ၏ ပွဲတော် များ
 ကို ကူသရေလ
 အမျိုးသား တို့အား ပြန်ကြား လေ၏။

24

1 တဖန် ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မိန့် တော်မူ
 သည်ကား၊ 2 ပရိသတ်စည်းဝေး ရာ တံ
 တော်တွင် သက်သေခံ ချက် ကုလားကာ
 ပြင် မှာ မီးခုံ ၌ အစဉ် မပြတ်မီး ထွန်းရာဘို့ ၊ သံလွင်
 သီးကို ထောင်း ၍ ယူသော သံလွင် ဆီ စစ် ကို၊ ကူသရေ
 လ
 အမျိုးသား တို့သည် သင့် ထံ သို့ ဆောင် ခဲ့
 ရမည်အကြောင်း ဆင့်ဆို လော့။ 3 အာရုန် သည်လည်း၊
 ညဦး

မှ သည် နံနက် တိုင်အောင် ထာဝရဘုရား ရှေ့ တော်၌
 ထိုအမှုကို စီရင် ရမည်။ သင် တို့အမျိုး အစဉ် အဆက်
 စောင့်ရသော ပညတ် တော်ဖြစ်သတည်း။ 4 စင်ကြယ်
 သော မီးခုံ

၌ မီးခွက် များကို၊ အာရုန်သည် ထာဝရဘုရား
 ရှေ့ တော်မှာ အစဉ် အမြဲပြင်ဆင် ရမည်။ 5 သင်သည်
 မုန့်ညက် ကိုယူ ၍ ၊ မုန့် တလုံး လျှင် နှစ်ဩမဲစီ၊ မုန့်
 ဆယ် နှစ် လုံးကို လုပ် ပြီးလျှင်၊ 6 ထာဝရဘုရား ရှေ့

စင်ကြယ် သော စားပွဲ ပေါ်မှာ မုန့်တလုံးပေါ်၌ တလုံးကို ထပ်ဆင့်၍၊ တပုံခြောက် လုံးစီ၊ နှစ် ပုံပုံ ရမည်။

7 ထာဝရဘုရား အား မီး ဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာတည်းဟူသောအောက်မေ့ တော်မူဘို့ ရာ ဖြစ်စေ ခြင်းငှါ ထိုမုန့်နှစ်ပုံပေါ်မှာ စင်ကြယ် သော လောဗန် ကို တင် ထားရမည်။ 8 ထာဝရဘုရား၏ပဋိညာဉ်နှင့်အညီ၊ ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့ လက်မှ ခံယူသောထိုမုန့်ကို၊ အာရုန်သည် ထာဝရဘုရား

ရှေ့ တော်၌ ဥပုယ် နေ့ တိုင်းအစဉ် အမြဲပြင်ဆင် ရမည်။ 9 ထိုမုန့်ကို အာရုန် နှင့် သူ ၏သား တို့သည် ပိုင်၍၊ သန့်ရှင်း ရာ ဌာန

တော်၌ စား ရကြမည်။ ထာဝရဘုရား

အား မီးဖြင့်ပြုသောပူဇော်သက္ကာထဲက ထိုမုန့်သည်၊ ထာဝရပညတ် တော်အတိုင်း၊ အာရုန် အဘို့ အလွန်သန့်ရှင်းသော အရာဖြစ် သည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ 10 အဲဂုတုတု လူနှင့် ဣသရေလ မိန်းမ ရ၍ ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့နှင့် အတူ လိုက်လာ သောသား တယောက်သည်၊ တပ် ထဲ မှာ ဣသရေလ

လူ နှင့် ရန်တွေ့ သဖြင့်၊ 11 နာမ တော်ကို ပြစ်မှား လျက် ကျိန်ဆံ လေ၏။ ထိုသူ

၏ အမိကား၊ ဒန် အမျိုး ၊ ဒိဗရီ သမီး ရှေ့လောမိတ် ဖြစ်သတည်း။ 12 ပြစ်မှားသောသူကို မောရှေ ထံ သို့ ဆောင်

ယူခဲ့၍ ၊ ထာဝရဘုရား ၏ အလို
တော် ကို မ သိမှီ တိုင်အောင် ချုပ် ထား ကြ၏။

13 ထာဝရဘုရား ကလည်း ၊ ကျိန်ဆဲ သောသူကို တပ်
ပြင် သို့ ဆောင် သွား၍၊ 14 သူ၏စကားကို ကြား သော
သူအပေါင်း တို့သည် သူ

၏ခေါင်း ပေါ် မှာ လက် ကိုတင် ပြီးမှ ၊ ပရိသတ်
အပေါင်း တို့သည် ကျောက်ခဲ နှင့် ပစ်ကြစေ။ 15 သင်သည်
ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ ၊ မိမိ ဘုရား
သခင်ကို ကျိန်ဆဲ သောသူသည် မိမိ

အပြစ် ကိုခံရ မည်။ 16 ထာဝရဘုရား ၏ နာမ

တော်ကို ပြစ်မှား သောသူသည် အသေ

သတ် ခြင်း ကို အမှန် ခံ ရမည်။ ပရိသတ် အပေါင်း
တို့သည်၊ ထိုသူ

ကို အမှန် ကျောက်ခဲ နှင့် ပစ်ရကြမည်။ အမျိုးသား
ချင်းဖြစ်စေ ၊ တပါး အမျိုးသားဖြစ်စေ၊ နာမ

တော်ကို ပြစ်မှား လျှင် အသေ သတ်ခြင်းကိုခံရမည်။

17 လူ့ အသက် ကိုသတ် သောသူ သည်လည်း အသေ
သတ် ခြင်း ကို အမှန် ခံ ရမည်။ 18 တိရစ္ဆာန် အသက်

ကိုသတ် သောသူသည်လည်း ဥစ္စာရှင်အား တကောင်
အတွက် တကောင် ကို လျော် ရမည်။ 19 လူ သည်

အိမ်နီးချင်း ကို နာ

အောင်ပြု လျှင် ၊ သူ့ ကို ပြု သည်အတိုင်း ကိုယ်ခံ

ရ မည်။²⁰ အရိုးကို ချိုး သည်အတွက် အရိုးချိုး ခြင်း ကို၎င်း၊ မျက်စိ ကိုဖျက်သည့်အတွက် ၊ မျက်စိ ဖျက်ခြင်း ကို၎င်း၊ သွား ကိုချိုးသည်အတွက် ၊ သွား ချိုးခြင်းကို၎င်း၊ သူ့ကို နာကျင် စွာပြု သည်အတိုင်း ၊ ကိုယ်တိုင် နာကျင် စွာ ခံရမည်။²¹ တိရစ္ဆာန် အသက်ကိုသတ် သောသူသည်၊ တကောင်အတွက် တကောင်ကို ပြန်ပေး ရမည်။ လူ

အသက် ကိုသတ် သောသူသည် အသေ သတ်ခြင်းကိုခံ ရမည်။²² ကိုယ်အမျိုးသား ဖြစ်စေ၊ သူတပါး အမျိုးသား ဖြစ်စေ၊ တပါး တည်းသောတရား နှင့်သာ စီရင်ခြင်းကိုခံ ရမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်သည်ဟု မောရှေ အား မိန့် တော်မူ၏။²³ ဣသရေလ အမျိုးသား တို့သည်၊ ကျိန်ဆဲ သောသူကို တပ် ပြင် သို့ ဆောင် သွား၍ ၊ ကျောက်ခဲ နှင့် ပစ်ရမည် အကြောင်း မောရှေဆင့်ဆိုသည်ဖြစ်၍၊ ထာဝရဘုရား သည် မောရှေ အား မှာ ထားတော်မူသည် အတိုင်း သူတို့သည် ပြု ကြ၏။

25

¹ တဖန် သိနာ တောင် ပေါ် မှာ၊ မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊² သင်သည် ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ သင်တို့သည် ငါ ပေး သော ပြည် သို့ ရောက် သောအခါ ၊ ထိုပြည် သည် ထာဝရဘုရား

အဘို့ ဥပုသ် စောင့် ရမည်။³ ခြောက် နှစ် ပတ်လုံးလယ် လုပ်လျက်၊ စပျစ် ဥယျာဉ်ကို သုတ်သင် ၍ အသီး

ကို သိမ်း လျက် နေရမည်။⁴ သတ္တမ နှစ် သည်၊ ထာဝံရဘုရား

အဘို့ ဥပုသ် နှစ်၊ တပြည်လုံး ငြိမ်ဝပ် စွာနေ၍ ဥပုသ် စောင့်ရသောနှစ်ဖြစ်၏။ လယ် မ လုပ် ရ။ စပျစ် ဥယျာဉ် ကို မ

သုတ်သင် ရ။⁵ လယ်၌ အလိုလို

ပေါက်သော အသီး

အနှံ့ကိုမျှ မ

ရိတ် ရ။ မ

သုတ်သင်သော စပျစ်ဥယျာဉ် အသီး

ကိုမျှ မ

ဆွတ် ရ။ တပြည်လုံး ငြိမ်ဝပ် စွာ နေရသော နှစ် ဖြစ် ၏။⁶ ပြည် ဥပုသ် တည်းဟူသောအလိုလို ဖြစ်ပွားသော အရာရှိသမျှသည်၊ သင်ကိုယ်မှစ၍သင် ၏ ကျွန် ၊ ကျွန် မ၊ သူငါး ၊ ဧည့်သည် စားစရာ၊⁷ သင် ၏ ပြည် ၌ ရှိသော သားယဉ် သားရဲ စားစရာဖြစ် ရမည်။⁸ ဥပုသ် နှစ် ခုနှစ် နှစ်ကို ရေတွက် ၍ ၊ ခုနှစ် နှစ် ခုနှစ် လီ တည်းဟူသော လေး ဆယ်ကိုး နှစ် စေ့ပြီးမှ၊⁹ သတ္တမ လ ဆယ် ရက် နေ၊ အပြစ် ဖြေခြင်းပြုရာနေ့ ၌ ၊ ယုဘိလတံပိုး ကို တ ပြည်လုံး မှုတ် စေရမည်။¹⁰ ငါး ဆယ်မြောက်သောနှစ် ကို သန်ရှင်း စေသဖြင့် ၊ တပြည်လုံး ၌ ပြည်သား အပေါင်း တို့အား ၊ လွတ် ရာ အခွင့်ကို ကြွေးကြော် ရမည်။ ယုဘိ

လ

နှစ်ဖြစ်၍၊ လူတိုင်း မိမိ

ပိုင် သောမြေ၊ မိမိ

အဆွေ အမျိုးထံ သို့ပြန် ရမည်။ 11 ငါး ဆယ်မြောက်
သောနှစ် သည် ယုဘိလ

နှစ် ဖြစ် သောကြောင့် လယ် မ လုပ်ရ။ အလိုလို

ပေါက်သော အပင်ကိုမျှ မ

ရိတ် ရ။ မ

သုတ်သင်သော စပျစ်ဥယျာဉ်အသီးကိုမျှ မ

ဆွတ် ရ။ 12 ယုဘိလ နှစ်သည် သန်ရှင်း သော နှစ်ဖြစ်
သောကြောင့် ၊ လယ် ၌ ရသောအသီး အနှံကိုသာ စား ရ
မည်။ 13 ယုဘိလ နှစ် တွင် လူ တိုင်း မိမိ

ပိုင် သော မြေသို့ ပြန် ရမည်။ 14 သင် တို့သည်
အချင်းချင်း ရောင်း ဝယ် မှုကို ပြုလျှင် ၊ တယောက် ကို
တယောက်မ ညှဉ်းဆဲ ရ။ 15 ယုဘိလ နှစ်လွန် ၍ လိုသေး
သော နှစ် ပေါင်း၊ အသီး

အနှံသီးလတံ့သော နှစ် ပေါင်းကို ရေတွက်၍ ရောင်း
ဝယ်မှုကို ပြုရမည်။ 16 ထိုသို့ အသီးသီးရသောနှစ်များကို
လိုက်၍ ရောင်းသောကြောင့်၊ နှစ်ပေါင်း အနည်းအများ
အလိုက် အဘိုး

လျော့ လျက်၊ တိုး

လျက် ရောင်း ဝယ်ရမည်။ 17 သင်တို့သည် တယောက်
ကိုတယောက်မ ညှဉ်းဆဲ ရ။ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ကို ကြောက်ရွံ့ ရမည်။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 18 သင်တို့သည် ငါ့ စီရင် ထုံးဖွဲ့ချက်တို့ကို ကျင့် စောင့်လျှင်၊ ထိုပြည် ၌ ဘေး လွတ် လျက် နေ ရကြလိမ့်မည်။ 19 မြေ သည်လည်း မိမိ အသီး အနှံကိုပေး သဖြင့် ၊ သင်တို့သည် ဝ

စွာစား ၍ ဘေး လွတ်လျက် နေ ရကြ လိမ့်မည်။ 20 သင် တို့ကလည်း၊ သတ္တမ

နှစ် တွင် ငါတို့သည် အဘယ် သို့စား ရမည်နည်း။ လယ် မ လုပ်ရ။ အသီး

အနှံကို မ

သိမ်း ရပါတကားဟု ဆို

လျှင်၊ 21 ဆဌမ နှစ် တွင် သင် တို့ကို ငါ ကောင်းကြီး ပေး၍ ၊ ထိုနှစ်တွင် သုံး

နှစ် အဘို့ အသီး အနှံကို ဖြစ် စေမည်။ 22 သင်တို့သည် အဌမ

နှစ် တွင် လယ် လုပ်၍ နဝမ နှစ် တွင် အသီး

အနှံကို သိမ်း ရာ ကာလတိုင်အောင် ဟောင်း သော အသီး

အနှံကို စား ရကြမည်။ 23 မြေ ကို သူတပါး အစဉ် ပိုင် စေခြင်းငှါမ ရောင်း ရ။ မြေ သည် ငါ့ ဥစ္စာဖြစ်၏။ သင် တို့သည် ငါ ၌ တည်းသော ဧည့်သည် အာဂန္တုဖြစ်ကြ၏။

24 သင် တို့သည် မြေ ကို ပိုင် လေရာရာ ၌ ရွေးနှုတ် ရ သောအခွင့်ကိုပေး ရကြမည်။ 25 သင် ၏ အမျိုးသား

ချင်းသည် ဆင်းရဲ ၍၊ မိမိ

ပိုင် သောမြေကို ရောင်း လျှင် ၎င်း ၊ သူ ၏ပေါက်ဘော် တစုံတယောက်သည် ဝယ်ခြင်းငှါလာ လျှင် ၎င်း၊ မိမိ

ပေါက်ဘော် ရောင်း သောဥစ္စာကို ရွေးနှုတ် ရသော အခွင့်ရှိရမည်။²⁶ ထိုမြေကို ရွေးနှုတ်သောသူတယောက် မျှ မပေါ်မရှိ၍၊ မြေရှင်ဟောင်းသည် ကိုယ်တိုင်ရွေးနှုတ် နိုင်လျှင်၊²⁷ မိမိ မြေ သို့ ပြန် အံ့သောငှါ ၊ ရောင်း ၍လွန် သော နှစ် ပေါင်းကို ရေတွက် ပြီးမှ ၊ လိုသေးသော အဘိုး ကို အထက်က ရောင်း ခဲ့သော သူ အား ပြန် ပေးရမည်။

²⁸ ပြန်၍မ ပေး နိုင်လျှင် ရောင်း ခဲ့သောဥစ္စာကို ယုဘိလ နှစ် တိုင်အောင် ဝယ် သောသူလက် ၌ ရှိ စေရမည်။ ယု ဘိလ

နှစ်တွင် လက်လွတ် ၍ အရှင်ဟောင်းလက်သို့ ရောက် စေရမည်။²⁹ မြို့ ထဲ၌ရှိသောအိမ် ကို အိမ်ရှင်ရောင်း လျှင် ၊ တနှစ် အတွင်းတွင် ရွေးနှုတ် သော အခွင့်ရှိ စေရမည်။

³⁰ တနှစ် အတွင်းတွင် မ ရွေးနှုတ် လျှင် ၊ ထို အိမ် ကို ဝယ် သောသူမှစ၍သားစဉ် မြေးဆက်တို့သည် အမြဲ ပိုင် ရကြမည်။ ယုဘိလ

နှစ်ရောက်သော်လည်းလက်မ လွတ် ရ။³¹ မြို့ရိုး မ ရှိ၊ ရွာ ၌ရှိသောအိမ် ကို လယ်ယာ ကဲ့သို့မှတ် ၍ ရွေးနှုတ် ရ သောအခွင့်ရှိ ၏။ ယုဘိလ

နှစ်ရောက်သောအခါ လက်လွတ် ရမည်။³² သို့ရာတွင် လေဝိ သားပိုင်သော မြို့ နှင့်မြို့ အိမ် တို့ကို၊ အဘယ်

ကာလအချိန်မဆိုဘဲ ရွေးနှုတ် ရသောအခွင့်ရှိ ၏။ 33 လေ
ဝိ သားပိုင် သော မြို့ ကို၎င်း၊ အိမ် ကို၎င်း၊ သူတပါးဝယ်
လျှင်၊ ယုဘိလ

နှစ်ရောက်သောအခါ လက်လွှတ် ရမည်။ အကြောင်း
မူကား၊ ကူသရေလ

လူအမျိုးသားတို့တွင် လေဝိ သားတို့သည်၊ ကိုယ် နေရာ
မြို့ အိမ် မှတပါး အခြားသော ဥစ္စာမရှိ။ 34 သို့ ဆို
သော်လည်း၊ လေဝိ

သားမြို့ နယ် ၌ရှိသောလယ်ယာ တို့ကို မ

ရောင်း ရ။ အစဉ် အမြဲပိုင် ရမည်။ 35 သင် ၏
အမျိုးသား ချင်းသည် ဆင်းရဲ၍ လက် အားလျော့ သဖြင့်
တပါး အမျိုးသားညွှန်သည် အာဂန္တု ကဲ့သို့ဖြစ်လျှင်၊ သင့်
ထံ မှာနေ စေခြင်းငှါ သူ ကို မစ ရမည်။ 36 သူ၌ အတိုး

အပွားကို မ

ယူ ရ။ သင် ၏ အမျိုးသား ချင်းသည် သင့် ထံ မှာနေ
စေခြင်းငှါ ၊ သင် ၏ ဘုရား

သခင်ကို ကြောက်ရွံ့ လော့။ 37 အတိုး အပွား ကို
မြော်လင့်၍ ငွေ ကို၎င်း၊ စားစရာ

ကို၎င်း၊ သူ

၌ မ ချေး မငှါးရ။ 38 ငါသည် ခါနာန် ပြည် ကို သင် တို့
အား ပေး ၍ ၊ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ဖြစ် အံ့သောငှါ ၊ သင် တို့ကို အဲဂုတုတု

ပြည် မှ နှုတ် ဆောင်သော သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ 39 သင် ၏ အမျိုးသား
ချင်းသည် ဆင်းရဲ ၍ သင် ၌ အရောင်း ခံလျှင် ၊ အစေခံ
ကျွန်ုပ်ကိုပြု သကဲ့သို့သူ့ ကို အနိုင်မ ပြု ရ။ 40 သူသည် သူ
ငှါး ကဲ့သို့ ၎င်း၊ ဧည့်သည် ကဲ့သို့ ၎င်း၊ သင့် ထံ မှာနေ ၍
ယုဘိလ

နှစ် တိုင်အောင် အစေခံ ရမည်။ 41 ထိုအခါ သူ သည်
သား

သမီးနှင့်တကွ ထွက် ၍ ၊ မိမိ အဆွေ အမျိုး၊ မိမိ
ဘိုး ဘပိုင် သောမြေသို့ ပြန် ရမည်။ 42 အကြောင်း
မူကား၊ သူ

တို့သည် အဲဂုတ္တု
ပြည် မှ ငါနုတ် ဆောင်သော ငါ ၏ အမှုထမ်း ဖြစ်၍၊
အစေခံ

ကျွန်ုပ်ဖြစ်ခြင်းငှါ၊ မ
ရောင်း ရ။ 43 သူ့ ကို ကြမ်းတမ်း စွာ မ
စီရင် ရ။ သင် ၏ ဘုရား

သခင်ကို ကြောက်ရွံ့ ရမည်။ 44 သင် သည် စေခိုင်း
သောကျွန်ုပ် ၊ ကျွန်ုပ် မတို့ကို၊ သင့် ပတ်လည် ဝန်းကျင်တို့၌
နေသော

သာသနာပ လူတို့ တွင် ဝယ် ရမည်။ 45 ထိုမှတပါး၊
သင် တို့တွင် တည်း နေသောတကျွန်း တနိုင်ငံသားတို့
ကို၎င်း၊ သင် တို့ပြည် ၌ သူတို့ရ သော သား သမီးများကို
၎င်းဝယ် ၍ ပိုင် ရမည်။ 46 သူတို့သည် ကျွန်ုပ်သားပေါက်
ဖြစ်၍၊ သင် တို့နှင့် သင် တို့သား သမီးတို့သည် အမေ

ခံ၍ ပိုင် ရမည်။ ကိုယ် အမျိုးသား ချင်းတည်းဟူသောကူ
သရေလ အမျိုးသား ဖြစ်လျှင်၊ တယောက် ကိုတယောက်
ကြမ်းတမ်း စွာ မ

စီရင် ရ။ 47 သင့် အနား မှာတည်းနေသောတကျွန်း တ
နိုင်ငံသားသည် ငွေရတတ် ၍ သူ ၏အနား မှာနေသော
သင် ၏ အမျိုးသားချင်း ဆင်းရဲ သဖြင့် ၊ သင့် အနား မှာ
တည်းနေသောတကျွန်း တနိုင်ငံသား၌ ၎င်း၊ သူ၏ သား

မြေး၌ ၎င်း၊ ကိုယ်ကိုရောင်းချ လျှင်၊ 48 ရောင်း ပြီးမှ
ရွေးနှုတ် သော အခွင့်ရှိ စေရမည်။ မိမိ

အမျိုးသား တစုံ တယောက်သည် ရွေးနှုတ် ရမည်။
49 ဘကြီး ၊ ဘထွေး၊ ညီအစ်ကို တော်မှစ၍အဆွေ အမျိုး
ပေါက်ဘော် ရင်း တစုံတယောက်သည် ရွေးနှုတ် ရမည်။
ကိုယ်တိုင်တတ်နိုင် လျှင်လည်း ကိုယ်ကိုရွေးနှုတ် ရမည်။

50 သခင်နှင့် ကျွန်တို့သည်၊ ရောင်း ဝယ်သော နှစ် မှစ၍
ယုဘိလ နှစ် တိုင်အောင် နှစ်ပေါင်းကို ရေတွက် ပြီးလျှင် ၊
နှစ်ပေါင်းအနည်းအများကိုထောက်၍၎င်း၊ သူငါး လုပ် ရ
သည် ကာလ

ကို ထောက်၍၎င်း၊ ကိုယ် အဘိုး ကို စီရင် ရမည်။ 51 ယု
ဘိလ နှစ် မ ရောက်မှီ၊ အစေခံရသောနှစ် ပေါင်း အနည်း
အများကို ရေတွက် ၍၊ 52 လိုသေးသော နှစ် ပေါင်း
အနည်းအများ အလိုက် ရွေးရန်အဘိုးကို၊ ဝယ် ရင်းငွေ
ထဲက နှုတ် ၍ ပြန် ပေး ရမည်။ 53 ထိုသူသည် တနှစ်
နောက်တနှစ်၊ သူငါး ကဲ့သို့ နေ ရမည်။ သင့် မျက်မှောက်

၌ ညှဉ်းဆဲ ခြင်းကို မ ခံရ။⁵⁴ ထိုသို့သောနည်းဖြင့် မ
 ရွေး မနှုတ်လျှင် ၊ ယုဘိလ နှစ် ရောက်သောအခါ ၊
 သူ့ ကို သား မယားနှင့်တကွ သခင်လက်မှ လွတ် ရမည်။
⁵⁵ အကြောင်း မူကား၊ ဣသရေလ
 အမျိုးသား တို့သည်၊ ငါ ၏ အမှုထမ်း ဖြစ်ကြ၏။ အဲ
 ဂုတုတု
 ပြည် မှ ငါနှုတ် ဆောင်ခဲ့သော ငါ၏ အမှုထမ်းဖြစ်
 ကြ၏။ ငါ သည် သင် တို့၏ ဘုရား
 သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။

26

1 သင် တို့သည် ကိုယ် အဘို့ ထုလုပ် သော ရုပ်တု
 ဆင်းတု ကို မ
 ရှိစေရ။ သင် တို့ပြည် ၌ ကိုးကွယ် စရာ မှတ်တိုင် ကို မ
 စိုက် ရ။ ထုသောကျောက် ကို ထောင်၍မ ထား ရ။ ငါ
 သည် သင် တို့၏ ဘုရား
 သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။² ငါ့ ဥပုသ် နေ့တို့ကိုစောင့်
 ၍ ၊ ငါ့ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်ကို ရိုသေ
 ရမည်။ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။³ သင်တို့သည်၊
 ငါ့ ထုံးဖွဲ့ ရာလမ်းသို့ လိုက် ၍၊ ငါ ပညတ် တို့ကို ကျင့်
 စောင့် လျှင်၊⁴ အချိန် တန်မှ ငါသည် သင် တို့အဘို့ မိုဃ်း
 ရှာစေ သဖြင့် ၊ မြေ သည် မိမိ
 ဘဏ္ဍာ ကိုပေး ၍ ၊ ဥယျာဉ် အပင် တို့သည် အသီး

သီး ကြလိမ့်မည်။⁵ စပါးနင်း နယ်သော အမှုသည်၊ စပျစ်သီး ညှစ်ရာ ကာလတိုင်အောင်၎င်း၊ စပျစ်သီး ညှစ်သောအမှုသည်၊ မျိုးစေ့ ကြဲရာ ကာလတိုင်အောင်၎င်း မှီသဖြင့် ၊ သင်တို့သည် ဝ

စွာစား ၍ ၊ ကိုယ် ပြည် ၌ ဘေး လွတ်လျက် နေ ရကြလိမ့်မည်။⁶ သင်တို့ပြည် ၌ စစ်မှုကို ငါငြိမ်း စေ၍ ၊ ခြိမ်းချောက် သောသူ မ

ရှိဘဲ သင်တို့သည် အိပ် ရကြလိမ့်မည်။ ဆိုးသော သားရဲ

တို့ကိုလည်း ငါပယ်ရှား မည်။ တပြည်လုံး သည် ထားဘေးနှင့် ကင်းလွတ် လိမ့်မည်။⁷ သင်တို့သည် ရန်သူများကို လိုက် ၍ ထား လက်နက်ဖြင့် အောင်ကြလိမ့်မည်။⁸ သင် တို့တွင် လူငါး ယောက်သည်၊ ရန်သူတရာ ကို လိုက်လိမ့်မည်။ လူတရာ

သည် ရန်သူ တ သောင်းကို ပြေး စေ၍ ၊ ထား လက်နက်ဖြင့် အောင် ကြလိမ့်မည်။⁹ သင် တို့ကို ငါစောင့်မ သဖြင့် တိုးပွား များပြားစေ၍ ၊ သင် တို့နှင့် ငါ ပြုသော ပဋိညာဉ်ကို ငါမြဲမြံ စေမည်။¹⁰ သို့ထားသော စပါးဟောင်း ကို စား

၍ မကုန်မှီ၊ စပါးသစ် ပေါ်သောကြောင့် ၊ အဟောင်း ကို ထုတ် ရကြမည်။¹¹ ငါသည် စက်ဆုပ် ရွံရှာခြင်းမ ရှိဘဲ သင် တို့တွင် တံ တော်ကို တည် မည်။¹² သင် တို့တွင် လည်း လှည့်လည် ၍ သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်ဖြစ် မည်။ သင် တို့သည်လည်း ငါ ၏ လူ

ဖြစ် ကြလိမ့်မည်။ 13 အဲဂုတ္တု ပြည် ၌ အစေ ကျွန်ခံ ရ သော သင် တို့ကို ငါလွှတ်၍ နှုတ် ဆောင်သော သင် တို့၏ ဘုရား

သခင်တာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ သင် တို့၏ ထမ်းဘိုး ကြိုး ကို ငါဖြတ် ၍ သင် တို့ကို တည့်မတ် စေပြီ။ 14 သင် တို့သည် ငါ့ စကားကို နား မထောင်၊ ဤ

ပညတ် အလုံးစုံ ကို မ

စောင့်၊ 15 ငါ့ စီရင် ထုံးဖွဲ့ချက်များကို ရွံရှာ ၍ ၊ မထိမ့်မြင် ပြုလျက် ၊ ငါ့ ပညတ် တရားကိုမ ကျင့် ၊ ငါ့ ပဋိညာဉ် သစ္စာကို ဖျက် လျှင်၊ 16 သင် တို့၌ ငါ ပြု လတံ့ သော အမှုဟူမှုကား ၊ သင် တို့၌ မျက်စိ ပျက် လျက် ၊ စိတ်ပူပန် လျက် ရှိစေခြင်းငှါ၊ ထိတ်လန့် သော သဘော၊ တူလာ ၊ ဖျားနာ တို့ကို သင်တို့အပေါ်မှာ ငါခန့် ထားမည်။ သင် တို့သည် မျိုးစေ့ ကို ကြဲ သော်လည်းအကျိုး မရှိ။ ရန်သူ တို့သည် အသီးအနှံကို စား ကြလိမ့်မည်။ 17 သင် တို့ကို ငါ မျက်နှာ ထား ၍ ၊ ရန်သူ ရှေ့ မှာ ဆုံး စေ မည်။ သင် တို့သည် ရန်သူ ၏ အုပ်စိုး ခြင်းကို ခံရ၍ ၊ အဘယ်သူမျှမ လိုက် သော်လည်း ၊ ပြေး ကြလိမ့်မည်။ 18 ထိုမျှလောက် ခံရသော်လည်း၊ ငါ့ စကားကို နား

မ ထောင်ဘဲ နေသေးလျှင် ၊ သင် တို့အပြစ် ကြောင့် ခုနစ် ဆသော ဒဏ် ကို ငါပေးဦးမည်။ 19 သင် တို့မာန အစွယ်ကို ငါချိုး မည်။ မိုဗ်းကောင်းကင် ကို သံ

ကဲ့သို့ ၎င်း၊ မြေကြီး ကို ကြေးဝါ ကဲ့သို့ ၎င်း၊ ငါဖြစ် စေ

သဖြင့်၊ ²⁰ သင် တို့သည် အချည်းနှီး ကြိုးစား အားထုတ် ကြလိမ့်မည်။ သင် တို့မြေ သည် မိမိ

ဘဏ္ဍာ ကို မ

ပေး။ ဥယျာဉ် အပင် တို့သည် အသီး

မ သီး ကြ။ ²¹ သင်တို့သည် ငါ့ စကားကို နား မ ထောင်၊ ငါ့ ကို ဆန့်ကျင်ဘက် ပြုလျှင် ၊ သင် တို့အပြစ် အလျောက် ခုနစ် ဆ သောဘေး ကြီးကို ငါသက်ရောက် စေမည်။ ²² သင် တို့၏ သား

သမီးများကို ချီသွား၍ ၊ သင် တို့၏ တိရစ္ဆာန် များ ကို ဖျက်ဆီး လျက် ၊ သင် တို့ကို နည်း စေ ခြင်းငှါ ၊ သားရဲ များကို ငါစေလွှတ် သဖြင့် ၊ သင် တို့သွား ရာ လမ်းမ တို့သည် လူဆိတ်ညံ ရာ ဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ ²³ ထိုသို့ ခံရသော်လည်း၊ သင်တို့သည် သတိမရ၊ ငါ့ ကို ဆန့်ကျင် ဘက် ပြုသေးလျှင်၊ ²⁴ ငါ သည်လည်း သင် တို့ ကို ဆန့်ကျင် ဘက်ပြု၍ ၊ သင် တို့အပြစ် ကြောင့် ခုနစ် ဆ သော ဒဏ် ကိုပေး ဦးမည်။ ²⁵ ငါ့ပဋိညာဉ် ဘက်၌ နေ၍၊ တရားစီရင် ရသောထား ဘေးကိုသင် တို့အပေါ် မှာ ငါ သက်ရောက် စေမည်။ သင် တို့သည် မြို့ ထဲ ၌ စုဝေး

သောအခါ ၊ ကာလနာ ဘေးကို ငါစေလွှတ် ၍ ၊ ရန်သူ လက် သို့ ရောက် စေမည်။ ²⁶ သင် တို့၏ အစာ

အာဟာရ အထောက် အပင်ကို ငါ ပယ်ရှား သောအခါ ၊ မိန်းမ တကျိပ် တို့သည် သင် တို့၏ မုန့် ကို မီးဖို

တဖို၌ ဖုတ် ပြီးမှ ၊ ထိုမုန့် ကို ချိန် ပေးသဖြင့် သင်

တို့သည် ဝ

စွာမ စား ရကြ။²⁷ ထိုမျှလောက် ခံရသော်လည်း၊ ငါ့ စကားကို နား မ ထောင်၊ ငါ့ ကို ဆန့်ကျင် ဘက် ပြု သေးလျှင်၊²⁸ ငါသည်လည်း အမျက် ထွက်၍ သင် တို့ကို ဆန့်ကျင် ဘက်ပြုသဖြင့် ၊ သင် တို့အပြစ် ကြောင့် ခုနစ် ဆ သော ဒဏ် ကိုပေး ဦးမည်။²⁹ သင်တို့သည် ကိုယ် သား သမီး တို့၏ အသား

ကို စား ရကြလိမ့်မည်။³⁰ သင် တို့မြင့် သော အရပ်များ ကို ငါဖြိုဖျက် ၍ ၊ ရုပ်တု ဆင်းတုများကို ခုတ်လှဲ မည်။ သင် တို့အသေ ကောင် များကို၊ ရုပ်တု ဆင်းတုအသေ ကောင်အပေါ်မှာ ပစ်ချ ၍ ၊ သင် တို့ကို စက်ဆုပ် ရွံရှာ မည်။³¹ သင် တို့မြို့ များကို ငါဖျက်ဆီး ၍ ၊ သန့်ရှင်း ရာဌာနတော်ကို သုတ်သင် ပယ်ရှင်းသဖြင့် ၊ သင် တို့ နံ့သာပေါင်း အမွှေး အကြိုင်ကို ငါမ နမ်း။³² တပြည်လုံး ကို ငါ သုတ်သင် ပယ်ရှင်းသော အမှုကို၊ ထိုပြည်၌ နေ သော သင် တို့၏ ရန်သူ တို့သည် မြင်၍ မိန်းမော တွေဝေ ကြလိမ့်မည်။³³ သာသနာပ လူတို့တွင် သင် တို့ကို အရပ် ရပ်ငါကွဲပြား စေ၍ ၊ ထား မိုးလျက် လိုက်မည်။ သင် တို့ ပြည် သည်လည်း လူဆိတ်ညံ လျက် ၊ မြို့ သည်လည်း ပျက်စီး လျက်ရှိ လိမ့်မည်။³⁴ ထိုသို့ သင် တို့သည် ရန်သူ ပြည် ၌ နေ၍၊ ကိုယ်ပြည် သည် လူဆိတ်ညံ လျက်နေ သောကာလ ပတ်လုံး ငြိမ်ဝပ် စွာနေ၍ ၊ မိမိ ဥပုသ် နေ တို့၌ မွေ့လျော် ရလိမ့်မည်။³⁵ လူဆိတ်ညံ လျက်နေရ

သော ကာလ

ပတ်လုံး ငြိမ်ဝပ် လိမ့်မည်။ သင် တို့ရှိနေ သောအခါ ၊ ဥပုသ် နေ့တို့၌ ပြည်သည် မ

ငြိမ် မဝပ်ရ။³⁶ ရန်သူ ပြည် မှာ ကျန် ကြွင်းသော သင် တို့စိတ် နှလုံးထဲ သို့၊ ထိတ်လန့် သော သဘောကို ငါပေး သွင်း သဖြင့် ၊ သစ်ရွက် လှုပ်သံ ကြောင့် သင်တို့သည် ကြောက်ရွံ့၊ ထား

ဘေးမှ ပြေး သကဲ့သို့ပြေးကြလိမ့်မည်။ အဘယ်သူမျှ မ

လိုက် သော်လည်းလဲ ကြလိမ့်မည်။³⁷ အဘယ်သူမျှမ လိုက် ဘဲ ထား

ဘေးမှ ပြေးသောသူကဲ့သို့ တယောက် အပေါ် မှာ တ ယောက် လဲ ကြလိမ့်မည်။ ရန်သူ ရှေ့ မှာ ရပ် နိုင်သော တန်ခိုးမ ရှိ ရ။³⁸ ရန်သူ ပြည် သည် သင် တို့ကို မျိုစား ရှိ ၊ သာသနာပ လူတို့တွင် ဆုံးရှုံး ကြလိမ့်မည်။³⁹ ကျန် ကြွင်းသော သင် တို့သည်၊ ရန်သူ ပြည် ၌ ကိုယ် အပြစ် ၊ ဘိုးဘ တို့အပြစ် ကိုခံ လျက်၊ ဘိုးဘနှင့်တကွ အားလျော့ ကြလိမ့်မည်။⁴⁰ သို့ရာတွင် သူတို့သည် ငါ့ ကို ပြစ်မှား ရှိ ၊ ငါ့ ကို ဆန့်ကျင် ဘက်ပြုသောကြောင့်၊⁴¹ ငါ သည် သူ

တို့ကို ဆန့်ကျင် ဘက်ပြု၍ ရန်သူ ပြည် သို့ ပို့ဆောင် သော အကြောင်းများနှင့်တကွ၊ ကိုယ် အပြစ် ၊ ဘိုးဘ တို့ အပြစ် များကို ဘော်ပြ တောင်းပန်လျှင်၎င်း၊ အရေဖျား လှီးခြင်းကို မခံသော မိမိ

တို့ နှလုံး ကို နှိမ်ချ ရှိ ၊ မိမိ တို့အပြစ် ကြောင့် ခံရသော

ဒဏ်ကို ဝန်ခံလျှင်၎င်း၊ ⁴² ငါသည် ယာကုပ် နှင့်ပြုသော ပဋိညာဉ် ၊ ဣဇာက် နှင့်ပြုသောပဋိညာဉ် ၊ အာဗြဟံ နှင့် ပြုသောပဋိညာဉ် ကို၎င်း၊ ထိုပြည် ကို၎င်း၊ ငါအောက်မေ့ မည်။ ⁴³ ထိုပြည် သည် သူ

တို့ လက်မှ လွတ် ၍၊ သူ

တို့မရှိဘဲ လူဆိတ်ညံ လျက်နေစဉ် တွင် မိမိ

ဥပုသ် နေ့တို့၌ မွေ့လျော် လိမ့်မည်။ သူတို့သည် ငါ့ စီရင် ထုံးဖွဲ့ချက်များကို ရွံရှာ ၍ မထီမဲ့မြင် ပြုသော အပြစ် ကြောင့်၊ ခံရသောဒဏ်ကို ဝန်ခံရကြလိမ့်မည်။

⁴⁴ သို့ရာတွင် ရန်သူ ပြည် ၌ နေ ကြသောအခါ ၊ သူ တို့ကို ရှင်းရှင်းဖျက်ဆီး ၍ ၊ သူ တို့နှင့် ငါပြုသော ပဋိညာဉ် ကို ပယ် သည်တိုင်အောင် သူ တို့ကို ငါမ စွန့်ပစ် မ ရွံရှာ။ ငါ သည် သူ

တို့၏ ဘုရား

သခင်ထာဝရဘုရား ဖြစ်၏။ ⁴⁵ ငါသည် သူ

တို့၏ ဘုရား

သခင်ဖြစ် အံ့သောငှါ သာသနာပ လူတို့ မျက်မှောက် ၌ ၊ အဲဂုတ္တု ပြည် မှ ငါနှုတ် ဆောင်သော သူ တို့ ဘိုးဘေး နှင့် ငါပြုသော ပဋိညာဉ် ကို သူ

တို့အတွက် ငါအောက်မေ့ မည်၊ ငါ သည် ထာဝရဘုရား ဖြစ်သည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ⁴⁶ ဤ ရွှေ့ကား ထာဝရဘုရား

သည်၊ သိနာ

တောင် ပေါ် မှာ ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အဘို့ မောရှေ လက် တွင် ထား တော်မူ
သော စီရင် ထုံးဖွဲ့ချက် ပညတ် တရား ဖြစ်သတည်း။

27

1 တဖန် မောရှေ အား ထာဝရဘုရား က၊ 2 သင်သည်
ဣသရေလ

အမျိုးသား တို့အား ဆင့်ဆို ရမည်မှာ၊ လူ
သည် သစ္စာ

ဂတိပြု ၍ ပူဇော်လျှင်၊ ပူဇော်အပ်သောသူသည်၊ သင်
အဘို့ ပြတ်သည်အတိုင်း ထာဝရဘုရား ၏ ဘဏ္ဍာတော်
ဖြစ်ရမည်။ 3 သင် သည် အဘယ်မျှ အဘို့

ပြတ်ရမည်နည်းဟူမူကား၊ ယောက်ျား ကို အသက် နှစ်
ဆယ်မှသည် ခြောက် ဆယ်တိုင်အောင် ၊ အကျပ် တော်
အလိုက် ငွေ အကျပ် ငါး ဆယ်နှင့် အဘို့ ပြတ်ရမည်။

4 မိန်းမ ဖြစ်လျှင် ၊ ငွေအကျပ် သုံး ဆယ်နှင့် အဘို့ ပြတ်
ရမည်။ 5 အသက် ငါး နှစ်မှ သည် ဆယ်နှစ်တိုင်အောင် ၊
ယောက်ျား ကို အကျပ် နှစ် ဆယ်၊ မိန်းမ ကို အကျပ် တ

ဆယ် နှင့် အဘို့ ပြတ်ရမည်။ 6 အသက်တလ မှ သည်
ငါး နှစ် တိုင်အောင် ၊ ယောက်ျား ကို ငွေ ငါး ကျပ် ၊ မိန်းမ
ကို သုံး

ကျပ် နှင့် အဘို့ ပြတ်ရမည်။ 7 အသက် ခြောက် ဆယ်
လွန် လျှင် ၊ ယောက်ျား ကို ဆယ် ငါး ကျပ် ၊ မိန်းမ ကို
တဆယ် နှင့် အဘို့ ပြတ်ရမည်။ 8 သင် အဘို့ ပြတ်သည်
အတိုင်း၊ မ

တတ်နိုင်လျှင် ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ထံ သို့ချဉ်းကပ် ၍ ၊
ယဇ် ပုရောဟိတ်သည် သစ္စာ

ဂတိပြုသောသူ တတ်နိုင် သမျှအတိုင်း အဘိုး ပြတ်ရ
မည်။⁹ လူသည် တိရစ္ဆာန် ကို ထာဝရဘုရား

အား ပူဇော် လျှင်၊ ပူဇော် သမျှ သည် သန်ရှင်း ရမည်။
¹⁰ ကောင်း သည်ဖြစ်စေ ၊ ညံ့ သည်ဖြစ်စေ၊ တကောင်
အတွက် တကောင်ကို မ

လဲ ရ။ လဲ

လို လျှင် ၊ နှစ် ကောင် စလုံး သန်ရှင်း ရ မည်။

¹¹ ထာဝရဘုရား အား မ ပူဇော် အပ်၊ မ

စင်ကြယ်သော တိရစ္ဆာန် ဖြစ်လျှင် ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်
အား ပြု ၍၊¹² ကောင်း မ ကောင်းရှိသည်အလျောက်
၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် အဘိုး ပြတ်ရမည်။ ယဇ်ပုရောဟိတ်
ပြတ်သည်အတိုင်း အဘိုးရှိ ရမည်။¹³ ပူဇော်သောသူ
သည် ရွေး လိုလျှင် ၊ အဘိုး ရင်းနှင့် ငါး စုတစုကို ထပ် ၍
ပေးရမည်။¹⁴ လူ သည် မိမိ

အိမ် ကို ထာဝရဘုရား

အဘို့ သန်ရှင်း စေလျှင် ၊ ကောင်း မ ကောင်းရှိ
သည်အလျောက် ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် အဘိုး ပြတ်ရမည်။
ယဇ်ပုရောဟိတ် ပြတ်သည်အတိုင်း အဘိုး ရှိ ရမည်။
¹⁵ ထိုအိမ် ကို သန်ရှင်း စေသောသူ ရွေး လိုလျှင် ၊ ပြတ်
သောအဘိုး ရင်းနှင့် ငါး စုတစုကို ပေး

၍ အိမ်ကို ယူရမည်။¹⁶ လူ သည် ကိုယ် ပိုင် သော

လယ်ယာ ကို ထာဝရဘုရား

အဘို့ သန့်ရှင်း စေလျှင် ၊ မုယောမျိုးစေ့ ကြဲရသည်
အတိုင်း အဘိုး ပြတ်ရမည်။ မျိုးစေ့ တဩမဲကြဲရသော
လယ်ကို၊ ငွေ အကျပ် ငါး ဆယ်နှင့် အဘိုးပြတ် ရမည်။

17 ယုဘိလ နှစ် မှစ၍မိမိ လယ် ကို သန့်ရှင်း စေလျှင် ၊
ပြတ်သည်အတိုင်း အဘိုး

ရှိ ရမည်။ 18 ယုဘိလ နှစ်လွန် မှ မိမိ

လယ် ကို သန့်ရှင်း စေလျှင် ၊ နောင် ယုဘိလ
နှစ် မှ အောင် လို သေး သော နှစ် ပေါင်း ကို၊
ယဇ်ပုရောဟိတ် ရေတွက် ၍ ပြတ်သော အဘိုး

ရင်းငွေကို လျှော့ ရမည်။ 19 မိမိ လယ် ကို သန့်ရှင်း
စေသောသူသည် ရွေး လိုလျှင် ၊ ပြတ်သော အဘိုး

ရင်းနှင့် ငါး စုတစုကို ပေး

၍ လယ်ကို အပိုင်ယူရမည်။ 20 သို့မဟုတ် လယ် ကိုမ
ရွေး လို၊ အခြား သောသူအား ရောင်း မိလျှင် ၊ နောက် တ
ဖန် မ

ရွေး ရ။ 21 ယုဘိလ နှစ်တွင် ထိုလယ် သည် အမှုလွတ်
သောအခါ ၊ ကျိန်ဆို သောလယ် ကဲ့သို့ ၊ ထာဝရဘုရား
အား သန့်ရှင်း ၍ ယဇ်ပုရောဟိတ် ၏ ဥစ္စာ

ဖြစ် ရမည်။ 22 လူသည် ကိုယ်ပိုင် ရင်းမ ဟုတ်၊ ဝယ်
သော လယ်ယာ ကို ထာဝရဘုရား

အဘို့ သန့်ရှင်း စေလျှင်၊ 23 ယုဘိလ နှစ် တိုင်အောင်
ပြတ်သောအဘိုး ကို၊ ယဇ်ပုရောဟိတ် ရေတွက် ၍ ၊

ထာဝရဘုရား အဘို့ သန့်ရှင်း စေသော နေ့ ၌ အဘိုး ပြတ်သောငွေ ကို ပေး ရမည်။²⁴ ယုဘိလ နှစ် ရောက် သောအခါ ၊ ထိုလယ် ကို အရင်ပိုင် ၍ ရောင်းသောသူ လက်သို့ ပြန် စေရမည်။²⁵ အဘိုး ပြတ်လေရာရာ ၌ အကျပ် တော်အလိုက် ပြတ်ရမည်။ အကျပ် ကား၊ ဂေရ နှစ် ဆယ်ဖြစ် သတည်း။²⁶ ထာဝရဘုရား ပိုင်ထိုက် သော တိရစ္ဆာန် သားဦး ကို၊ အဘယ် သူမျှမ သန့်ရှင်း စေရ။ နွား ဖြစ်စေ ၊ သိုး ဆိတ် ဖြစ်စေ ၊ ထာဝရဘုရား ဥစ္စာဖြစ်၏။²⁷ မ စင်ကြယ်သော တိရစ္ဆာန် ဖြစ်လျှင် ၊ အဘိုးပြတ်သည်အတိုင်း ရွေး ၍ ၊ ငါး စုတစုကို ထပ် ၍ ပေး ရမည်။ မ

ရွေး လိုလျှင် ၊ အဘိုး ပြတ်သည်အတိုင်း ရောင်း ရမည်။²⁸ သို့ရာတွင် လူ ဖြစ်စေ ၊ တိရစ္ဆာန် ဖြစ်စေ၊ ကိုယ်ပိုင် ရင်းလယ် ဖြစ်စေ ၊ ထာဝရဘုရား အား ကျိန်ဆို ၍ ပူဇော် သမျှ ကို မ

ရောင်း မ ရွေး ရ။ ကျိန်ဆို ၍ ပူဇော်သမျှ တို့သည် ထာဝရဘုရား

အား အလွန်သန့်ရှင်း ရမည်။²⁹ လူ ကိုပင် ကျိန်ဆို ၍ ပူဇော် လျှင်၊ နောက်တဖန် မ

ရွေး ရ၊ သတ် ရမည်။³⁰ စပါး ဖြစ်စေ၊ သစ်သီး ဖြစ် စေ၊ မြေ ကဖြစ်သမျှ သောအသီးအနှံဆယ် စုတစုသည် ထာဝရဘုရား

၏ ဘဏ္ဍာတော် ဖြစ်၏။ ထာဝရဘုရား အဘို့ သန့်ရှင်း ရမည်။³¹ ဆယ် စုတစုကို ရွေး လိုလျှင်

၊ အဘိုးရင်းနှင့်ငါး စုတစုကို ထပ် ၍ပေးရမည်။³² နွား
 ဖြစ်စေ ၊ သိုး ဆိတ်ဖြစ်စေ၊ ကြိမ်လုံး အောက် ၌ သွား
 သမျှ သော အကောင်ဆယ် စုတစုသည်၊ ထာဝရဘုရား
 အဘို့ သန့်ရှင်း ရမည်။³³ ကောင်း သလော၊ ညံ့
 သလောဟုမ မေးမစစ် ရ။ တကောင်အတွက် တကောင်
 ကို မ
 လဲ ရ။ လဲ
 လိုလျှင် နှစ်ကောင်စလုံး သန့်ရှင်း ရမည်။ အလျှင်းမ
 ရွေး ရဟု မိန့် တော်မူ၏။³⁴ ဤ ရွှေ့ကား ထာဝရဘုရား
 သည်၊ သိနာ
 တောင် ပေါ် မှာ ဣသရေလ
 အမျိုးသား တို့အဘို့ မောရှေ ၌ ထား
 တော်မူသော ပညတ် တော်များ ဖြစ်သတည်း။

cxxix

မြန်မာကျမ်းစာ

**The Holy Bible in the Burmese language of
Myanmar, Judson version of 1840**

Public Domain

Language: ဗမာ (Burmese)

Translation by: Adoniram Judson

2021-07-11

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source
files dated 26 Aug 2022

5602fb7e-6c4f-5434-acb0-8e67903ea45f